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مسیر خنثی سازی و رفع تحریم ها 

باید همزمان دنبال شود
 علی باقری کنی، سرپرست وزارت امورخارجه 
جمهوری اســلامی ایران عنوان داشت: ما دو 
مســیر برای مواجهه با تحریم هــا داریم. یک 
خنثی ســازی تحریم ها اســت کــه هدف آن 

کاهش وابستگی به طرف های ...
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 آماده هرگونه پشتیبانی برای 

موفقیت دولت جدید هستیم
محمد مخبر، سرپرســت ریاست جمهوری در 
مراســم افتتاح همزمان طرح های حوزه راه و 
شهرسازی اظهار کرد: رئیس جمهور شهیدمان 
به درستی موضوع توسعه حمل ونقل در کشور 

را بستر اصلی توسعه کشور ... 22

وضعیت قرمز امواج 
فرابنفش

در روزهایی که دمای هوا رو به افزایش اســت و شــاهد 
شکســته شــدن پیک مصرف برق هســتیم و درخبرها 
از صرفه جویــی در مصرف برق و یــا تعطیلی و کاهش 
ســاعت کاری ادارات دائماً اطلاع رسانی می شود، موضوع 
شــاخص تابش اشعه UV در ســاعات ظهر مطرح است 
است؛ اشــعه  خطرناکی که عامل اصلی سرطان پوست، 
آب مروارید و پیرپوســتی است. بسیاری از مردم نام این 
اشعه را شنیده اند اما هیچ کس آسیب های جبران ناپذیر 
ایــن نور نامرئی را جدی نمی گیرد. اشــعه UV یا همان 
امواج فرابنفش خورشید با طول موجی بین ۱۰۰ تا ۴۰۰ 
نانومتر که کوتاه تر از نور مرئی و بلندتر از اشــعه ایکس 
اســت جزو امواج خطرناک برای انسان است که غفلت از 
آن آســیب های جبران ناپذیری به پوست و چشم انسان 
می زند. براســاس تمام مقالات علمــی میزان تابش این 
اشعه خطرناک به خصوص در ساعات ۱۰ صبح تا ۴ بعد 
از ظهر به اوج خود می رســد به همین علت کارشناسان 
توصیه می کنند، افراد در این ســاعات و در روزهایی که 
میزان این اشعه در سطح خطرناک است تا جای ممکن 
در خانه بمانند و در معرض تابش مستقیم نور خورشید 
 MSN قرار نگیرند. داده های پایگاه هواشناســی جهانی
نشان می دهد، این شاخص در ایران در روزهای شنبه تا 
دوشنبه در وضعیت قرمز است و در ساعات بین ۱۰ تا ۴ 
بعد از ظهر به بالای ۷ تا ۱۰ می رسد که بسیار خطرناک 
اســت و مردم نباید در این ســاعات که زمان اوج تابش 
اشعه UV اســت در معرض تابش مستقیم نور خورشید 
قرار بگیرند. هر چند که خطرات مهم این اشــعه نامرئی 
البته با رعایت یکسری اصول بهداشتی بسیار ساده قابل 
کنترل اســت اما متأســفانه مردم ما این اصول ساده را 
جدی نمی گیرند و با ســهل انگاری به سمت بیماری ها و 
آسیب های جبران ناپذیری می روند به گفته مدیر سابق 
بهداشــت پرتوهای هســته ای و الکترومغناطیس وزارت 
بهداشت» میزان تابش اشعه فرابنفش خورشید در تمام 
گســترده ایران در چهار گوشه این کشور بسیار بالاست. 
نمی توان جلوی تابش این اشعه خطرناک را گرفت. فقط 
می توانیم با رعایت یکسری اصول بهداشتی آسان و ارزان 

از آسیب های آن کم کنیم. 
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بیداد گرمای 
مرداد ماه

حرارت این روزهای شــیراز چیزی شــبیه آب پز شدن 
اســت؛ با دمایی که به تب ۴۰  درجه رسیده و خیلی ها 
را بی تاب خود کرده اســت. وســایل سرمایشی به اوج 
مصرف رســیده و حتی تعطیلــی ادارات هم آن گونه 
که باید و شاید، نتوانســته است به کاهش بار مصرف 

برق کمک چندانی بکند؛ چرا که ادارت خدمات رســان 
و اورژانس ها و بیمارســتان  ها با کاهش ســاعت کاری 
مواجه نیستند و این روزها بیشتر خدمات را می دهند.
گرمازدگی، ســوغات این  روزهای شهر است که هیچ 

صفحه 3خریداری هم ندارد و همه از آن فراری ...
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ثبت نام رسمی »هریس« در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا

فارس- کامالا هریس، در پســتی در شــبکه اجتماعی 
ایکس نوشت: »من امروز فرم های لازم برای اعلام رسمی 
نامزدی ام برای انتخابات ریاست  جمهوری ایالات متحده را 
امضا کردم«. وی همچنین افزود: »من برای به دست آوردن 
هر یک رأی، به ســختی تلاش می کنم و در ماه نوامبر این 
کمپین مردمی ماســت که پیروز خواهد شــد«. شامگاه 
یکشنبه گذشــته بود که بایدن، با اعلام کناره گیری خود 
از انتخابات ریاست جمهوری، از کامالا هریس، معاون اول 
خود برای انتخابات ریاست جمهوری آمریکا حمایت کرد. 
هریــس، پیش از این اعلام کرده بــود که برای حضور در 
کورس رقابت آماده است. بسیاری از نمایندگان دموکرات 
بلافاصلــه حمایت خود از هریس را اعــلام کردند. بیل و 
هیــلاری کلینتون و همچنین باراک و میشــل اوباما هم 
از این نامزد دموکرات، حمایت کرده اند. نظرســنجی ها از 
رقابت شانه به شــانه دو نامزد انتخابات ریاســت جمهوری 
آمریکا و همچنین محبوبیت بالای هریس در بین جوانان 
حکایت می کند. در صورت پیــروزی هریس در انتخابات 
آبان مــاه ایــالات متحــده، او اولین زنی خواهــد بود که 
سکان کاخ سفید را در دســت می گیرد. انتخابات آمریکا 
 در ماه نوامبر )آبان ماه( یعنی حدود ســه ماه دیگر برگزار 

خواهد شد.

 تأمین ارز از مرز ۲۲ میلیارد دلار 
عبور کرد

ایسنا- طبق اعلام بانک مرکزی، از ابتدای فروردین ماه تا 
5 مردادماه ۱۴۰3 بیش از ۲۲ میلیارد و ۶۱3 میلیون دلار 
ارز برای واردات کالاهای اساســی، دارو، کالاهای تجاری 
و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات از ســوی 
بانک مرکزی تأمین شده اســت. است.در این مدت  برای 
کالاهای اساســی و دارو 5 میلیــارد و ۱۹۰ میلیون دلار، 
 برای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۱۲ میلیارد و ۱5۱ 
میلیــون دلار، بــرای خدمات ۴۱3 میلیــون دلار و برای 
واردات در مقابــل صادرات ۴ میلیارد و ۸5۹ میلیون دلار 

تأمین ارز صورت گرفته است.

یک هزارمگاوات صرفه جویی با 
تعطیلی زودهنگام بخش اداری

 

ایرنا- مدیرکل هوشمند سازی و فناوری های نوین شرکت 
تولید، انتقــال و توزیع نیروی برق گفت: یک هزار مگاوات 
صرفه جویی ناشــی از تعطیلی زودهنگام ادارات روز شنبه 
محقق شــد. حامد احمدی افزود: در حال ســپری کردن 
یکی از گرم ترین هفته های سال هســتیم. وی ادامه  داد: 
گرما از یک طرف نیاز مصرف برق ر ا بیشــتر می کند و از 
طرف دیگر سبب خواهد شد تا ظرفیت شبکه ها محدود تر 
شــود. احمدی خاطرنشان  کرد: از ســاعت ۱۰ صبح که 
اداره ها تعطیل شدند تا عصر روزگذشته، بیش از یک هزار 

مگاوات صرفه جویی مصرف اتفاق افتاد.

ایرنا- کار رســمی دولت چهاردهم، امــروز ۷ مرداد ۱۴۰3 با تنفیذ و 
اعطای حکم رئیس جمهور منتخب توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی 

آغاز می شود.
مراسم تنفیذ و اعطای حکم چهاردهمین دوره  ریاست جمهوری اسلامی 
ایــران و آغاز به کار رســمی رئیس  جمهور منتخب، امروز یکشــنبه با 
حضور رهبر انقلاب اســلامی و جمعی از مسئولان و کارگزاران نظام در 
حســینیه ی امام خمینی)ره( برگزار و حکم منتخب ملت برای ریاست 
جمهوری بر اســاس بند ۹ اصل ۱۱۰ قانون اساســی، توسط ولی فقیه 

تنفیذ می شود.
در این برنامه وزیر کشــور گزارشــی از روند برگــزاری دور اول و دوم 
انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم ارائه می کند و پس از قرائت متن 
حکم تنفیذ رئیس جمهور منتخب و ایراد ســخن توســط آقای دکتر 

مسعود پزشکیان، رهبر انقلاب سخنرانی خواهند کرد.
مراسم تحلیف، رویدادی ماندگار در عرصه داخلی و بین المللی است

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: مراسم تحلیف، رویداد ماندگار و 
اثرگذار جمهوری اسلامی در عرصه داخلی و بین المللی است.

محمد باقر قالیباف، رئیس قوه مقننه در جلســه ستاد تحلیف مجلس 
با بیان اینکه مراســم تحلیف رئیس جمهور رویــداد ماندگار و اثرگذار 
جمهوری اســلامی در عرصه داخلی و بین المللی اســت، برتلاش همه 
بخش های مجلس شورای اســلامی برای برگزاری این رویداد ملی در 

سطح عالی تأکید کرد.
رئیس مجلس در این جلسه با بیان این که برخی از هیئت های خارجی 
مهمان مراسم تحلیف، ممکن است برای نخستین بار وارد کشور شوند 
تأکیــد کرد: باید تلاش کنیم که همه این هیئت هــا با هر بار ورود به 
کشور، برداشت تازه ای از جایگاه و موقعیت جمهوری اسلامی پیدا کنند.

رئیــس قوه مقننه با بیــان اینکه این مراســم از مهم ترین رویدادهای 
جمهوری اســلامی اســت، گفت: مجلس شورای اســلامی که میزبان 

مراســم تحلیف اســت، نگاه ملی و بین المللی به این رویداد مهم دارد 
 و در هــر دوره تلاش کرده اســت این مراســم در بهترین و عالی ترین 

شکل برگزار شود.
قالیباف به موضوع پوشش رسانه ای این رویداد مهم تأکید کرد و افزود: 
بازتاب رســانه ای این رویداد بسیار مهم اســت و اثرگذاری آن حاصل 
تلاش حوزه های رسانه ای در پوشش خوب و همه جانبه مراسم تحلیف 
خواهد بود تا این مراســم برای مخاطبان داخلی و خارجی به رویدادی 

ماندگار تبدیل شود.
در این جلســه، علیرضا شریفی، معاون اجرایی مجلس شورای اسلامی 
و رئیس ستاد تحلیف به ارائه گزارشی از وظایف کمیته های دوازده گانه 
این ســتاد پرداخت و گفت: در برگزاری این مراســم، بر اســاس ابلاغ 
ریاســت محترم مجلس، فعالیت این ســتاد همزمان بــا اعلام نتایج 
انتخابات ریاست جمهوری آغاز و کمیته ها شکل گرفت و در هماهنگی 
با دستگاه های مرتبط مانند وزارت  امور خارجه تلاش شد تا این مراسم 

در عالی ترین سطح برگزار شود.

حضور بیش از 3۰۰ مهمان خارجی در مراسم تحلیف
همچنین شــایان ذکر است ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای 
اســلامی طی گفت وگــو با خبرنــگاران گفت که در مراســم تحلیف 

رئیس جمهور نهم بیش از 3۰۰ مهمان خارجی حضور خواهند داشت.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی اظهار کرد: مراسم تحلیف آقای پزشکیان 
رئیس جمهور منتخب ســاعت ۱۶ سه شنبه ۹ مرداد در مجلس شورای 
اســلامی برگزار می شــود. به گفته وی، در مراســم تحلیف علاوه بر 
مسئولان و مقامات عالی رتبه داخلی، بیش از ۸۰ هیئت و 3۰۰ مهمان 

خارجی حضور خواهند داشت.
تحلیف روز سه  شنبه

بعد از مراسم تنفیذ، مراسم تحلیف سه شنبه )۹ مرداد( برگزار می شود؛ 
طبــق اصل ۱۲۱ قانون اساســی رئیس جمهوری در مجلس شــورای 
اســلامی درجلســه ای که با حضور رئیس قوه قضائیه و اعضای شورای 
نگهبان تشکیل می شود، سوگند یاد کرده و سوگند نامه را امضا می کند.

برای این مراســم از مهمان های خارجی در ســطوح عالی پارلمانی و 
بین المللی دعوت شده است.

مقاماتی از ســطوح مختلف  اعم از سران کشورها، وزیران امور خارجه، 
روسای مجالس و فرستاده ویژه کشورها در مراسم تحلیف رئیس جمهور 

جدید شرکت می کنند.
حضور هیئات عالی رتبه از سراسر جهان

انریکه مورا، معاون جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، 
ژرالدو آلکمین معاون رئیس جمهور برزیل، ویاچســلاو وولودین رئیس 
مجلس دومای دولتی روســیه در رأس هیئت روســی، رشید مردوف، 
معاون رئیس جمهور و وزیر امور خارجه ترکمنســتان، محمد شــیاع 
السودانی نخست وزیر عراق، شهباز شریف نخست وزیر پاکستان، هیئتی 

عالی رتبه از چین از جمله مهمانان این مراسم هستند.

هشدار سازمان بازرسی به جهاد آغاز به کار رسمی دولت چهاردهم با تنفیذ رهبر انقلاب
کشاورزی برای تنظیم بازار کالاها

تســنیم- احمد اســدیان، معاون نظارت بازرسی امور 
تولیدی سازمان بازرسی کل کشور طی هشداری به وزارت 
جهاد کشــاورزی موضوعاتــی را در رابطه با مدیریت بازار 

کالاهای اساسی متذکر شد.
در بخشــی از این نامه تصریح شده است؛ با توجه به لزوم 
حفــظ آرامش بــازار و تثبیت ذخایر راهبــردی کالاهای 
اساسی تا استقرار دولت جدید شایسته است در اجرای بند 
»ج« ماده )۱۱( قانون تشکیل سازمان بازرسی کل کشور 
و مــاده )۴۲( آیین نامه اجرایی قانــون مرقوم و به منظور 
جلوگیری از ایجاد نابســامانی در بازار کالاهای اساسی تا 
پایان ســال جاری و جلوگیری از بروز نارضایتی عمومی 
در رابطه با نحوه مدیریت بازار کالاهای اساســی و تأمین 
ذخایر به میزان مقرر، تدابیر لازم اندیشیده و نتایج اقدامات 

انجام شده به سازمان اعلام شود.
در بخش دیگری از نامه ســازمان بازرســی کل کشــور 
پیشنهاداتی برای پیشگیری از نابسامانی در بازار از جمله 
رصد مســتمر ذخایر کالاهای اساســی کشاورزی موجود 
در انبار شــرکت های دولتی تابعــه، پیگیری تخصیص و 
تأمین ارز جهت انجام به موقع خریدهای خارجی به منظور 
اثربخشی برنامه های تنظیم  بازار و پیگیری برای ترخیص 
کالاهای موجود، حفظ ذخایر و تشــدید نظارت بر توزیع 

کالاهای اساسی در بنادر ارائه شده است.

سخنگوی صنعت آب:
 ۱۴۰ میلیارد مترمکعب به آب های 

زیرزمینی بدهکاریم
صدا و سیما- سخنگوی صنعت آب گفت: با اینکه امسال 
میانگین بارش ها در مقایســه با ســال گذشته 3 درصد 
افزایش داشــته، اما همچنان میانگیــن بارش ها در ایران 
کمتر از میانگین جهانی اســت. با توجه به شروع پربارش 
امسال، میزان بارندگی های کشور معادل ۲۴5/۴ میلی متر 
است که این مقدار در مقایسه با میانگین دوره های مشابه 
در درازمدت، دو درصد افزایش داشــته است. این بارش ها 
باعث شــده ذخایر سد های کشــور با ده درصد پرشدگی 
بیشتر در مقایسه با سال گذشــته به 3۱ میلیارد و ۱۹۰ 
میلیون مترکعب برسد، اما همانطور که امسال ورودی آب 
به سد های کشور ۷ درصد افزایش داشته است، به همین 

میزان هم خروجی آب از سد ها بیشتر شده است. 
عیسی بزررگ زاده، سخنگوی صنعت آب می گوید: با این 
حال بارندگی ها نمی تواند خشکسالی های اخیر ایران را در 

سال اول جبران کند.
2۸۹ شهر دارای تنش آبی هستند

در حال حاضر طبق گفتــه اصغر امینی، مدیرعامل آب  و 
فاضلاب کشور با اینکه تعداد شهر های دارای تنش از 5۰۰ 
شهر در ابتدای سال آبی )مهر سال ۱۴۰۲( کمتر شده، اما 

همچنان ۲۸۹ شهر دارای تنش آبی هستند. 

ایرنا- دبیر شورای سیاســت گذاری چهاردهمین 
رویداد صنعــت مالی ایران از قطعی شــدن حضور 
بزرگ ترین بانک روسیه با ارزش دارایی ۲۹۰ میلیارد 
دلاری در نمایشگاه بورس و بانک و بیمه امسال خبر 

داد.
صالح سپاســدار از قطعی شــدن حضور بزرگ ترین 
بانک روســیه در چهاردهمین رویداد صنعت مالی 
ایــران خبــر داد و اظهار داشــت: بانــک VTB به 
عنوان اولین بانک روســی است که در تهران از دفتر 
نمایندگی برخوردار بوده و مدیران ارشــد آن برای 
شناســایی و همکاری با صاحبان صنایع بورســی و 
بانک ها و بیمه های بازرگانی کشور در نمایشگاه بانک 
و بیمه و بورس امســال که از ۱۹ تــا ۲۲ مردادماه 

جاری برگزار خواهد شد شرکت خواهند داشت.
وی با بیــان اینکه بانک VTB با ارزش دارایی ۲۹۰ 
میلیارد دلار در ســال ۲۰۲۲ به عنوان دومین بانک 

بزرگ روســیه شــناخته می شــود، افزود: از لحاظ 
مقایسه، ارزش دارایی تمام بانک های ایرانی در سال 
۱۴۰۲ حــدود ۲۶5 میلیارد دلار بوده اســت که با 
این احتســاب ارزش دارایی VTB به تنهایی حدود 
۱۰ درصد بیش از ارزش دارایی کل سیســتم بانکی 

ایران است.
مجری برگزاری رویداد شانزدهم صنعت مالی ایران 
حضور بانک VTB روســیه در نخســتین نمایشگاه 
دولت چهاردهم را بســیار معنی دار و مهم دانست و 
افزود: این بانک در ماه های گذشته نسبت به توسعه 
روابط کارگــزاری خود با بانک هــای ایرانی و بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران اقدام کرده و در حال 

حاضر آماده انجام عملیات و خدمات بانکی است.
به گفته وی، این بانک با دارا بودن ۲۲ بانک مستقل 
و ۴ شعبه در خارج از روسیه، آمادگی ارایه خدمات 
در حوزه CIS، آفریقا، آمریکای لاتین و آســیا را دارا 

بوده و شعبه های شــانگهای و دهلی نو از مهم ترین 
شعبات بانک VTB به شمار می رود.

سپاســدار یادآور شــد: با به کارگیری امکانات این 
بانک بخصوص در حوزه کالاهای اساســی می توان 
از خدمــات بانکی نظیر اعتبارات اســنادی )LC( و 
ضمانت نامه بانکی )BG( و سایر روش های پرداخت 

همچون CAD بهره برد.
وی ماموریــت دفتر این بانک در تهــران به عنوان 
واســطه بانکی را معرفی بانک های ایرانی به سیستم 
بانکی روســیه از طریــق بانــک VTB و برعکس 
معرفی کرد و افزود: اطمینان بخشــی به تجار ایرانی 
و روسی نسبت به همکاری ها و گسترش فعالیت های 
اقتصادی فی مابین و همچنیــن فراهم بودن امکان 
تسویه حســاب های تجاری با سرعت و امنیت بالا از 

جمله این ماموریت ها است.
دبیر شــورای سیاســت گذاری چهاردهمین رویداد 

صنعت مالی ایران با اشــاره به اهمیت دیپلماســی 
اقتصادی برای کشور و تأمین مالی طرح های توسعه 
صنایع بورســی در اقتصاد تحریمی گفت: نداشتن 
آشــنایی با سیســتم بانکی طرف مقابــل همواره 
بزرگ ترین مانع برای برقراری شروع روابط کارگزاری 
بوده و با وجود همسایگی دو کشور ایران و روسیه اما 

سطح روابط مالی و بانکی پایین بوده است.
سپاســدار یکی از اهداف دفتــر نمایندگی کمک به 
شناخت بیشتر و بهتر دو طرف است افزود: نمایندگی 
بانک VTB صرفاً نقش رابط بانکی و یک پیام رسان 
را ایفا می کند که موجب بهبود خدمات رسانی و تجار 
و مشتریان بانکی دو طرف است. همچنین نمایندگی 
بانک VTB به منظور شناسایی فرصت های تجاری 
اعتباری و ســرمایه گذاری در ایران و روســیه برای 
گسترش همکاری دو کشــور با بخش های دولتی و 

خصوصی همکاری می نماید.

حضور بزرگ ترین بانک روسیه در نخستین رویداد دولت چهاردهم

برق منطقه ای  فارس برق منطقه ای  فارس

همدلی در صرفه جویی با مدیریت ایران - تابستان، 
تابستان راخنک تر کنیم.مصرف برق، گرمای 

)Ba-energy.ir با انرژی شو(

کنیم.صرفه جویی در مصرف برق وظیفه ملی است. با هم از گنبد حرارتی کشور عبور 

صفحه3

جـدال مشـاغل مـزاحم
 با آرامـش شهروندان
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ایسنا- محمد مخبر، سرپرست ریاست جمهوری 
در مراسم افتتاح همزمان طرح های حوزه راه و 
رئیس جمهور شهیدمان  کرد:  اظهار  شهرسازی 
بــه درســتی موضــوع توســعه حمل ونقل در 
کشــور را بستر اصلی توســعه کشور تشخیص 
دادند؛ ما کشــوری پهناور هســتیم که حداقل 
با ۱۵ کشور همســا یه ایم و حمل ونقل ظرفیت 
 و امکان بزرگی برای رشــد توســعه و اشتغال 

کشور است.
   نمی شود که عقب افتادگی ۱۰ ساله را طی دو 

سال به نقطه مطلوب رساند
وی بــا تقدیر از اقدامات انجام شــده در وزارت 
راه و شهرســازی گفت: یکــی از بزرگ  ترین و 
مهم ترین علاقه های کشــورهای منطقه و نقطه 
پیگیــری آنها بــرای تعامل با ایــران در حوزه 
ترانزیت است؛ بنابراین بیشترین فشارها در این 
حــوزه بود و انصافاً نیز در این زمینه کار شــد. 
چه کسی خوشــش بیاید چه بدش بیاید، باید 
بگوییم که تقریباً ۱۰ ســال بخش های توسعه 
کشور دچار نقص های جدی شد و نمی شود که 

عقب افتادگی ۱۰ ســاله را طی دو سال به نقطه 
مطلوب رســاند؛ با این حال مسیری که توسط 
رئیس جمهور شــهید و عزیزمان انتخاب شــد، 
مســیر درســتی بود که وقت کافی بر روی آن 

گذاشته شد و مقام معظم رهبری نیز با عنایت 
در این خصوص رفتار کردند و به نظرم اتفاقات 

خوبی در حال وقوع است.
سرپرست ریاســت جمهوری با اشاره به افتتاح 

ترمینال جدید فرودگاه ایلام و برخی پروژه های 
دیگر در حوزه راه و شهرسازی به طور هم زمان، 
عنــوان کــرد: پروژه هایــی که اکنــون افتتاح 
می شــود از جمله مسائلی هســتند که اگر این 
اتفاق نمی افتاد برای مردم زحمت ایجاد می شد؛ 
بالاخــره مردم ما به اربعین عشــق می ورزند و 
علاقه فوق العاده ای دارند همچنین مردم ســایر 
کشــورها علاقه بسیاری برای زیارت بارگاه امام 
رضا )ع( دارند. اینکه ما بتوانیم پروازها به ایلام 
را تا ۱۴۸ پرواز در هفته افزایش دهیم مســئله 

بسیار مهمی است.
  مسئله حج و بازگشت آنها به کشور به خوبی 

حل شد
مخبر در ادامه با تقدیر از اقدامات انجام شــده 
از ســوی وزارت راه و شهرســازی در برگزاری 
مراســم حج امســال تأکید کرد: قضیه حج در 
حال تبدیل شــده به موضوعــی نگران کننده 
بــود؛ چراکه در صورتی که زوار در عربســتان 
می ماندند، گرمای شدید و نزدیکی به ایام محرم 
می توانست مسئله ایجاد کند و واقعاً مردم بعد 

از اعمال حج حوصله شــان کم می شود؛ چراکه 
اعمال حج جــزو ســنگین ترین اعمال عبادی 
اســت. من صمیمانه تشــکر می کنــم؛ چراکه 
مسئله حج و بازگشــت آنها به کشور به خوبی 

حل و نگرانی ها برطرف شد.
  آمادگی داریم هر پشتیبانی که برای موفقیت 

دولت جدید لازم باشد، انجام دهیم
وی تصریــح کرد: امیــدوارم مســیری که در 
خصوص توســعه حمل ونقل در کشور انتخاب 
شده که مهم ترین بستر توسعه متوازن کشور و 
ابزار استفاده از موقعیت جغرافیایی کشور است، 

در دولت جدید نیز طی شود.
بــه عنوان دولــت حتمــاً آمادگــی داریم هر 
پشــتیبانی که برای موفقیت دولت جدید لازم 
باشــد، انجام دهیم. این از نقــاط مثبت دولت 
رئیســی اســت که امروز که تقریباً به روزهای 
آخر دولت نزدیک می شــویم تشکیلات دولت 
مانند روزهای نخســت در حال فعالیت اســت؛ 
 امیدواریــم خداونــد رفــاه و آســایش مردم

را رقم بزند.

سرپرستریاستجمهوری:

 آماده هرگونه پشتیبانی برای موفقیت دولت جدید هستیم

 اصلاحیه آگهي مناقصه عمومي سرمایه گذاری    ۱4۰3-448

تاریخچاپ:1403/5/7
موضوعمشــارکتوســرمایهگذاریدر
احداث،تجهیز،بهرهبرداری،پرداختبخشــیازدرآمدفروش
بلیطبهشــهرداریوســپسانتقالاموالغیــرمنقولپروژه
اتوبوسهایگردشگریدوطبقهبهشهرداریرابهروشسرمایه

B.O.S.Tگذاری
شــمارهســامانهتــدارکاتالکترونیــکدولــت)ســتاد:

2003096688000219
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اسناد:

متقاضیانمیتوانندحداکثرتاســاعت17روزدوشنبهمورخ
1403/05/15ازطریقمراجعهبهســامانهتدارکاتالکترونیکی

دولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهادات:

آخریــنمهلتارائهپیشــنهاداتوثبتاســنادومدارکدر
سامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ســتاد(حداکثرتاساعت
باشد.شرکتکنندگان 13روزشــنبهمورخ1403/05/27می

میبایســتتاقبلازبرگزاریکمیسیوناصلسپردهشرکتدر
مناقصهراعلاوهبرثبتدرســامانهتدارکاتالکترونیکدولت
)ستاد(بهصورتفیزیکیبهآدرسشیراز،خیابانمشیرفاطمی،
خیابانهدایت،پارکینگطبقاتیهدایت،طبقهچهارم،معاونت
حملونقلوترافیکشهرداریشیراز)کدپستی7134947718(

تحویلواحددبیرخانهنمایندورسیدآنرادریافتنمایند.
-تاریخومحلتشکیلکمیسیونمعاملات:

کمیسیونمعاملاتساعت13روزیکشنبهمورخ1403/05/28
درمحلبلوارچمرانبلوارشــاهدســازمانسرمایهگذاری
ومشــارکتهایمردمی،تشــکیلمیگردد.درضمنمراحل
بازگشــاییپاکتهایپیشــنهادونحوهتعیینبرندهدراسناد

مناقصهقیدگردیدهاست.
شناسهآگهی:1759384

-۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

عضوشورایراهبریدولتچهاردهم:
 فهرست وزرا تا 3 روز آینده تقدیم رئیس جمهور 

می شود

فارس- رئوف قادری، عضو شــورای راهبــری انتخاب وزرا کابینه دولت 
چهاردهم با اشــاره به این که جلسات شورای راهبری ادامه دارد، گفت: 
همچنان جلسات شورای راهبری باقوت ادامه دارد و دوستان در جلسات 

فعال هستند.
وی در ادامه در پاســخ به این ســؤال که چه زمانی فرآیند کار شورای 
راهبری نهایی می شــود، گفت: احتمالاً طی دو ســه روز آینده فهرست 
ما نهایی شــده و این فهرست شــورای راهبری را تقدیم رئیس جمهور 

منتخب خواهیم کرد.

سرپرستوزارتامورخارجه:
مسیر خنثی سازی و رفع تحریم ها باید همزمان 

دنبال شود

ایرنا- علــی باقری کنی، سرپرســت وزارت 
ایران عنوان  امورخارجه جمهوری اســلامی 
داشت: ما دو مسیر برای مواجهه با تحریم ها 
داریم. یک خنثی ســازی تحریم ها است که 
هــدف آن کاهش وابســتگی بــه طرف های 
خارجی است. مســیر دیگر، رفع تحریم ها از 
طریق مذاکــره و تفاهم با طرف های خارجی 
است. این به معنای رســیدن به توافق هایی 

است که در چارچوب منافع ملی ما باشد.
   اصل ابتکار برجام درست بود

وی خاطرنشــان کرد: ابتکار برجام یک سازوکار چندجانبه بود که هدف 
آن رفع تحریم ها بود. اصل این ابتکار درســت بــود و من بعید می دانم 

کسی مخالف آن باشد.
باقری در ادامه تصریح کرد: بحث اصلی بر ســر این اســت که آیا ابتکار 

برجام توانست منافع ما را تأمین کند یا نتوانسته است.
سرپرست دستگاه دیپلماســی افزود: ما باید هر دو مسیر خنثی سازی و 
رفع تحریم ها را همزمان دنبال کنیم و از تجربه ها برای بهبود شرایط در 

گام های بعدی استفاده کنیم.
باقری همچنین اظهار داشت: در مقطع اخیر، با وجود وقفه در مذاکرات، 

کشور در زمینه های مختلف پیشرفت خود را ادامه داده است.
مذاکره کننده ارشــد دولت ســیزدهم همچنین بیان کرد: صادرات نفت 
و وصول درآمدهای نفتی افزایش یافته و این نشــان دهنده قدرت ما در 

پیگیری هر دو مسیر است.

وزیرراهوشهرسازی:
 پروازهای ویژه اربعین در روزهای آینده 

آغاز می شود

مهــر- مهــرداد بذرپاش، وزیــر راه و شهرســازی در آییــن افتتاح و 
بهره برداری از ترمینال جدید فرودگاه های ایلام و رامســر که به صورت 
ویدئــو کنفرانس با حضور محمد مخبر، سرپرســت ریاســت جمهوری 
برگزار شــد، اظهار کرد: ترمینال جدید فــرودگاه ایلام از چند ماه قبل 
آماده بهره برداری بود اما طبق برنامه ریزی مقرر شــد در جریان ســفر 
رئیس جمهور شــهید به استان افتتاح شــود که بنا به اتفاقات رخ داده 

اکنون افتتاح شد.
بذرپاش افزود: از امروز با یک فرودگاه جدید در رامسر مواجهیم و دستور 

تأمین تجهیزات مورد نیاز نیز داده شد.
   برگزاری عملیات حج با کمترین تأخیــر و با ایمنی و امنیت از ۲۱ 

مبدأفرودگاهی
وزیر راه و شهرســازی در ادامه با اشــاره به انجام عملیات حج تمتع به 
عنوان یکی از دغدغه های سرپرست ریاست جمهوری، اظهار کرد: مخبر 
دغدغه داشــت تا در عملیات حج تمتع دچار مشکل نشویم و با همت و 
تلاش همکاران موجب شد با زمان بندی خوب و با کمترین میزان تأخیر 
که یک رکورد محســوب می شود، عملیات حج با ایمنی و امنیت از ۲۱ 

مبدأ فرودگاهی انجام شود.
وی در ادامــه از تمــام دســت اندرکاران حوزه حمل ونقــل هوایی بابت 
اقدامات انجام شــده در زمینه پروازهای حج تمتع ۱۴۰۳ قدردانی کرد 
و بــرای آن ها به منظور آغاز پروازهای اربعین حســینی در روزهای آتی 
آرزوی موفقیت کرد. بذرپاش همچنین از آغاز پروازهای ویژه اربعین در 

روزهای آینده خبر داد.

تحلیف رئیس جمهور تنها دستور هفته جاری مجلس

مهر- براســاس دســتور هفتگی منتشر شده، جلســه علنی مجلس در 
هفته جاری فقط در روز سه شنبه ۹ مرداد برای برگزاری مراسم تحلیف 

مسعود پزشکیان، رئیس جمهور تشکیل می شود.
پیش از این، علیرضا ســلیمی، سخنگوی هیئت رئیسه مجلس گفته بود 
که به دلیل شــرکت نمایندگان در مراسم تنفیذ رئیس جمهور منتخب 
جلسه علنی روز ی کشنبه ۷ مرداد تشکیل نخواهد شد و مراسم تحلیف 

نیز سه شنبه ۹ مرداد ساعت ۱۶ برگزار خواهد شد.
بر این اساس مجلس چهارشنبه ۱۰ مرداد نیز جلسه علنی ندارد.

ایرنا- حجت الاسلام محمد موحدی آزاد، دادستان کل کشور 
در جلسه شــورای معاونین، با گرامی داشــت ایام سوگواری 
اباعبدا...الحســین)ع( و یاران باوفایش، اظهار داشــت: امام 
حســین )ع( برای نجات مردم از جهالــت و بیرون آمدن از 
ظلمت و گمراهــی و برای حاکمیت ارزش های اســلامی و 
محــو پلیدی ها از زندگی بندگان خــدا، جان خود و یارانش 
را فــدا کرده و اهل بیت او هم با تحمــل مصیبت ها، در این 
راســتا به جهاد تبییــن پرداخته و توانســتند جامعه ای که 
۲۰ ســال به خواب غفلت فرو رفته بود را ظرف ســه ســال 
به حرکــت در بیاورنــد و با ظهــور حرکت هــای انقلابی، 
 جنایتکاران حادثه سال ۶۱ هجری را مجازات کنند و امویان 

دیگر روز خوش نبینند.

   برخورد عبرت انگیز با هنجارشکنی  ایام سوگواری محرم
دادســتان کل کشور با توجه به حرمت شــکنی معدود افراد 
فریب خــورده در ایام ســوگواری حضرت اباعبدا...الحســین 
)ع(، گفت: کســانی که در میدان دشمن بازی می کنند و به 
قداست شکنی نمادهای مذهبی دست می زنند باید بدانند که 

دستگاه قضایی با آنها برخورد قاطع خواهد داشت. 
وی بــا قدردانی از اقدامــات صورت گرفته توســط مراجع 
قضایی و نظارتی در شناسایی و برخورد با یکی از عوامل این 
هنجارشکنی ها گفت: باید طراحان و عوامل اصلی شناسایی 
و با آنها برخورد عبرت انگیز صورت گیرد. همچنین لازم است 
نهادهای فرهنگی و مراجع نظارتی مراقبت کنند محتواهای 
مغایر شــئون اسلامی تولید نشود و تولیدکنندگان این قبیل 

محتواها را شناسایی و به دستگاه قضایی معرفی کنند.
   رئیس جمهور منتخب شاخص های تعهد و تخصص را در 

کارگزاران جدی بگیرد
دادســتان کل کشور در ادامه با توجه به شعارهای انتخاباتی 
رئیــس جمهور منتخب، افزود: نظر بــه روحیه مردم داری و 
ساده زیستی و نگاه به برنامه هفتم و سیاست های کلی ابلاغی 
مقام معظم رهبری، از پزشکیان انتظار می رود که در انتخاب 
همکاران خود دو اصل تعهــد و تخصص را به صورت جدی 

مدنظر قرار دهند.
موحدی آزاد با بیان اینکه رئیس جمهور مسئولیت سنگینی 
دارد و فرمان اصلی اداره کشور دست قوه مجریه است، گفت: 
کلیات این مســئولیت خطیر در ســوگندنامه موضوع اصل 

۱۲۱ قانون اساســی در چندین محور آمده است. دادستان 
کل کشــور از همه دســت اندرکاران امر انتخابــات به ویژه 
دادســتان ها و روسای دادگستری ها که ستادهای پیشگیری 
از تخلفات و جرایم انتخاباتی را اداره کردند قدردانی کرد. وی 
تصریح کرد: همان گونه که ریاســت قوه قضاییه اعلام کرده 
است، دستگاه قضایی برای موفقیت دولت چهاردهم کماکان 

از هرگونه کمکی دریغ نخواهد کرد.

هیئت رئیســه  عضو  نادری،  احمد  مهر- 
تعطیلی  اســلامی گفت:  مجلس شورای 
مرکز اسلامی هامبورگ را مخالف با همه 
مطرح  غربی  دولت هــای  که  ارزش هایی 
می کنند، نظیر آزادی بیان، آزادی ادیان، 
عقاید و احترام بــه دیگران و تکثرگرایی 

می دانم.
نادری افزود: این تعطیلی نشــان داد که 
این ها همه شــعاری بیش نیســت و در 
واقع با برخوردهای سیاسی حاضرند همه 
ارزش ها را زیر پا بگذارند. این یک تصمیم 
سیاسی با فشــار لابی صهیونیستی بود و 

دولت آلمان را مستقل نمی دانم.
  تعطیلی مرکز اسلامی هامبورگ در 

راستای منافع لابی صهیونیسم است
وی با اشاره به تاریخ پس از جنگ جهانی 
دوم اظهار داشت: دولت آلمان را از ۱۹۴۵ 
در اشــغال آمریکا می دانم و هنوز یکی از 
در  آمریکا  نظامی  پایگاه هــای  بزرگترین 
آلمان است. لابی صهیونیسم نیز در آلمان 
بسیار قوی است و در سیاست گذاری های 

آلمان تأثیر دارند.
نادری به مســائل مربوط به تشــخیص 
اسلام واقعی و اســلام داعشی نیز اشاره 
کــرد و گفت: جهان فکــر می کرد بعد از 
جنایات داعش؛ غرب و اروپا، به ویژه آلمان 
تفاوت اســلام واقعی و اســلام داعشی را 

تشخیص می دهند. داعشی که برای غرب 
هم خطرناک بود، دیدیم کسی که داعش 
را شکســت داد، ایران شیعه و حاج قاسم 
ســلیمانی بود؛ امــا می بینیم که غربی ها 
همچنان در همان مسیر اشتباه خودشان 

درباره تشیع و ایران هستند.
وی افــزود: تعطیلــی مرکــز اســلامی 
هامبورگ تصمیمی سیاســی در راستای 

منافع لابی صهیونیسم است.
   این چه مدلی از فمینیســم است که 

زن های غزه در آن دیده نمی شوند
نــادری گفــت: از زمانــی که سیاســت 
وزیــر خارجه ی  توســط  آلمان  خارجی 
آن، خانم باربوک، در دســت گرفته شد، 
دیدیم که بیشــتر به سمت تصمیمات و 
می کند.  حرکت  غیرعقلانی  سیاست های 
ایشــان شــعار می دهد که پیرو سیاست 
خارجی زنانه اســت و شــعار فمینیستی 
می دهــد، در حالی که نیمی از شــهدای 
غزه زن هســتند و به شــهادت رسیدند 
را نمی بینند. مشــخص نیســت این چه 
مدلی از فمینیســم است که زن های غزه 
در آن دیده نمی شــوند یا زن های درجه 
یک و دو در آن وجود دارند. سیاست های 
اخیــر آلمان، آن را به شــریک یا بازیگر 
 نامطمئــن در بیــن شــرکای خــودش 

کرده است.

مهر- سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری، فرمانده 
قرارگاه فرهنگــی و اجتماعی بقیه  ا... الاعظم )عج( 
در جشــنواره جم آران که با حضور گروه های فعال 
مردمی از سراسر کشــور برگزار شد، با بیان اینکه 
انقلاب اسلامی در عمر ۴۶ ساله خود، در هر جایی 
از بحران های مختلف ســربلند بیرون آمده و تمام 
تهدیدات به فرصت تبدیل شد، گفت: این انقلاب با 
یک الگوی منحصر  به فرد و همراه با ارتباط اعتقادی 
دینی بین امت و امام امت پیش می رود. وی افزود: 
در مدتــی که از بیانیــه گام دوم انقلاب می گذرد، 
هرچند حس می شود حرکت کُند است؛ اما اهداف 

مشخص و محکم پیش می رود. 
فرمانده قرارگاه فرهنگی و اجتماعی بقیه ا... الاعظم 
)عج( با تأکید بر اینکه گروه های مردمی و حلقه های 
میانی نقش تأثیرگذاری در پیشبرد بیانیه گام دوم 
انقلاب دارند، تأکید کرد: در صورتی که راهبردها و 
الگوهای این بیانیه راهبردی را در تمام عرصه های 
فرهنگی و اجتماعی انتقال دهیم، شاهد حرکت رو 

به رشد و توسعه ای آن خواهیم بود. 
سرلشــکر جعفری به تفاوت هــای گام اول و دوم 
انقلاب اشــاره کرد و افزود: در گام اول انقلاب که 
حرکت های مردمی از ســال ۴۲ آغاز شــد، حضور 
مــردم در میدان یک نوع اقدام ســلبی و مقابله با 
تهدیدات از جمله جنگ و مقابله با ســیل بود که 
شــاهد حضور موفق و به موقع مردم بودیم. در گام 
دوم انقلاب موارد ســلبی نداریم و ایجاد احساس 
ضــرورت برای حضــور در صحنــه و کمک برای 
جامعه سازی، فرهنگ سازی، تمدن سازی و اسلامی 

شدن مهم است.
وی تأکید کــرد: باید حلقه های میانی و آنهایی که 
می خواهند این حرکت را توسعه دهند که مردم به 
میدان بیایند را تقویت کنیــم. یکی از موانع برای 
حرکــت مردم در گام دوم انقلاب، همکاری نکردن 
و عدم اســتقبال از فعالیت هــای گروه های مردمی 
توسط دستگاه های اجرایی است. احساس می کنند 
مردم می خواهند در کارها دخالت و نظارت کنند و 

اگر خطایی است تذکر دهند؛ اما در گام اول انقلاب 
این طور نبود و درخواســت مشارکت دستگاه های 

اجرایی از مردم برای انجام کارها بیشتر بود.
فرمانده قرارگاه فرهنگی و اجتماعی بقیه ا...الاعظم 
)عــج( بیان کرد: در حرکت هــای گام دوم انقلاب 
مردم برای کمک به پیشــبرد اهداف انقلاب و رفع 
مسائل و مشکلات، با عدم استقبال و مخالف برخی 
دستگاه های اجرایی مواجه می شوند که باید در این 

زمینه چاره  اندیشی شود.
سرلشکر جعفری با تأکید بر تقویت حلقه های میانی 
مردمی و بهره گیری از ظرفیت های آنان برای کمک 
به رفع مسائل کشــور، گفت: دستگاه های اجرایی 
برای پای کار آوردن مردم راهکار پیش بینی کنند و 
این باور را داشته باشند که تمام مشکلات به دست 
مردم و با میدان آمدن آنان حل می شود. وی گفت: 
امروز اگر می خواهیم اهداف شــهدا محقق شــود 
با تلاش و تفکر بیشــتر باید بــه دنبال راهکارهای 

مختلفی برای به میدان آوردن مردم باشیم.

مهر- نصــرا... رشــنودی، سرکنســول جمهوری 
اســلامی ایران در اربیل از آزادی ۲۰ زندانی ایرانی 

از زندان های اقلیم کردستان خبر داد.
رشــنودی گفت: به لطف و عنایت الهی و پیگیری 
و تلاش های مســتمر، ســرانجام مســئولین اقلیم 
کردســتان عــراق با عفــو و آزادی بیســت نفر از 
زندانیان ایرانی در زندان های اقلیم موافقت کردند 

که ان شــاءا... بعد از ســیر مراحل اداری به کشور 
منتقل خواهند شد.

وی افزود: لذا جا دارد مراتب تشکر اینجانب از اقدام 
خداپسندانه و انساندوستانه ریاست اقلیم، نخستوزیر 
و وزیر داخلی اقلیم کردســتان عــراق که در این 
 زمینه عنایــت لازم را به عمل آوردند، اعلام نمایم. 
گفتنی اســت، پیشــتر علیرضا بیکدلــی، معاون 

کنســولی وزارت امور خارجه در دیــدار با خانواده 
زندانیان ایرانی در اقلیم کردســتان عراق گفته بود 
در جریان ســفر مقامات عراقی و اقلیم کردســتان 
عراق به تهران و در ســفر سرپرســت وزارت امور 
خارجه کشــورمان به اربیل درباره انتقال زندانیان 
ایرانی مذاکره و پیگیری شد و مقامات اقلیم در این 

باره قول همکاری و اقدام داده اند.

باشــگاهخبرنگاران- محمدمهدی اســماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی درباره اقدامات مهم 
وزارتخانــه متبوع خــود در زمینه رشــد فرهنگ 
کتاب و کتاب خوانی بیان کــرد: اقدامات مهمی در 
صنعت نشــر انجام شد، مشکلات حقوق افرادی که 
سال ها دچار مشــکلات جدی بودند برطرف شد و 

کتابخانه های عمومی افتتاح شد،
اســماعیلی افزود: کتابخانه هایی که سال ها نیاز به 

بازســازی داشتند، نوسازی شــدند و خدا را شکر با 
رشــد یارانه ها توانســتیم کتاب های بیشتری را در 
اختیار کتابخانه ها قرار دهیم و مجموع مشــترکان 
کتابخانه های ما از ابتدای دولت تا امروز بیش از ۷۵ 

درصد رشد داشته است.
وی با اشــاره به اقدام مهمی کــه دولت چهاردهم 
می توانــد آن را ادامه دهد، گفــت: امیدواریم دولت 

چهاردهم کتابخانه های سیار را گسترش دهد.
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مســائل زیســت محیطی و عدم رعایــت موارد 
بهداشــتی، بوی نامطلــوب حاصــل از تجمع 
ضایعات خشــک، آلودگی صوتــی و رفت وآمد 
افــراد کارتن خواب و اتباع بیگانــه به گاراژهای 
جمــع آوری ضایعات، این ســوله ها و انبارها را 
 در بافت هــای مســکونی به یــک چالش برای
آرامش و مســائل بهداشتی شــهروندان تبدیل 

کرده است. 
طبق تعریف قانون شهرداری ها، مشاغل مزاحم و 
آلاینده به شغل هایی اطلاق می شوند که به علت 
ایجاد ســروصدا )آلودگی صوتی(، آلاینده بودن 
)پخش دود، بوی رنگ و تینر، گرد و غبار، خاک 
اره، مــواد زائد نظیر روغن ســوخته، براده آهن 
و...( و اشــغال بخش اعظم پیاده  رو و خیابان در 
هنگام کار، باعث ایجاد مزاحمت برای ســاکنان 
واحدهای مسکونی، کسبه مجاور و افراد عبوری 

از پیاده  رو می شوند. 
17 اردیبهشــت مــاه ســال جــاری بــود که 
رئیس ســازمان سامان دهی مشــاغل شهری و 
فرآورده های کشــاورزی شهرداری شیراز گفت: 
طی شــش ماه گذشــته، 17 واحــد غیرمجاز 
جمع آوری و فــروش ضایعات بر اســاس آرای 
کمیســیون بند ۲۰ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها 

و دســتور مراجــع قضایی پلمب شــد. پژمان 
شــفیعی اظهار کرد: طی شش ماه گذشته، 17 
واحد غیرمجاز جمــع آوری و فروش ضایعات بر 
اساس آرای کمیســیون بند ۲۰ ماده ۵۵ قانون 
شهرداری ها و دستور مراجع قضایی پلمب شد. 

وی افــزود: در نیمه دوم ســال گذشــته، 1۵۰ 
اخطــار کتبی بــرای واحدهای جمــع آوری و 
فروش ضایعات صادر شــد که از این میزان 17 
مــورد به طور کامل پلمب و به ســایرین جهت 
جمــع آوری و انتقال به حریم شــهر تذکر داده 

شده است. رئیس ســازمان سامان دهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری شیراز 
با بیان اینکــه رعایت نکردن موارد بهداشــتی 
عمومی،  بهداشــت  علیــه  تهدیدی  به عنــوان 
دپوی حجم انبوهی از پســماندها و انتشار بوی 
نامطبوع، تجمع حشــرات و آلودگی صوتی در 
محدوده مناطق مسکونی از دلایل تذکر و پلمب 
واحدهای جمــع آوری و فــروش ضایعات بوده 
است، تصریح کرد: بر اساس گزارش های مردمی 
و بررسی کارشناسان ســازمان، موارد مرتبط با 

مشاغل مزاحم شهری پیگیری و رصد می شود.
شــفیعی با اشاره به اینکه ســامان دهی مشاغل 
مزاحــم شــهری در دو بخــش کوتاه مــدت و 
بلندمدت پیگیری و دنبال می شود، اضافه کرد: 
در بخش اول ســامان دهی و خروج از محدوده 
مرکــزی و در بخــش دوم احداث ســایت های 
 ســامان دهی خــارج از محــدوده شــهری در 

دستورکار قرار دارد.
 او همچنیــن از تخصیص زمینــی با متراژ ۲۸ 
هکتار برای ســامان دهی مشاغل مزاحم در این 
کلان شــهر خبــر داد و افزود: شــهرداری برای 
انتقال مشــاغل مزاحــم ضایعاتــی این زمین 
را اختصــاص داده اســت و طریقــه انتقال این 
ضایعات فروشی ها هم در شــیوه نامه ارائه شده، 

درج شده است. 
وی همچنین به اختصاص سایت ۳۰۰ هکتاری 
برای ســامان دهی مشــاغل مزاحم اشاره کرد و 
یادآور شــد: مطالعات این سایت ۳۰۰ هکتاری 
انجام شــده است و براســاس آن شغل هایی که 
در این سایت مستقر خواهند شد مشخص شده 
اســت. پیمانکار و مشاور شروع به کار کرده و با 
چشــم انداز 1۰ ساله، در بحث ۳۰۰ هکتاری ۳ 

بسته در نظر گرفته شده است.
شــفیعی با بیان اینکه تاکنون احداث شــهرک 
ســنگ برمشــور پیشــرفت خوبی داشته است 

و مرحله بــه مرحله سنگ فروشــی ها در حال 
انتقال هســتند، گفــت: برای انتقــال کارخانه 
ســیمان، روغــن نباتــی، پشم شیشــه هم بر 
 اســاس برنامه زمان  بنــدی در حال پیشــبرد

 کار هستیم. 
همچنین رئیس کمیســیون ســلامت، محیط 
زیســت و خدمات شهری شورا با اشاره به اینکه 
۲۵ شــغل به عنوان مشــاغل مزاحــم تعریف 
شده اند، افزود: ســامان دهی مشاغل مزاحم که 
باید به خارج از محدوده شــهر منتقل شوند،  در 
دستورکار اســت و در همین راستا زمین ۳۰۰ 
هکتاری و ۲۸ هکتاری را به مشــاغل مزاحم و 

ضایعاتی اختصاص داده ایم.
زارعی اظهار کرد: در کمیسیون بند ۲۰ ماده ۵۵ 
جلساتی راجع به تعیین تکلیف کارخانه سیمان، 
روغن نباتی، پشــم شیشــه و کارخانه هایی که 
مشکلاتی برای ســلامتی مردم داشتند، برگزار 
شــد و برای انتقال آن ها زمان بندی مشــخص 
 شــد و زیرســاخت های آن بــه شــکل جدید 

دنبال می شود.
در همیــن راســتا روح  ا... خوشــبخت، معاون 
خدمات شهری شهرداری شــیراز با بیان اینکه 
برای ســامان دهی مشــاغل مزاحم شهری سه 
ســایت ۳۰۰ هکتاری، ســایت ۲۸ هکتاری و 

شهید منتظری در دستورکار قرار دارد

جدال مشاغل مزاحم با آرامش شهروندان
رئیس سازمان میادین و مشاغل شهری شهرداری تصریح کرد: 

اختصاصسایت28هکتاریبرایانتقالضایعاتفروشان

استاندار فارس تأکید کرد:

لزومبازآفرینیبافتفرسودهشهرکسعدیه
شهردار شیراز تأکید کرد: 

اهمیتمدیریتوراهبریخطوطمتروشیراز

محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس در پایان جلسه بررسی مشکلات 
شهرک سعدی و برنامه ریزی برای رفع آن گفت: مردم عزیز منطقه 
سعدیه و اطراف آرامگاه ســعدی از مردمان با اصالت و اصیل شهر 
شــیراز هستند؛ منطقه سکونت این عزیزان دارای مشکلاتی هست 
که طی چندین بازدیدی که شــخصاً از منطقه داشــتم، مسئولین 
مربوطه را در جلســه ای با حضور بزرگان شــهرک سعدی گرد هم 

جمع کردیم تا برای مشکلات این منطقه تدبیر شود. 
  مهم ترین تصمیمی که بتوان برای منطقه سعدی عملیاتی کرد، 

تغییر بافت فرسوده این شهرک است
اســتاندار فارس با تأکیــد براینکه مهم ترین تصمیمــی که بتوان 
برای این منطقه عملیاتی کرد، تغییر بافت فرســوده این شــهرک 
اســت، خاطرنشــان ســاخت: قســمت قابل توجهی از بافت های 
پیرامونی و قدیمی منطقه احتیاج به بازآفرینی دارد؛ ســاکنین این 

منطقه به زمین شــرق این شهرک منتقل می شــوند. وی افزود: از 
 طریق سیســتم بازآفرینی و با کمک بنیاد مســکن و قرارگاه امام 
مجتبی )ع( بسیج سازندگی و فرمانداری شیراز کمیته ای راه اندازی 
 می شــود و تا یک ماه آینده اصول اولیــه چگونگی احداث مجتمع 
جدید و تبدیل مجتمع قدیم به فضای ســبز تشریح و کار اجرایی 

شروع می شود.
  تکمیل هرچه سریع تر بیمارستان رسول اعظم )ص(

ایمانیه به کمبود فضای آموزشــی، به خصوص هنرستان ها در این 
شهرک هم اشاره کرد و گفت: برای رفع این مسئله نیز تدبیر شد که 

امیدواریم در آینده ای نزدیک شاهد رفع این مسئله باشیم.
وی تعــداد اتباعی که در منطقه زندگــی می کنند و آب و فاضلاب 
این شــهرک را مورد توجه قرار داد و از برنامه ریزی برای رفع آن در 
آینده ای نزدیک خبر داد و در ادامه گفت: با توجه به کمبود فضای 
درمانگاهی منطقه، بر تکمیل هرچه سریع تر بیمارستان رسول اعظم 

)ص( که نزدیک این منطقه است تأکید شد.
  تعریض جاده ورودی از شهر خرامه به شیراز

نماینده عالی دولت در استان بر برنامه ریزی های صورت گرفته برای 
تعریض جاده ورودی از شهر خرامه به شیراز و تبدیل آن بلوار برای 
رفع مشکل ترافیک خبر داد و افزود: دست فروشان و وانت هایی که 
در منطقه باعث ایجاد ترافیک می شــود یکی دیگر از معضلات این 
منطقه اســت که مقرر شد شــهرداری دو منطقه را برای این افراد 
آزاد کند و دست فروشی محصولات در آن محدوده انجام شود تا از 

معضل جدی ترافیک در این محدوده نیز مرتفع شود.

شهردار منطقه شش شیراز:
 آزادی و امنیت امروز مدیون رشادت های شهداست

مســعود قادری، شــهردار منطقه شــش در راســتای تجدید میثاق با 
آرمان های شــهدا و قدردانی و حفظ منزلت این ســرافرازان، به خانواده 

شهید سید ابوالقاسم موسوی ادای احترام کرد.
قادری به همراه جمعی از مســئولان منطقه با خانواده شــهید موسوی 
دیدار کــرد و با تأکید بر اینکــه آزادی و امنیت امــروز مردم و میهن 
اسلامی مدیون جان فشانی و رشــادت های شهداست، از خانواده شهید 
سید ابوالقاسم موسوی که با تقدیم عزیزشان برای حفظ انقلاب و نظام 
اندوخته با ارزشــی را نزد پروردگار ســرمایه گذاری نموده اند، تجلیل و 

قدردانی کرد.
وی ضمن اشــاره به اینکه زنده نگه داشــتن یاد و نام شهدا از کارهای 
ارزنده است و نباید فراموش شود، خاطر نشان کرد: ادای احترام به شهدا 
و خدمت به خانواده های این سرافرازان در اولویت برنامه های شهرداری 

منطقه شش است.
گفتنی اســت شهید سید ابوالقاسم موسوی از شهدای هشت سال دفاع 

مقدس در سال 1۳۶۶ در شلمچه به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس:  
سپیدان و بیضاء مستعد موضوع گردشگری سلامت 

هستند
در جلسه شــورای اداری شهرستان 
سپیدان که با حضور محسن پاپری 
و  مدیریت  رئیس ســازمان  زارعی، 
برنامه ریزی اســتان فارس و اردوان 
اکبرپــور، نماینــده مردم شــریف 
شهرســتان های ســپیدان و بیضاء 
در مجلس شــورای اسلامی برگزار 
شــد؛ مسائل و مشــکلات اعتباری 
پروژه های مهم در حوزه های مختلف 

شهرستان های سپیدان و بیضاء مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
فراهم نبودن ابتدایی ترین مســائل زیر ساختی شهرستان های سپیدان و 
بیضــاء از مهم ترین محورهای گفت وگو در این جلســه بود که با هدف 
جلوگیری از مهاجرت و همچنین جذب نیروی انســانی، توسط نماینده 

مردم شهرستان های سپیدان و بیضاء در مجلس مطرح شد.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس نیز در این جلسه، 
پتانسیل شهرستان های سپیدان و بیضاء را مستعد فراهم نمودن موضوع 
گردشگری سلامت دانست و خاطرنشان ساخت: آب، بهداشت و درمان 
و راه مواصلاتی از مهم ترین دغدغه های ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان فارس اســت که در جهت رفع معضلات این موضوعات مهم در 
اســتان پهناور فارس، تمام تلاش خود و مجموعه های مرتبط را به کار 

گرفته ایم.
تجهیز بیمارستان ۹۶ تختخوابی امام حسین سپیدان و تخصیص اعتبار 
جهت تکمیل دانشکده سلامت باقرالعلوم سپیدان با هدف رفع معضلات 
حوزه بهداشت و درمان شهرستان از مهم ترین تصمیمات اتخاذ شده در 
این جلسه بود. لازم به ذکر است، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان فارس در سیزدهمین ایســتگاه سفر به شهرستان های استان، از 

پروژه های مهم شهرستان سپیدان بازدید کرد.

با حضور تنی چند از مسئولان صورت پذیرفت؛
 آغاز عملیات اجرایی پروژه تعریض و احداث

 محور قلات - کودیان

با حضور جعفر قادری، نماینده مردم شهرســتان های شیراز و زرقان در 
مجلس شــورای اسلامی و عبدالرسول باصری، سرپرست معاونت فنی و 
راه های روســتایی اداره کل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان فارس 
و تنی چند از مســوولان محلی عملیات اجرایی پروژه تعریض و احداث 
محور قلات - کودیان آغاز شــد. باصری این اداره کل در حاشــیه این 
مراسم گفت: این پروژه به طول ۵ کیلومتر و با اعتبار اولیه ۶7۰ میلیارد 
ریال اجرا می شــود. وی با اشــاره به برخی عملیات های راه روســتایی 
قلات-کودیــان افزود: در این پروژه، ۳۶۸ هزار متر مکعب خاک  برداری، 
۳7 هزار متر مکعب خاکریزی، 4۸۵ مترمکعب خاکریزی ســنگی، 1۳ 

هزار مترمکعب اساس اجرا و 14 دستگاه پل نیز تعریض می شود.
سرپرســت معاونت فنی و راه های روستایی فارس در بخش دیگیری از 
سخنان خود تصریح کرد: پیش بینی می شود این پروژه ظرف مدت یک 

سال اجرا شود.

در چهل و نهمین هفته عملیات آسفالت کلان شهر 
شیراز انجام شد؛

 آسفالت نزدیک به 25هزار مترمربع از معابر
 در هفته گذشته

ارتباطــات و امــور  اداره کل 
بین الملل شــهرداری شــیراز 
اعلام کرد: در طول هفته چهل 
و نهم جهش آسفالت، ۲4 هزار 
و ۹۵۵ مترمربع معابر مناطق 
کلان شهر شــیراز به میزان ۲ 
هزار و ۹۳۶ تن آسفالت شده 
اســت.  لکه گیری آسفالت در 

ســطوح مناطق 1، 4 و روکش آســفالت در معبر قدیمی در کوچه 1۹ 
بیت المقدس در منطقه 4، خیابان مینو در منطقه 7 و شهرک میانرود  و 

خیابان لادن و فرعی های روزبهان در منطقه ۹ انجام شده است.
تراش و ترمیم آســفالت در بولوار دکتر حســابی از پروژه های سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری و روکش آســفالت در معبر خاکی 
)زیرســازي شــده( نیز در کوچه هــای 1۸ و 1۰ ابوالفضــل در منطقه 
۲، کوچــه 1۰۲ نارنجســتان و منشــعبات آن در منطقــه ۳ و بولوار 
 صادقیه نیز از پروژه های ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری
 انجام گرفته اســت. بنابراین گزارش؛ طی چهل  و نه هفته سپری شده از 
آغاز جهش آســفالت، تاکنون ۲ میلیون و ۲۵۹ هزار و ۳۲۹ مترمربع از 
معابر مناطق شــیراز به میزان ۲۸۳ هزار و ۵۲۸ تن آسفالت انجام گرفته 

است.

محمدحسن اســدی، شهردار شــیراز در جلسه تکریم 
و معارفه رئیس ســازمان حمل ونقل ریلی شــهرداری، 
درخصوص اهمیــت مدیریت و راهبــری خطوط مترو 
اظهار کرد: خطــوط مترو و جابه جایی تعداد چندین ده 
هزار از شهروندان که به صورت شبانه روزی از این خطوط 
استفاده می کنند، مســئولیت بسیار سنگین و خطیری 

است.
وی از زحمات امیر یقطین در مســئولیت این سازمان و 
فعالیت های ارزنده او طی چند ســال اخیر که منتج به 
افتتاح و بهره برداری خطوط جدید و ایســتگاه های خط 
۲ شــد، قدردانی و بیان کرد: خدمات ارائه شــده توسط 
رئیس پیشین سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز 

در سنوات اخیر کم سابقه و قابل تقدیر است.
شــهردار شیراز گفت: ورود دســتگاه تی بی ام در خط ۳ 
مترو، حرکت دو دســتگاه تی بی ام و حفاری از ایستگاه 
آزادی به سمت کلبه سعدی حاصل تلاش های بی شائبه 

این مدیر بوده است.
  برای رسیدن به هدف که همان خدمت رسانی به مردم 

است، تلاش کنیم
شــهردار شــیراز همچنین انتخاب علی کلانتری را به 
سمت سرپرســت ســازمان حمل ونقل ریلی که دارای 
تجربیات زیادی اســت، به مثابه حیات جدید در شریان 
این ســازمان دانست و عنوان کرد: همه برای رسیدن به 

 هدف که همان خدمت رسانی به مردم است، تلاش کنیم.
امیر یقطین، رئیس پیشین سازمان حمل ونقل ریلی نیز 
اظهار کرد: اگر موفقیتی حادث شد و قدمی برداشته شد 
حاصل حمایت های شــهردار، معاونین و سایر همکاران 
بــود که جمع زحمات ما موفقیــت در خطوط مترو، به 

نتیجه رسید. 
کلانتری، سرپرســت سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری 
شیراز نیز با قدردانی زحمات چندین ساله امیر یقطین و 
کسب تجربیات ارزشمند از او گفت: همدلی مشاورین و 
سایر همکاران در احداث خطوط مترو شیراز، بسیارعالی 
بود و تمام ســعی و تلاش خــود را می کنم که امانت دار 
خوبی باشــم و ادامه دهنده خدمات پیشین در این کار 

بزرگ خواهم بود.

روزهای شیراز  این   حرارت 
آب پز شدن  شــبیه  چیزی 
اســت؛ با دمایی که به تب 

4۰  درجه رسیده و خیلی ها را بی تاب کرده است. 
وسایل سرمایشــی به اوج مصرف رسیده اند و حتی تعطیلی 
ادارات هم آن گونه که باید و شاید، نتوانسته است به کاهش 
بار مصــرف برق کمک کند؛ چرا که ادارت خدمات رســان و 
اورژانس ها و بیمارســتان  ها با کاهش ســاعت کاری مواجه 

نیستند و این روزها بیشتر خدمات را می دهند.
گرمازدگی، سوغات این  روزهای شهر است که هیچ خریداری 
هم ندارد و همه از آن فراری هستند. در گرم ترین هفته سال، 
حرارت در سراسر کشور همه را کلافه کرده است و همه امید 
دارند این روزهای گرم هر چه  ســریع تر شیراز و استان فارس 

را ترک کند.
دیروز گرمای شــدیدی که از چند روز پیش آغاز شده بود، 
در شــیراز به اوج خود رسید و این روزها استان فارسی  ها از 
جمله شــهرهای جنوبی چله تابســتان را با گوشت و پوست 

خود احساس می کنند. 
براســاس پیش بینی هواشناسی هوای گرم تا نیمه مرداد ماه 
در اســتان فارس حاکم اســت و ثبت دمای بالای 4۰ درجه 
در مناطق جنوبی اســتان دور از انتظار نیســت. از ســوی 
دیگــر طی روزهای سه  شــنبه ۲ تا ۳ درجــه کاهش دمای 
 هوا را شــاهد هستیم. دبیرخانه شــورای اطلاع رسانی دولت 
نیز از کاهش ســاعت کاری مراکز دولتی در سراســر کشور 

خبر داد. 
دبیرخانــه شــورای اطلاع رســانی دولت اطــلاع داد: درپی 
افزایش کم سابقه دمای هوا و تداوم گرمای شدید و به منظور 
حفظ ســلامتی هم وطنان و مدیریت مصرف انرژی، فعالیت 
همه مراکز دولتی و بانک ها در سراســر کشــور )به جز مراکز 

خدمــات امــدادی و اورژانســی( در تاریخ شــنبه ۶  مرداد 
از ســاعت ۶  تا1۰ صبح خواهد بود که ایــن قانون در تمام 
ادارات، به  جز شــهرداری شــیراز به دلیل نوع خدماتی بودن 
آن اجرا شــده اســت. همچنین دورکاری برای کارکنانی که 
 به خاطر شــرایط جســمی امکان حضور در محل کار ندارند،
بلامانع است. طبق این اطلاعیه، با توجه به تصمیم گیری های 
اســتانی و اعلام ســاعات کار روز شــنبه از طــرف برخی 
اســتانداری ها، ســاعت کاری قطعی و لازم الرعایه برای همه 
 دستگاه ها در سراسر کشور صرفاً ساعت ۶  تا 1۰  صبح خواهد بود. 
معاون توســعه مدیریــت و منابع اســتانداری فارس گفت: 
گرمای هوا ســبب کاهش ســاعت کاری ادارات و بانک  های 
فارس و تعطیلی روز یک شــنبه 7 مرداد در اســتان فارس 
شــد. محســن نعمتی گفت: به علت ماندگاری گرمای هوا، 
ساعت کاری دستگاه های اجرایی و بانک های استان در هفته 

پیش رو از امروز ۶ مرداد تا آخر هفته تغییر کرد.
به گفته نعمتی؛ با استناد به مصوبه کارگروه مدیریت مصرف 

انرژی استان و تأیید استاندار فارس، همه دستگاه های دولتی 
و بانک ها به غیر از دستگاه های خدمت رسان روز یک شنبه 7 
مرداد تعطیل هستند و مدیران دستگاه های اجرایی موظفند 
نسبت به برنامه ریزی و نظارت بر دورکاری کارکنان و کنترل 

آن اقدام کنند.
به گفته او بر اساس این مصوبه ساعت کار همه دستگاه های 
اجرایی اســتان )مؤسســات عمومی دولتــی و غیردولتی و 
بانک ها( از روز شــنبه ۶ مرداد تا آخر هفته از ساعت ۶ صبح 
تا 11 تعیین شــده است و کسری ساعت موظفی به صورت 
دورکاری و بــا برنامه ریزی دســتگاه های اجرایی براســاس 
مقررات جبران می شــود. نعمتی افزود: بیمارستان ها، مراکز 
امــدادی و اتفاقات، خدمات امداد جــاده ای، مراکز خدمات 
بهداشــتی و درمانی، اورژانس، بخش های عملیاتی و دارای 
نوبت کاری، آتش نشــانی و مراکــز انتظامی، بخش عملیاتی 
خدمات پســت و تأمین کالا های ضروری، باید براساس روال 

قبل ارائه خدمت کنند.

در نشست تخصصی مشــترک دادگستری کل استان فارس 
و اداره کل امور مالیاتی اســتان بر اســتفاده از ظرفیت های 

موجود تأکید شد. 
 اجرایی شدن قانون پایانه های فروشگاهی گامی  در جهت 

شفافیت روند مالیاتی
حمیدرضا محمدابراهیمی، مدیرکل امور مالیاتی فارس ضمن 
قدردانــی از توجه رئیس کل دادگســتری فارس و مجموعه 
قضایــی اســتان جهت تحقق اهــداف نظــام مالیاتی اظهار 
داشت: هوشمند سازی نظام مالیاتی، اجرای قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مؤدیان اولویت ویژه سازمان امور مالیاتی 
در راستای شفافیت اقتصادی و ایجاد عدالت مالیاتی می باشد. 
وی اجرایی شــدن قانون پایانه های فروشــگاهی را گامی  در 
جهت شفافیت روند مالیاتی دانست و گفت: اجرای این قانون 
در شناســایی مؤدیانی که پرونده مالیاتی نداشتند و اقدام به 

فرار مالیاتی می کردند کمک کرد.
مدیــرکل امــور مالیاتی فــارس بیان کرد: قطعــاً هر یک از 
شــهروندان و فعالان اقتصادی در صورت اطلاع دقیق از آثار 
مثبت اجرای قانون پایانه های فروشــگاهی و اینکه بخشی از 

مالیات هایی که آنها پرداخت می کنند صرف عمران و توسعه 
امکانات و زیرساخت ها و توســعه خدمات می شود، همراهی 
بیشــتر و بهتری در پرداخت مالیات خود خواهند داشــت. 
محمدابراهیمی  افزود: شــهروندان باید بدانند که درآمدهای 
مالیاتی تأثیر مستقیم بر رفاه اجتماعی و بهبود شرایط زندگی 
آنها خواهد داشت. وی افزود: بخش عمده ای از مالیات ارزش 
افزوده، به شــهرداری ها، دهیاری ها و امور عشایر پرداخت و 
صرف تأمین هزینه های اقدامات و پروژه های عمرانی می شود 
که تأثیر مســتقیم بــر بهبود کیفیت زندگــی تک تک افراد 

جامعه دارد. 
  ۱۴ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان درآمد مالیاتی فارس در سال 

گذشته
مدیر کل امور مالیاتی فارس ادامه داد: در ســال گذشته 14 
هــزار و ۳۰۰ میلیاردتومان درآمد مالیاتی در اســتان فارس 
وصول شــده و عــلاوه بر آن ۳ هزار میلیــارد تومان از محل 
مالیات ارزش افزوده به حســاب شــهرداری ها و دهیاری ها و 
همچنین امور عشایر استان پرداخت شده و یک هزار میلیارد 
تومان نیز به حساب وزارت بهداشت و درمان جهت اختصاص 

در حوزه سلامت واریز شده است.
  ۳2 هزار میلیارد ریال منابع درآمدی جدید شناسایی شد

مدیــرکل امــور مالیاتی فارس به اقدامات ایــن اداره کل در 
مبارزه با فرار مالیاتی اشاره کرد و گفت: با اقدامات انجام شده 
به منظور افزایش شــفافیت و احقاق حق عموم مردم، ۶ هزار 
و 7۰۰ میلیــارد ریال مالیات از محــل مبارزه با فرار مالیاتی 
وصول شده اســت. محمد ابراهیمی  افزود: در این مدت ۳۲ 
هزار میلیارد ریال منابع درآمدی جدید شناســایی شد که تا 
کنون از پرداخت مالیات دور مانده بود. وی اظهار کرد: رهبر 
معظم انقلاب پرداخت مالیات را یک فریضه و فرار مالیاتی را 
نیز یک جرم دانســته اند؛ چرا که فرار مالیاتی به همگان ضرر 
می رساند. وی  یادآور شد: سازمان امور مالیاتی برای مبارزه با 
فرار مالیاتی اداره ای تشــکیل داده و با راهکارهای مختلف از 
جمله سامانه 1۵۲۶ و سوت زنی این جرم را پیگیری می کند.

   فرار مالیاتی با سوءاستفاده از کارت بازرگانی 
مدیــرکل امــور مالیاتــی فارس  بــه حمایــت و تعامل مؤثر 
دادگســتری کل اســتان فارس با این اداره کل اشاره و افزود: 
در شــرایط کنونی مجموعه حاکمیت نظام بر شفاف  ســازی و 

عدالت محوری ســاختار مالیاتی تأکید دارند که در این زمینه 
یکی از مشــکلات این اداره کل، فرار مالیاتی با سوءاســتفاده 
از کارت بازرگانــی می باشــد که این موضــوع در همکاری با 

دادگستری فارس در حال پیگیری است. 
وی بــر اســتفاده از ظرفیت هــای موجــود در اداره کل امور 
مالیاتی و دادگســتری کل اســتان تأکید کرد و اظهار داشت: 
هم اکنون ایجاد شرکت های صوری، صدور فاکتورهای جعلی، 
سوء اســتفاده از کارت بازرگانی سایرین، استفاده غیرقانونی از 
معافیت های مالیاتی و معامــلات غیرواقعی در برخی صنوف، 
از مهم تریــن گریزگاه های مالیاتی محســوب می شــوند که 
با گســترش همکاری های بین دســتگاهی، بــه ویژه حمایت 
دادگستری کل استان و تســریع در صدور آرا، برخورد با این 

جرایم قاطع تر خواهد شد.

بیدادگرمایمردادماه
براساس پیش بینی هواشناسی وضعیت استان فارس: 

پایداری هوای گرم تا نیمه مرداد ماه

مدیرکل امور مالیاتی فارس:

درآمدهایمالیاتیتأثیرمستقیمبررفاهاجتماعیدارد
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ایالاتمتحده

آسیایغربی

مهر- رئیس جمهور آمریکا با اشاره به جنگ جاری بین 
رژیم صهیونیســتی و حزب ا... لبنان، دســتور لغو موقت 
اخراج و هم چنین تمدید مجوز کار شــهروندان لبنانی 

ساکن آمریکا را صادر کرد. 
به نقل از رویترز، براســاس بخشنامه ای که کاخ سفید به 
وزارت کشــور آمریکا ابلاغ کرده است، حدود ۱۱ هزار و 
۵۰۰ تبعه لبنان که در آمریکا سکونت دارند، به دلیل جنگ 
جاری بین رژیم صهیونیستی و حزب ا...، از معافیت از اخراج 
و هم چنیــن تمدید مجوز کار تا ۱۸ مــاه دیگر برخوردار 
شدند. این اقدام که تحت قانون »تعویق اخراج اجباری« 
صورت گرفته اســت، به اتباع لبنانی اجازه می دهد که تا 
۱۸ ماه دیگر در آمریکا اقامت داشــته باشــند. هم چنین 
این زمان قابل تمدید است. این اطلاعیه در حالی منتشر 

شده است که کامالا هریس، معاون بایدن و نامزد احتمالی 
حزب دموکــرات در انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۲۴ 
آمریکا در دیدار پنج شنبه هفته گذشته با بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی، او را برای کمک به دستیابی 
به توافق آتش بس در غره تحت فشــار قرار داد و براساس 
گزارش ها در این راســتا، از لحنی به مراتب تحکم آمیزتر 
نسبت به بایدن اســتفاده کرده است. از زمان آغاز جنگ 
غزه در هفتم اکتبر۲۰۲۳ )۱۵مهر ۱۴۰۲(، حزب ا... لبنان 
با اعلام حمایت از مقاومت اســلامی فلسطین، همواره با 
تل آویو در تبادل آتش بس بوده است. دِبی دینگل، نماینده 
دموکرات ایالت میشــیگان آمریکا که میزبان شهروندان 
دوتابعیتی لبنانی-آمریکایی اســت، با تمجید از این اقدام 
کاخ سفید، برآورد کرده است که احتمالاً ۱۱ هزار و ۵۰۰ 

نفر را تحت پوشش قرار خواهد داد. 
ترامپ، رئیس جمهور ســابق و نامزد جمهوری خواهان در 
انتخابات نوامبر آمریکا، در ســخنرانی های انتخاباتی اش 
همواره نسبت به اخراج گسترده مهاجران و پناهجویان از 

این کشور متعهد شده است.

ایسنا- برنی سندرز، سناتور مستقل ترقی خواه ایالت 
ورمونت در کنگره آمریکا پیــش از انصراف جوبایدن، 
رئیس جمهور آمریکا از نامزدی از جانب حزب دموکرات 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴  از بایدن حمایت 
کرده بــود و علیه دونالد ترامپ، نامزد جمهوریخواهان 
حــرف می زد اما حالا با انصراف بایــدن با وجود ادامه 
دادن به تبلیغاتش علیه ترامپ هنوز به طور رســمی به 
اعــلام حمایت از کامالا هریــس، معاون رئیس جمهور 
آمریکا، به عنوان نامزد جانشینی بایدن نپرداخته است.

سندرز که سابقه ۲ بار نامزد شدن در رقابت مقدماتی 
دموکرات هــای آمریــکا بــرای تعیین نامزد ریاســت 
جمهوری ایــن حزب را داشــته، اظهــارات اخیرش 
علیــه ترامــپ را در مصاحبــه با »فاکــس نیوز« در 
ضمــن فعالیتش ضد این رئیس جمهور ســابق آمریکا 
 در ۲ ایالت آمریکا شــامل »مین« و »نیوهمپشــایر« 

مطرح ساخت.
به نوشــته وبگاه »فاکس نیوز«، ســندرز در سخنرانی 
به گروهی از حامیــان در اولین توقفش در روز جمعه 
در ایالت نیوهمشــایر، یکی از ایالت هــای کلیدی در 
تعیین برنده انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا گفت: 
ترامپ نباید در انتخابات پیروز شــود. ما باید هر آنچه 
می توانیم انجام دهیم تا اطمینان حاصل کنیم که این 

اتفاق نیفتد.
او در یک مصاحبه با فاکس نیوز به یک اظهارنظر اخیر 

دونالد ترامپ درباره مقایسه هریس با خودش و اینکه 
او گفته بود کامالا هریس از ســندرز لیبرال تر اســت، 

واکنش نشان داد.
ترامــپ در فعالیت هــای انتخاباتی خــود در روزهای 
گذشته بعد از انصراف بایدن از رقابت انتخاباتی، تلاش 
کرده کامالا هریس را با اشاره به سوابق کار دادستانی او 
در ایالت های سان فرانسیسکو و کالیفرنیا و همین طور 
سناتوری در کنگره و معاونت رئیس جمهور، یک لیبرال 

و چپ افراطی معرفی کند.
ترامپ در ســخنرانی که روز چهارشــنبه گذشته در 
شهر شارلوت ایالت کارولینای شمالی ایراد کرد، گفت: 
هریس بی کفایت ترین و افراطی ترین چپگرایی است که 
تاکنــون در تاریخ آمریکا به عنوان معاون رئیس جمهور 
کار کرده است. او یک چپگرای افراطی دیوانه است که 
اگر به او شــانس ورود به ریاست جمهوری داده شود 

کشور ما را نابود خواهد کرد.
ترامــپ در ادامه این حرفهایش گفــت: کامالا هریس 
حتی از برنی ســندرز هم لیبرال تر است. آیا می توانید 

باور کنید؟
ســندرز در مصاحبه با فاکس نیوز گفت: کاش می شد 
مردم حاضر در آنجا به این پرسش ترامپ که گفت آیا 

می توانید باور کنید می گفتند خیر!
این ســناتور مســتقل آمریکایی ادامه داد: این حرف 
درســت نیســت و ترامپ باز هم دارد دروغ می گوید، 
بگذارید خیلی ســاده بگویم، چه بهتر باشد چه بدتر، 

کامالا هریس از من ترقی خواه تر نیست.
سندرز هم در مصاحبه با فاکس نیوز و هم در سخنرانی 
خطاب به طرفدارانش با هشــدار درباره احتمال پیروز 
شــدن دونالد ترامپی که ۲ ماه پیش از بابت ۳۴ فقره 
اتهام حکم محکومیت دریافت کرد، گفت: فکر می کنم 
این مهم ترین انتخابات کل عمر ما باشد. من هر کاری 
که بتوانــم انجام خواهم داد تا شکســت ترامپ را در 

آن ببینم.

این سناتور مســتقل آمریکایی ادامه داد: مردم آمریکا 
نمی توانند و نبایــد رئیس جمهوری را بپذیرند که یک 
دروغگوی بیمار است،  نباید رئیس جمهوری را بپذیرند 
که معتقد اســت زنان نباید بتوانند بدن خود را کنترل 
کنند، کســی که در وسط موج های گرمای سخت فکر 
می کند تغییرات آب وهوایی یک حقه اســت، کسی که 
به دموکراسی اعتقادی نداشــته و صحبتی از پذیرش 
نتایج انتخابات در صورتی که در آن شکســت بخورد 
نمی کند. بنا به تمامی این دلایل اســت که ترامپ باید 

شکست بخورد.
سندرز در حالی به نفع کامالا هریس علیه ترامپ تبلیغ 
می کند که می گوید هنوز قانع نشــده که رســماً از او 
به عنوان نامزد جانشــین دموکرات ها برای جو بایدن 

حمایت کند.
ســندرز در مصاحبه ای که سه شــنبه هفته گذشته با 
خبرنگاران انجام داد نیز گفت پیش از آنکه از نامزدی 
کامــالا هریس به جــای بایدن در انتخابات ریاســت 
جمهــوری ۲۰۲۴ حمایت کند باید هریس یک برنامه 

مدون برای کمک به طبقه کارگر آمریکا معرفی کند.
او در مصاحبــه روز جمعــه با فاکس نیــوز نیز تأکید 
کــرد که کامالا هریس باید دربــاره لزوم پایین آوردن 
چشمگیر هزینه های دارو و درمان و اصلاحات مالیاتی 
برای آنکه ثروتمندان مالیات عادلانه پرداخت کنند و ما 
بتوانیم به توسعه مسکن مقرون به صرفه و مراقبت های 
کودکان بپردازیم صحبت کنــد. من فکر می کنم باید 
درباره مسئله تغییرات آب وهوایی نیز بسیار قوی باشیم 
و تصریح کنیم که می خواهیم نظام انرژی خود را تغییر 
داده و از ســوخت های فسیلی دور کرده و می خواهیم 

این سیاره را برای نسل های بعد نجات دهیم.
این سناتور مســتقل آمریکایی گفت که گزینه ای که 
هریس برای معاونت رئیس جمهور انتخاب خواهد کرد 
و احتمالاً تا ۲ هفته دیگر معرفی خواهد شد دستور کار 

او را برای ریاست جمهوری مشخص خواهد ساخت.

بادستوررئیسجمهورآمریکا؛

اخراج اتباع لبنان از آمریکا تا ۱۸ ماه به تعویق افتاد

برنیسندرز:

هر کاری بتوانم برای شکست ترامپ دروغگو در انتخابات ۲۰۲۴ انجام می دهم

منبعنظامیصهیونیست:
تونلهایحماسشبکهعنکبوتیاست

ایرنا- یک منبع نظامی رژیم صهیونیســتی گفت که تونل های 
جنبش حماس در نوار غزه همانند شــبکه عنکبوتی است و این 

رژیم هنوز تصویر کاملی از پروژه تونل ها ندارد.
این منبــع نظامی رژیم صهیونیســتی به شــبکه ۱۲ این رژیم گفــت: تونل های 
جنبــش حماس همانند یک شــبکه عنکبوتی اســت کــه اگر یکــی از آن ها را 
 قطــع کنی تونل هــای جایگزین بــرای آن وجــود دارد و می توانــد کار خود را 

ادامه دهد.
ایــن منبع نظامی صهیونیســت تأکید کرد: تا این لحظه تصویر کاملی در دســت 
نیست و بر پروژه تونل های حماس سیطره و کنترل کامل نداریم. حماس با استفاده 

از تونل ها نبرد دفاعی منظمی را در زیر زمین اجرا کرده است.
وی افزود: حماس توانســت زیرزمین مخفی شــود و به طــور همزمان حمله های 
غافلگیرکننــده انجام داد. حماس چگونگی انتقال نیروها و وســائل لجســتیک به 
مناطــق مختلــف نوار غزه از طریــق زیرزمین را فهمید. انحــلال کامل حماس و 

بازآفرینی واقعیت امنیتی نیازمند جنگ مداوم و بلندمدت است.
این منبع تصریح کرد: بعد از ۹ ماه جنگ، ارتش اســرائیل هنوز همه چیز درمورد 

پروژه تونل های نوار غزه را نمی داند.
اخیراً سرلشــگر محمد الصمادی، کارشناس امور نظامی و راهبردی اردن نیز گفت 
که شبکه تونلی گردان های شــهید عزالدین القسام شاخه نظامی جنبش مقاومت 
اســلامی فلســطین )حماس( در غزه تعادل ایجاد و برتری تسلیحاتی، تاکتیکی، 

تکنولوژی و سازمانی رژیم اشغالگر اسرائیل را خنثی کرد.
وی افزود: تونل های غزه به مثابه معجره خلاقانه گردان های القسام است.

این کارشــناس امور نظامی ادامه داد: اشغالگران از شناســایی تونل های مقاومت 
عاجــز مانده اند، مگر بخشــی از تونل ها که مقاومت خواســته که به دلایل نظامی 

شناسایی شود.
الصمادی تأکید کرد: مقاومت به شکل عامدانه نظامیان اشغالگر را به درون تونل ها 

می کشاند؛ تونل هایی که به مسلخ و کمین های مرگ تبدیل شده اند.
وی اضافه کرد: تونل ها سبب تعادل در موازنه قوا می شود. گروه های مقاومت به ویژه 
بــا توجه به وجود انواع متعددی از تونل ها در عمق مختلف، از طریق عملیات هایی 

که هفتگی تکرار می شود، خلاقانه عمل می کنند.
در همین پیوند، رسانه صهیونیستی »هاآرتص« اذعان کرد که سیستم »آتلانتیس« 
که ارتش اشــغالگر برای پمپاژ آب به تونل ها به کار گرفته، به طور کامل شکســت 

خورده و از کار افتاده است.

رهبرکرهشمالی:
روابطصمیمیخودراباچینقاطعانهادامه

میدهیم

ایرنا- کیم جون اون، رهبر کره شــمالی با تأکید بر پیوندهای دوســتی 
میــان پیونگ یانگ و پکن، تأکید کرد که روابط صمیمی خود را با چین 

قاطعانه ادامه خواهد داد.
رهبر کره شمالی در بازدید از بنای یادبود قربانیان سربازان چینی، اظهار 
داشــت: دوستی کره شــمالی و چین که به عنوان پیوندهای خویشاوندی 
ایجاد شده است، به طور محکم همراه با روح جاودانه قربانیان این جنگ 
پیــش خواهد رفــت. وی هم چنین تأکید داشــت: »ماموریت و وظیفه 
مقدس نسل ما این است که با اطمینان از ایدئولوژی و سیستم اجتماعی 
خود که توسط نسل پیروز جنگ به قیمت خون محافظت می شود، دفاع 

کنیم و بهشت مردم را بسازیم«.
رهبــر کره شــمالی هم چنین از گورســتان ســربازان کــره ای در کوه 
»تهســونگ« بازدید کرد؛ جایی که نیروهای این کشــور در ســال های 
۱۹۱۰ تــا ۱۹۴۵ علیه حکومت ژاپن بر شــبه جزیــره کره جنگیدند و 
به دســتور کیم ایل سونگ رهبر فقید کره شمالی در این مکان به خاک 

سپرده شدند.

روزنامهترکیه:
»اسد«و»اردوغان«ماهآگوستدیدارمیکنند

فارس- روزنامه ترکیه که نزدیک به دولت ترکیه اســت، گزارش کرد 
که اولین دیدار رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه و بشــار اسد، 
رئیس جمهور ســوریه در بیش از یک دهه در ماه آگوست در یک ایست 
مرزی در ماه آگوســت )ماه آینده میلادی( برگزار خواهد شــد. در این 
گزارش آمده اســت: »منابعی در آنکارا تصریح کرده اند که این نشســت 
احتمالاً در هر زمانی ممکن است برگزار شود...گزینه اول نشست اردوغان 
با اسد، کشور عراق بود اما در حال حاضر آنکارا ترجیح می دهد این دیدار 

در ایست بازرسی قصاب/یایلاداغی در مرز ترکیه و سوریه انجام شود«.
ایــن روزنامه ترکیه ای هم چنیــن توضیح داده که فرایند آماده ســازی 
مقدمات این دیدار به ســرعت در حال پیشــرفت است و احتمالاً در ماه 

آگوست این دیدار صورت خواهد گیرد.
هــاکان فیدان، وزیر خارجــه ترکیه تصریح کرد که برای ســازماندهی 
نشســت بین اردوغان و اســد در تلاش اســت اما هنوز صحبت درباره 
هرگونه جزئیاتی در این زمینه زود اســت. سخنگوی کرملین دیمیتری 
پســکوف روز سه شنبه اعلام کرد که روسیه همچون کشورهای دیگر به 
تقویت روابط میان ترکیه و ســوریه علاقمند اســت. اسد در تاریخ ۱۵ 
ژوئیه اعلام کرد که در راســتای منافع ملی ســوریه، در صورتی که لازم 
باشد آماده دیدار با رئیس جمهور ترکیه است. اردوغان پیش از این گفته 
بود که هاکان فیــدان و دیگر مقام های ترکیه ای در حال تعیین طرحی 
برای عادی ســازی روابط میان آنکارا و دمشق و برقراری مذاکرات میان 

رهبران ترکیه و سوریه هستند.
وزارت امور خارجه سوریه در واکنش به این موضوع گفت که عادی سازی 
روابط ســوریه و ترکیه باید بر اساس بازگشــت به وضعیت قبل از سال 
۲۰۱۱ باشــد. حدود چند هفته ای اســت که ترکیه تحرکات جدیدی را 
برای ازسرگیری روابط با سوریه آغاز کرده است. بشار اسد، رئیس جمهور 
ســوریه نیز اخیراً در دیــدار با نماینده رئیس جمهور روســیه گفت که 
دمشــق از ازسرگیری روابط با ترکیه به شــرط احترام به تمامیت ارضی 

خود حمایت می کند.

»آسهآن«حملاتعلیهغیرنظامیاندرغزه
رامحکومکرد

باشــگاهخبرنگاران-به نقــل از روزنامه اســتریتس تایمز، وزیران 
خارجه آسه آن امروز شنبه در بیانیه ای تمام حملات علیه غیرنظامیان و 
زیرســاخت های غیرنظامی در غزه را محکوم کردند در حالی که نزدیک 
به ۱۰ ماه از جنایت های رژیم صهیونیســتی علیه فلســطینی ها در این 

باریکه می گذرد.
وزیران خارجه آسه آن در این بیانیه در مورد وضعیت بشردوستانه وخیم 
در غزه که پس از حملات ۷ اکتبر تشــدید شــده، ابراز نگرانی و اعلام 
کردند: ما تمام حملات علیه غیرنظامیان و زیرســاخت غیرنظامی را که 
منجر به وضعیت هشدار دهنده در شــمار تلفات به ویژه زنان و کودکان 

شده است را محکوم می کنیم.
در این بیانیه هم چنین از طرفین درگیری خواســته شــده تا همان طور 
که در بند ۲ قطعنامه ۲۷۳۵ شــورای امنیت ســازمان ملل تأکید شده، 
پیشــنهاد آتش بس را بپذیرند. وزارت بهداشت غزه اعلام کرده است که 
آمار شمار شــهدای نوار غزه از هفتم اکتبر )۱۵ مهر ۱۴۰۲( تاکنون به 
۳۹ هزار و ۱۷۵ نفر و تعداد زخمی ها نیز به ۹۰ هزار و ۴۰۳ نفر رسیده 
اســت. رژیم اسرائیل پس از گذشت حدود ۱۰ ماه از آغاز جنگ در نوار 
غــزه که با دو هدف اعلام شــده نابودی جنبش حمــاس و بازگرداندن 
اسرای خود در هفتم اکتبر۲۰۲۳ )۱۵ مهر ۱۴۰۲( طی عملیات موسوم 

به طوفان الاقصی به راه افتاد، به اهداف خود نرسیده است.
آژانس بشردوستانه سازمان ملل متحد در گزارشی اعلام کرد که بیش از 
۱۸۰ هزار فلسطینی به دلیل بمباران شهر خان یونس واقع در جنوب غزه 
به ترک این شــهر مجبور شدند. رژیم صهیونیستی برای تلافی حملات 
»طوفــان الاقصی«، جبران شکســت خود و توقف عملیــات مقاومت، 
گذرگاه های نوار غزه را بســته و در حال بمباران این منطقه اســت. این 
جنایات موجب شــد تا مقامات تل آویو به اتهام »نسل کشــی« به دیوان 

بین المللی دادگستری معرفی شوند.

پیاممشترکآمریکاییهابهنتانیاهو:

جنگغزهراتمامکن!
ایسنا- رســانه آمریکایــی در مقاله ای 
گــزارش داد، گرچه بنیامیــن نتانیاهو، 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی در سفر 
اخیر خود از ســوی برخــی از مقامات 
ارشد واشنگتن مورد استقبال قرار گرفت 
و دیدارهای مهمی بــا رهبران کنونی و 
گذشته آمریکا داشت، اما پیام مشترکی 
کــه در تمامی این دیدارها دریافت کرد، 

این بود که جنگ غزه باید تمام شود.
به گزارش وال اســتریت ژورنال، نتانیاهو 
که بــرای به دســت آوردن حمایت کاخ 
ســفید و تقویت موقعیت داخلی خود به 
آمریکا سفر کرد، با کامالا هریس، معاون 
احتمالی  نامزد  و  آمریــکا  رئیس جمهور 
انتخابــات ۲۰۲۴  حزب دموکــرات در 
دیدار کرد. هریس پــس از این دیدار به 
خبرنگاران گفت به نتانیاهو تأکید کرده 
که توافق آتش بس غزه باید پایان یابد تا 
رنجی که گریبان مردم فلسطین را گرفته 

متوقف شود.
دونالد ترامپ، نامزد جمهوری خواهان در 
انتخابات نیز که در دوره ریاست جمهوری 
خــود اقدامات چشــمگیری در حمایت 
از رژیم صهیونیســتی انجــام داده بود، 
نتانیاهو را به پایان جنگ تشــویق کرد 

و گفت می خواهد این کار در کوتاه ترین 
بازه زمانی ممکن انجام شود.

ترامــپ در ملاقــات روز جمعــه خود 
بــا نتانیاهــو کــه در منزل شــخصی 
فلوریدا  آمریکا در  رئیس جمهور ســابق 
انجام شــد، خــود را تنها سیاســتمدار 
آمریکایــی دانســت که می توانــد مانع 
گسترش جنگ غزه به دیگر نقاط منطقه 

شود.
به گزارش رســانه آمریکایی، نتانیاهو در 
این سفر این پیام را دریافت کرد که صبر 
و تحمل هر ۲ جریان برجســته سیاسی 

در آمریکا حــدی دارد و اکنون او با یک 
تصمیم دشوار مواجه است؛ اینکه با وجود 
احتمال فروپاشــی کابینه ائتلافی اش در 
صــورت توافق با حماس، ایــن توافق را 

بپذیرد یا خیر.
میچــل باراک، مشــاور ســابق نتانیاهو 
می گوید توافق آتش بــس بالاخره اتفاق 
خواهد افتاد و نتانیاهو شاهد ازبین رفتن 
کابینه ائتلافی خود خواهد بود. چهره های 
تندرو در کابینه راســت افراطی نتانیاهو 
بارها تهدید کرده اند که در صورت توافق 
با حماس، ائتلاف حاکم را ترک می کنند 

و نتانیاهو می داند ایــن به معنای پایان 
قدرتش و برگزاری انتخابات خواهد بود.

با وجود انعطافی که حماس نشان داده، 
مذاکــرات آتش بس جنگ غــزه به دلیل 
متوقف  نتانیاهــو  جدید  خواســته های 
شده است. چندین مسئله کلیدی وجود 
دارد کــه طرفیــن هنوز دربــاره آن به 
توافق نرســیده اند، از جمله تعداد اسرای 
تبادل شــده، کنترل مرز غــزه و مصر و 
از آتش بس  اینکه رژیم صهیونیستی بعد 

حق ادامه جنگ را دارد یا خیر.
نتانیاهو و کابینه افراطی اش در حالی به 
ادامه جنــگ اصرار دارند که حتی ارتش 
رژیم صهیونیســتی نیز اعلام کرده است 
ادامــه جنگ در غزه دســتاورد چندانی 
برای این رژیم نخواهد داشــت و تل آویو 
امــروز باید قــوای نظامی خــود را در 
مرزهای شمالی با حزب ا... لبنان متمرکز 
کند. گادی ولفسفلد، استاد علوم سیاسی 
در دانشگاه »رایشــمن« به وال استریت 
ژورنال گفت بســیاری در اراضی اشغالی 
امیدوارنــد که بــه زودی با فرارســیدن 
)پارلمان رژیم  استراحت کنســت  دوره 
صهیونیستی( نتانیاهو بالاخره کاری که 

باید انجام دهد و جنگ را تمام کند.

رئیسجمهورسابقآمریکا:
بهمحلترورخودبرمیگردم

تســنیم- دونالد ترامپ، رئیس جمهور ســابق آمریــکا و نامزد 
جمهوری خواهــان برای انتخابــات ۲۰۲۴، اعلام کرد که به زودی 
گردهمایی دیگری را در شــهر باتلر در ایالت پنسیلوانیا که هدف 

تیراندازی و ترور نافرجام قرار گرفت، برگزار می کند.
ترامپ در پستی در شبکه اجتماعی تروث سوشیال نوشت: من برای یک گردهمایی 

بزرگ و زیبا به شهر باتلر در پنسیلوانیا بازخواهم گشت.
وی در این پست زمان و مکان دقیقی را برای این گردهمایی اعلام نکرد.

دونالــد ترامپ ۱۳ جولای در یــک گردهمایی انتخاباتی در شــهر باتلر در ایالت 
پنسیلوانیا، هدف ترور نافرجام قرار گرفت و از ناحیه گوش راست مجروح شد.

تصاویر منتشرشــده از لحظه حادثه نشان می دهد که ترامپ در حالی که مشغول 
سخنرانی بود صدای شــلیک چندین گلوله به گوش رسید و ناگهان رئیس جمهور 
آمریکا پشت تریبون محل سخنرانی زانو زد، لحظاتی بعد، وقتی دوباره ترامپ روی 
پاهایش ایســتاد، تصاویر رد خون را روی صورت او نشــان می داد. او هم چنین در 
آن لحظات دســت هایش را مشــت کرده بود و فریاد »بجنگید، بجنگید، بجنگید« 

را سر می داد.
گردهمایی شهر باتلر در فضای باز برگزار شد و با ضعف اطلاعاتی و امنیتی سرویس 
مخفی، ضارب توانســت ترامپ را هدف قرار دهد گرچه خود بلافاصله کشــته شد، 

در زمان حاضر تحقیقات در مورد انگیزه ضارب از این تیراندازی آغاز شده است.
اف بــی آی اعلام کرد: توماس متئو کروکس ۲۰ســاله اهل باتلر پنســلوانیا، عامل 

تیراندازی به سمت ترامپ بوده است، اما انگیزه فرد ضارب مشخص نشده است.
کیمبرلی چیتل، رئیس سرویس مخفی آمریکا به دلیل شکست در جلوگیری از سوء 

قصد به دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق ایالات متحده استعفا کرد.
وی در جلسه ادای شهادت به کنگره به قصور و ناکامی این سرویس مخفی آمریکا 

در حادثه سوءقصد به جان دونالد ترامپ اذعان کرده بود.
استعفای چیتل در حالی است که در پی اهمال و قصور سرویس مخفی آمریکا در 
حادثه ترور در شهر باتلر پنسیلوانیا، گروهی دو حزبی متشکل از جمهوری خواهان 

و دموکرات های ارشد، خواستار استعفا و کناره گیری وی شده بودند.
دونالد ترامپ، مدیر مســتعفی ســرویس مخفی آمریکا را مورد انتقاد قرار داد و در 
واکنش به کناره گیری او از سمتش گفت: او هرگز به درستی از من حفاظت نکرد.
ترامپ در مصاحبه با فاکس نیوز اظهار کرد: او هرگز حفاظت درســتی از من انجام 
نداد، بنابراین من در نهایت برای دموکراسی آمریکا مورد اصابت گلوله قرار گرفتم.
وی افزود: درخواســت های زیادی برای سایت سرویس مخفی به منظور بکارگیری 
نیروهای انسانی و منابع بیشتر داده شده بود که همیشه نادیده گرفته می شد و یا 
پاسخی به آن داده نمی شد. من بیشترین جمعیت هواداران در تاریخ آمریکا را دارم 

و آنها باید با این اصل رفتار می کردند.
همزمان سرویس مخفی به کمپین ترامپ درباره برگزاری گردهمایی در مکان های 
روبــاز هشــدار داد و توصیه کرد کــه بهتر اســت به دلیل مســائل امنیتی کلیه 

گردهمایی ها در مکان های سرپوشیده برگزار شود.
به تازگی نشــریه نیویورک تایمز به نقل از یک سخن گو فاش کرد: سرویس مخفی 
آمریکا، درخواســت های امنیتی دونالد ترامپ برای اختصاص منابع بیشــتر در دو 
ســال اخیر منتهی به توطئه تــرور نافرجام وی در یک گردهمایــی انتخاباتی در 

پنسیلوانیا را رد کرده بود.
این نشــریه افزود: این خبر، دقیقاً در نقطه مقابل اظهارات قبلی مسئولان سرویس 
مخفی آمریکاســت. سرویس مخفی آمریکا که وظیفه حراست و محافظت از سران 
ســابق و فعلی کشور را بر عهده دارد، طرح هرگونه درخواست از سوی ترامپ برای 

اختصاص منابع بیشتر را رد کرده بود.

ایالاتمتحده

اخبار کوتاه جهان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره1403603111۹۸0004۲0-و1403603111۹۸00041۹-
1403/03/03هیاتموضوعقانونتعییــنتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملک
زرقانتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمنسرینامیریفرزندقاسم
بشمارهشناسنامه40۹۸صادرهازشیرازوخانمسکینهامیریفرزنداحمد
شش4۲3۲صادرهازشــیرازبالمناصفهدریکقطعهزمینمزروعیبه
مســاحت6۲031/۹5مترمربعپلاکفرعیاز163اصلیواقعدربخش
5زرقــانبندامیرکهجهتآنپلاکفرعی1056منظورگردیدازســند
شماره536۸7-13۹۹/10/03دفتر۹4مرودشتازسهاممشاعیمتقاضی
سکینهامیریکسرمیگرددوسندشماره5670۸-1401/06/13دفتر۹4
مرودشتازسهاممشــاعیمتقاضینسرینامیریکسرمیگردد.لذابه
منظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشته
باشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/05/07
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/۲۲

2878/م الف 
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده ۱2۰ آئین نامه قانون 
ثبت بخش ۱2 فارس داراب 

خانمزهرادریابرباتســلیمدوبرگاستشهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشــماره3۹1دارابتنظیمگردیدهمدعیاستکهتعداد
یکفقرهسندمالکیتدفترچهایمربوطبهپلاک۸75۲/11واقع
درقطعه3بخش1۲فارسدارابذیلشــماره1۲۹۲۸صفحه151
دفتر۹4املاکبهشــمارهچاپی674011بنامایشانثبتوسند
مالکیتصادرشــدهبهعلتجابجاییمفقــودگردیدهونامبرده
تقاضایصدورسندمالکیتالمثنینمودهاستمراتبطبقماده
1۲0اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشودوهرکسنسبت
بهملکمورد،آگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیت
نزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعه
واعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتیاخلاصهمعامله
تسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادرصورت
اعتراضاصلسندارائهنشــودادارهثبتالمثنیسندمالکیترا

طبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدنمود.
تاریخانتشار:1403/05/07

گیرنده:ســتاداجراییفرمانحضرتامام)ره(دراستانفارس
جهتاطلاع

۱۳9/م الف 
عبدالمهدی باغبان

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چــونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکبــابخانهبه
مســاحت۲۹0مترمربعپلاک۲0۹6/۹۹واقعدرقطعهیکبخش
۲5فارسشهرســتانلامرد-محلهحسینآباد-خیابانافشار
ملکیآقایمحمدرضاصابریفرزندحمزهبرحسبتقاضایمالک
کهدرخواستانتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقت
تحدیدحدوددوشــنبه1403/06/05تعیینوعملیاتتحدیداز
ساعت۸صبحدرمحلشــروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیله
ایــنآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاوربرطبق
ماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوع
ملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ارتفاقیبهاستنادماده۲0قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلس
تحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابهادارهثبت
محلتسلیمورســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضاز
تاریختســلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
کهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحــهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسند

مالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/05/07

۴8۰۳/ م الف  
منصور کشوری 

رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آمریکامهماتخوشهایبرایاوکراینرادرآلمانانبار
کردهاست

باشگاهخبرنگاران-به گفته یک افسر آمریکایی،ایالات متحده 
مهمات خوشــه ای خود را که به اوکراین عرضه می شود در انباری 
در آلمان ذخیره می کند. این موضوع توســط یک افسر ناشناس 

ارتش آمریکا به شبکه NDR گزارش شده است. 
به گفته این افســر آمریکایی این انبار در شــهر مایســائو Miesau )ایالت فدرال 
راینلاند-فالتز( واقع شــده اســت. همان طور که خبرنگاران یادآوری می کنند، در 
جمهــوری فدرال آلمان چنین بمب هایی مطابق با کنوانســیون مربوط به مهمات 

خوشه ای ممنوع است.
در بخشی از گزارش این شبکه آمده است: »ارتش ایالات متحده مهمات خوشه ای 

را در انبار مهمات خود در مایسائو ذخیره می کند.«
این شبکه خاطرنشان می کند که اگر مقامات آلمان از این موضوع مطلع شوند، این 

کشور ممنوعیت ذخیره و حمل چنین مهمات را نقض می کند.
بوریس پیستوریوس، وزیر دفاع آلمان، در گفت وگو با خبرنگاران گفت که از ذخیره 

و حمل مهمات خوشه ای در آلمان چیزی نمی داند.
همان طور که ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه در سپتامبر گذشته به استفاده 
اوکراین از بمب های خوشــه ای اشــاره کرد، چندی پیش بود کــه ایالات متحده 

استفاده از بمب های خوشه ای را جرم خواند.
گفتنی اســت، کنوانسیون مربوط به مهمات خوشــه ای که با نام قرارداد اسلو نیز 
شــناخته می شود، یک معاهده بین المللی است که استفاده، انتقال، تولید و ذخیره 
مهمات خوشــه ای را ممنوع می کند. این قرارداد سال ۲۰۰۸ توسط بیش از ۱۰۰ 
کشــور از جمله انگلیس و آلمان امضا شد و امروزه از آن به عنوان یکی از مؤثرترین 

اسناد حقوق بین الملل یاد می شود.

ایالاتمتحده

آسیایغربی



افزایش ۱۶ درصدی خرید تضمینی گندم
مجری  ســهرابی  سهراب  ایسنا- 
طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد 
کشــاورزی اعلام کرد: ۹ میلیون و 
۳۱۷ هزار تن گنــدم مازاد بر نیاز 
ارزش ۱۶۴ هزار  بــه  کشــاورزان 
میلیارد تومان تا صبح روز گذشته 
این  افزود:  تضمینی شد.وی  خرید 
میــزان خرید تضمینی نســبت به 
مدت مشابه ســال زراعی گذشته 

۱/۲۸۳ میلیون تن معادل ۱۶ درصد رشــد نشان می دهد.مجری طرح خودکفایی 
گندم درباره پرداخــت مطالبات گندمکاران نیز تصریح کــرد: تاکنون ۵۳/۲ هزار 
میلیارد تومان از پول کشــاورزانی که گندم خود را به مراکز دولتی خرید تضمینی 
تحویل داده اند، واریز شــده و پرداخت مابقی وجوه نیز در حال پیگیری از ســوی 

سازمان برنامه و بودجه و وزارت جهادکشاورزی است.
وی ادامه داد: بیشترین میزان خرید تضمینی گندم به ترتیب مربوط به استان های 
خوزســتان با یک میلیون و ۶۲۲ هزار تن، گلســتان یک میلیون و ۱۰۲ هزار تن، 
فارس ۸۳۸ هزار تن، کرمانشــاه ۷۲۵ هزار تن، کردســتان ۶۴۲ هزار تن، خراسان 

رضوی ۴۹۸ هزار تن، همدان ۴۶۲هزار تن و لرستان ۳۸۲ هزار تن است.
ســهرابی تصریح کرد: عملیات برداشــت گندم در اســتان ها با اقلیم ســرد مانند 
کردســتان، همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی و 
آذربایجان غربی، زنجان، اردبیل، چهار محال و بختیاری، خراسان شمالی و لرستان 
همچنان ادامه دارد.مجــری طرح خودکفایی گندم گفت: با توجه به افزایش تولید 
و خرید تضمینی گندم در ســال جاری، تمام نیاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت 
کشور از محل تولید داخل تامین خواهد شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.
بنا به اعلام پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهادکشاورزی، وی بر تحویل گندم به مراکز 
رسمی خرید تضمینی تأکید و اظهار کرد: کشاورزان از تحویل گندم خود به دلالان 

خودداری و آن را به مراکز رسمی دولتی خرید تضمینی عرضه کنند.

دلگان گرم ترین شهر ایران؛

ثبت دمای بالای ۴۵ درجه در ۱۰ استان
تسنیم- صــادق ضیائیان با بیان این که حدود نیمی از روزهای تیر امسال بیشینه 
دمای مطلق کشور به ۵۰ درجه سلسیوس و بیشتر از آن رسیده است، اظهار کرد: 
بر اساس اطلاعات با وجود ادامه گرمای هوا در کشور طی ۷ روز اخیر دمای هوا در 

هیچ ایستگاهی به ۵۰ درجه مطلق نرسید.
وی افزود: با این وجود در شبانه روز گذشته بیشینه دمای هوا در حداقل ۱۰ استان 

کشور به بیش از ۴۵درجه سلسیوس رسیده است.
وی ادامه داد: بر این اســاس گرم ترین مناطق کشــور در ۲۴ ساعت گذشته شامل 
»دلگان« در سیستان و بلوچستان با دمای ۴۹/۷، »بافق« در یزد ۴۹/۴، »بستان« 
در خوزســتان ۴۸/۵، »امیدیه« در خوزستان و »ریگان« در کرمان ۴۸/۴، »فهرج« 

در کرمان ۴۸/۳ و »دهلران« در استان ایلام ۴۸/۲ درجه سلسیوس بوده است.
وی اضافه کرد: بیشــینه دمای هوا در ایســتگاه های هواشناسی »اهواز« به ۴۸/۱، 
»میانــده جیرفت« کرمان، ۴۷/۹، »طبس« خراســان جنوبــی ۴۷/۷، »برازجان« 
بوشــهر ۴۷/۶، »بمپــور« سیســتان و بلوچســتان ۴۷/۵، »اهرم« بوشــهر ۴۷/۴ 
و»آغاجاری« خوزستان و »خورموج« بوشهر۴۷/۴ و درجه سلسیوس رسیده است.

رئیــس مرکز ملــی پیش بینی و مدیریــت بحران مخاطرات وضع هوای ســازمان 
هواشناســی با اعلام این که گرمای هوا امروز نیز در اکثر مناطق کشور ادامه دارد، 
گفت : از امروز ابتدا در نوار شــمالی کشور و ســپس از فردا در اغلب مناطق کشور  
روند تدریجی کاهش دما آغاز و قدری از شــدت گرمای هوا کاسته می شود. البته 
 این به معنی خنک شــدن هوا نیســت بلکه صرفاً مقداری از شــدت گرما کاسته 

می شود.

 نگرانی در مورد مصرف چین،  بازارهای جهانی نفت را 
سرخ کرد

فــارس- نگرانی از کاهش مصرف نفت در چین، قیمت نفت را ۱/۵ درصد کاهش 
داد. قیمت نفت در آخرین روز کاری بازارهای جهانی به علت کاهش تقاضا از سوی 
چین، حدود ۱/۵ درصد کاهش یافت. هر بشــکه نفت برنت با یک دلار و ۲۴ سنت 
کاهش ۸۱/۱۳ دلار فروخته شــد و هر بشــکه نفت خام آمریکا با یک دلار و ۱۲ 
ســنت کاهش ۷۷/۶ دلار معامله شــد. قیمت نفت برنت طی هفته گذشته بیش از 

یک درصد و نفت خام آمریکا بیش از ۳ درصد افت کرد.
 در ابتدای معاملات انتشــار آمارهای بهتر از انتظــار تولید ناخالص داخلی آمریکا 
سبب تقویت بازار شد اما در ادامه این افزایش قیمت ها تحت تأثیر نگرانی در مورد 

کاهش تقاضا برای نفت در چین قرار گرفت.
آمارهای منتشــره در هفته گذشته نشــان داد که واردات نفت کوره چین در نیمه 
نخست ســال ۲۰۲۴ حدود ۱۱ درصد کاهش یافته و نگرانی ها در مورد چشم انداز 
تقاضــا در چین را بیشــتر کرد. تحلیلگــران می گویند، اقتصــاد چین در معرض 
 ورود بــه چرخه تورمــی قرار گرفته کــه در آن قیمت ها به خاطــر کاهش تقاضا 
کم شده است.  در عین حال، انتظار می رود که تقاضا از سوی بزرگ ترین مصرف کننده 
نفت جهان هم کاهش یابد چراکه پالایشــگاه های آمریکایی در حال آماده شــدن 
 برای کاهش تولید خود با نزدیک شــدن به پایان فصل رانندگی تابستان در اوایل 

سپتامبر هستند.

حفاری و تکمیل ۳۱ حلقه چاه در ۴ ماه نخست سال
مهر- حفارمردان شرکت ملی حفاری ایران در چهار ماه نخست امسال با کاربست 
دکل های حفاری ناوگان این شــرکت موفق به حفر و تکمیل ۳۱ حلقه چاه  نفت و 

گاز در مناطق خشکی و دریایی کشور شدند.
مســعود افشــار، معاون مدیرعامل در عملیات حفاری گفــت: از مجموع چاه های 

حفرشده، ۷ حلقه توسعه ای )جدید( و ۲۴ حلقه تعمیری تکمیلی بوده است.
وی افزود: از شــمار چاه های یادشــده ۲۲ حلقه در گســتره عملیاتی شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب، ۵ حلقه در شرکت نفت مناطق مرکزی، ۲ حلقه در شرکت 
نفت فلات قاره، یک حلقه در شــرکت مهندسی و توسعه نفت و یک حلقه در قالب 

پروژه تکمیل، و تحویل شرکت های کارفرما و بهره بردار شد.
معــاون مدیرعامل شــرکت ملــی حفاری در عملیــات حفاری با بیــان اینکه در 
ایــن مدت متراژ حفاری چاه ها به ۴۳ هزار و ۱۹۶ متر رســید، به شــدت گرمای 
هــوا در هفته هــای اخیر اشــاره و بیــان کرد: با وجود شــرایط اقلیمی دشــوار، 
 به خصــوص در ماه هــای گرم ســال، و ماهیت عملیــات و کار در صنعت حفاری، 
کارکنان ســخت کوش شــرکت بــا کار و تــلاش شــبانه روزی و بی وقفــه تنها 
 در تیــر امســال با ثبــت ۹ هــزار و ۱۵۴ متر حفــاری، به تکمیل هشــت حلقه 
چاه نفت اقدام کردند که بســیار ارزشــمند و تحسین برانگیز است و جای قدردانی 

دارد.

سطح زیر کشت برنج به ۷۰۰ هزارهکتار رسید
باشگاه خبرنگاران- ســهراب ســهرابی، مجری طرح برنــج وزارت جهاد گفت: 
براساس آمار تاکنون ۷۰۰ هزارهکتار برنج در استان های گیلان، مازندران و گلستان 
و استان های جنوبی انجام شده است. سهرابی گفت: بنابر آمار سطح زیرکشت برنج 
تاکنون در اســتان های شمالی گیلان، مازندران، گلســتان و استان های جنوبی به 
۷۰۰ هزارهکتار رســیده است و همواره عملیات برداشت از اواخر تیرماه در استان 

مازندران آغاز و در مرداد و شهریور در سایر استان ها ادامه خواهد داشت.
 به گفته او، برآوردها حاکی از آن اســت که امســال تولید شلتوک به ۴ میلیون و 
۲۰۰ تــا ۴ میلیون و ۵۰۰ هزارتن و تولید برنج ســفید بــه ۲ میلیون و ۵۰۰ تا ۲ 
میلیون و ۷۰۰ هزارتن برســد. ســهرابی ادامه داد: در مزارع برنج بســته به تاریخ 
کاشــت های مختلف مراحل رشد را داریم و ســطح زیرکشت برنج نسبت به مدت 

مشابه سال قبل تغییری نداشته است.
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فارس-  در هفته گذشــته اخبــار متنوعی درباره بورس و 
سهام شرکت ها منتشر شــد که توانست تنها یک روز بازار 

را سبزپوش کند.
خروج پول از بازار سهام ادامه دارد، چرا که بازار به خبرهای 
مثبت واکنش نشان نمی دهد. هفته گذشته برای سهامداران 
هفتــه پر خبری بود. از مجامع و گزارش های ســه ماهه تا 
خبر ابطال نرخ خوراک پتروشــیمی ها به گوش رسید، اما 
هیچ یک از این موارد نتوانست بورس بازان را برای ورود به 

بازار متقاعد کند.
نرخ خوراک هم نتوانست

بحــث داغ بــازار در مــورد ابطــال مصوبه نــرخ خوراک 
پتروشــیمی ها بود. شــاخص کل از روز شــنبه تا دوشنبه 
منفی بود اما روز سه شــنبه فرمان بازار دست پتروشیمی ها 
افتاد. شــاخص کل بورس تهران با خبر ابطال نرخ خوراک 
پتروشیمی ها پس از ۳ روز، مثبت شد و به سطح ۲ میلیون 
و ۱۷۷ هزار واحد برگشــت.طبق این مصوبه قیمت نرخ گاز 
خوراک ۷ هزار تومانی برای شرکت های پتروشیمی و گاز ۴ 
هزار تومانی صنایع برای ۵ ماه ابتدایی ســال ۱۴۰۲ ملغی 
شد و وجاهت قانونی ندارد.البته رشد بازار تا آخر هفته پایدار 
نماند و حجم معاملات کم، اجازه تداوم رشد را به بازار نداد.

بررسی تکنیکالی شاخص کل بورس
بازار روز چهارشــنبه بازار چندان پــر رونقی نبود و خیلی 
از نمادها در محدوده های صفر تابلویی قرار داشــتند. این 
موضوع باعث شد تا عدد شــاخص هم بدون تغییر خاصی 
کار خود را به پایان ببرد و تنها با افت ۲۶۰۰ واحدی مواجه 
شــود.از منظر تکنیکالی همچنان مفروضات هفته های قبل 
پا برجاســت. مفروضاتی همچون محــدوده پر چالش ۲/۲ 
میلیون واحدی شاخص کل به همراه میانگین های ۵۵ روزه 
و ۲۰۰ روزه در نزدیکی شاخص کل و قرار گرفتن اندیکاتور 
RSI در حوالــی ۵۵ واحدی که نشــان از تعادل خریداران 
و فروشــندگان در بازار است. تقریباً می توان گفت که برای 
روزهای آینده بازار سرمایه فاکتور اعتماد مهم است که آن 

هم به دست دولت مردان چهاردهم باید ایجاد شود تا بازار 
باز هم روزهای خوب را به خود ببیند.

وضعیت مطلوب بورس از نظر تکنیکالی   و بنیادی
مجتبی دانشی، کارشــناس بازار سرمایه گفت: بازار از نظر 
تکنیکالــی و بنیــادی در وضعیت مطلوبی قــرار دارد. این 
کارشــناس بازار ســرمایه ادامه داد: اما در چند ماه گذشته 
دیده یــم این دو مؤلفــه فضا را به موضوع اعتمــاد به بازار 
واگــذار کرده اند و تا زمانــی که اعتماد به بــورس ترمیم 
نشــود، نمی توان از تعادل در بورس صحبت کرد. وی افزود: 
سهامداران باید متقاعد شوند تا وارد بازار شوند. تا زمانی که 
حجم کل معاملات و معاملات خرد در این حد پایین است، 

نباید انتظار خروج بورس از زکود را داشته باشیم.
شاخص یک کانال و یک درصد ریزش کرد

در ابتدای هفته اخیر شــاخص کل بورس تهران روز شنبه 
۱۰ هزار و ۲۵۱ واحد ریزش کرد. روز یکشنبه شاخص ۲۰ 
هزار و ۲۲۲ واحد پایین آمد. روز دوشــنبه نیز شــاخص ۳ 
هزار و ۱۶۹ واحد افت کرد. شــاخص در روز سه شــنبه ۸ 
هزار و ۹۶۰ واحد رشــد کرد. در روز چهارشنبه نیز شاخص 
کل ۲ هزار و ۶۲۰ واحد ریزش کرد. شاخص کل در آخرین 
روز کاری هفتــه به رقم ۲ میلیون و ۱۷۵ هزار و ۳۴۲ واحد 
رســید و نسبت به آخرین روز معاملاتی هفته قبل ۲۷ هزار 
و ۳۴۹ واحد پایین تر ایستاد و بازدهی هفته شاخص بورس 
منفی ۱/۲درصد شد. شاخص کل هم وزن نیز در پایان هفته 
نسبت به هفته پیشین ۹ هزار و ۸۰۹ واحد پایینتر ایستاد و 

بازدهی منفی ۱/۱ درصدی را ثبت کرد.
افت ارزش معاملات خرد بازار سهام

در این هفته، میانگین ارزش معاملات بازار سهام ۱۸ هزار و 
۳۹۳ میلیارد تومان بود. میانگین ارزش معاملات خرد بورس 
نیــز ۲ هزار و ۸۹۷ میلیارد تومان بود که نســبت به رقم ۲ 

هزار و ۹۸۵ هفته پیشین، کاهش ۳ درصدی داشته است.
افزایش خروج پول حقیقی از بازار سرمایه

در اولیــن روز معاملاتــی هفته، ۲۰۸ میلیــارد تومان پول 
حقیقی از بورس خارج شــد و روز یکشــنبه ۲۲۸ میلیارد 
تومان خارج شد.روز دوشنبه این رقم به ۱۱۳ میلیارد تومان 
رســید و روز سه شنبه شــاهد ورود ۸۶ میلیارد تومان پول 
حقیقی بودیم. در آخرین روز معاملاتی هفته برای هفتمین 
روز متوالی پول حقیقی خارج شد که ارزش آن ۱۳۷ میلیارد 
تومــان بود.در مجموع کل هفتــه ۶۰۰ میلیارد تومان پول 
حقیقی از بورس خارج شــد و میانگیــن روزانه خروج پول 
حقیقی ۱۲۰ میلیارد تومان بود که نسبت به هفته پیشین 

۱۷ درصد کاهش یافته است.

مهر- بیش از ۱۱۶ میلیون اصله نهال طی امسال در فاز 
دوم طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت در بخش 

دولتی و خصوصی تولید شده است.
نقی شعبانیان، دبیر ســتاد اجرایی طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت میزان تولید نهال در ســال دوم طرح 
مردمی کاشــت یک میلیــارد درخت از ابتدای امســال 
تاکنــون در بخش دولتی را بیــش از ۱۰۰ میلیون اصله 
نهال و در بخش خصوصی حدود ۴۹ میلیون و ۷۵۰ هزار 

اصله نهال عنوان کرد.
وی افزود: برای سال جاری نیز تولید ۲۵۰ میلیون اصله 
نهال در قالب طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در 
کشور هدف گذاری شده است هر چند با محدودیت های 

مالی روبه رو هستیم.
دبیر ســتاد اجرایی طرح مردمی کاشــت یــک میلیارد 
درخت درباره نیــاز اعتباری طرح مردمی کاشــت یک 
میلیارد درخت تصریح کرد: با توجه به کمک های مردمی 
برآورد کرده ایم برای اجرای فاز دوم این طرح، حداقل به 
یک هزار میلیارد تومان اعتبار در ســال جاری نیاز باشد 
به ویژه که نگهداری از نهال هایی که سال گذشته کاشته 

شده است را در نظر داریم.
شــعبانیان ضمن قدردانی از دولت ســیزدهم برای آغاز 
طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت با توجه به آثار 
تغییر اقلیم بر تخریــب زمین و ضرورت کاهش گازهای 
گلخانه ای یادآور شد: انتظار داریم دولت چهاردهم نیز به 
این طرح و موضوعات زیســت محیطی که بستر زندگی 
 بیــش از ۸۰ میلیون جمعیت در کشــور اســت، توجه 

نشان دهد.
وی ادامــه داد: حساســیت های محیــط زیســت و بوم 
ســازگان های کشــور )اکوسیســتم( می طلبد دولت ها 
 حمایــت و توجــه ویژه بــه عرصه های منابــع طبیعی 

داشته باشند.
دبیر ســتاد اجرایی طرح مردمی کاشــت یــک میلیارد 
درخت گفت: استمرار این طرح به اعتبار مالی و حمایت 
دولت پزشکیان و حمایت های اجتماعی بیشتر نیاز دارد.

وی افــزود: اگر دولت ها در آینده به کاشــت درخت در 
عرصه های منابع طبیعی توجه نکنند، مسائل و پیامدهای 
زیست محیطی بر ما غلبه می کند به طوری که زندگی در 

برخی شهرها برای مردم سخت خواهد شد.
شعبانیان مشارکت شهروندان و تشکل ها در سراسر کشور 

برای اجرای این طرح را مثبت ارزیابی کرد و خواســتار 
مشارکت بیشتر از سوی صنایع و نهادهای دولتی شد.

وی اذعان کرد: با اجرای درســت طرح مردمی کاشــت 
یک میلیارد درخت می توانیم کل فضای سبز کشور را از 
۱۷۰۰ مترمربع برای هر نفر به ۱۹۰۰ متر مربع برسانیم 
و برای رســاندن این عدد به ۲۵۰۰ متر مربع باید ۴ تا ۵ 

میلیارد درخت در کشور کاشته شود.
دبیر ســتاد اجرایی طرح مردمی کاشــت یــک میلیارد 
درخت، حفاظت از جنگل ها و مراتع، احیا و غنی ســازی 
پوشــش گیاهی در عرصه های منابــع طبیعی و مقابله با 
تغییرات اقلیم را از اهداف این طرح ۴ ســاله برشــمرد و 
گفت: در ســال نخســت این طرح ۲۳۷ میلیون نهال در 
بخش دولتی و خصوصی تولید و از این تعداد حدود ۱۸۰ 
تا ۱۹۰ میلیون نهال در عرصه های تعیین شــده، کاشته 
شد و باقی برای رســیدن به سن رشد در نهالستان های 

کشور باقی ماند.
وی خاطرنشــان کرد: سال گذشــته علاوه بر این حدود 
۶۲ میلیون اصله نهال در زیر بخش معاونت امور باغبانی 
تولیــد و در مجموع بیش از هدف تولید و کاشــت ۲۵۰ 

میلیون اصله نهال محقق شد.
شــعبانیان درباره تأمین اعتبار این طرح در سال گذشته 
بیان کرد: برای ســال نخســت اجرای ایــن طرح ۲۳۷ 
میلیارد تومان اعتبار مصوب شد که از این میزان تاکنون 
۵ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان به صورت نقدی پرداخت 
شــده اســت و ۴۴ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان نیز به 

صورت اسناد خزانه داده شد.
وی گفــت: تشــکل های مردمــی در تمام اســتان های 
 کشــور بــر رونــد اجرایــی طــرح مردمــی کاشــت 
یک میلیــارد درخت نظارت دارند که جز نقاط قوت این 

طرح است.

تداوم واکنش سرد بورس به اخبار داغ
در مرحله دوم کاشت یک میلیارد درخت؛

بیش از ۱۰۰ میلیون اصله نهال تولید شد

ایسنا- با توجه به گرمای هوا و افزایش مصرف 
برق در کشور شرایط تأمین برق سخت تر شده 
و آنطور که وزیر نیرو پیش بینی کرده اســت از 
امروز شرایط ســختی در حوزه تولید و تأمین 

برق کافی ایجاد خواهد شد.
طبق اعلام ســازمان هواشناسی در فصل گرم 
سال جاری پراکندگی جغرافیایی افزایش دما 
نیز با ســال های گذشــته قابل مقایسه نیست 
و در بیش از ۱۷۰ ایســتگاه هواشناسی کشور 
در اســتان های مختلف دمای بالای ۴۰ درجه 
به ثبت رســید که معنــای دیگر این نکته نیز 
افزایش شدید تقاضای مصرف برق در پهنایی 
به وســعت کل جغرافیای ایران است، وضعیت 
عجیب و بی ســابقه ای که بررســی ها نشــان 
می دهد نسبت به میانگین بلند مدت افزایش 
دمای ۳ الی۶ درجه ای را برای اکثر نقاط کشور 

به همراه داشته است. 
البته افزایش شدید دما و نقش آن در بالا رفتن 
تقاضــای مصرف برق به ویژه در بخش خانگی 
تنها مشکل و نگرانی این روزهای صنعت برق 
کشور نیست چراکه گرمای هوا در ابعاد مختلف 
اثرات به شــدت مخربی بر راندمان و بازدهی 
تولید برق در واحدهای نیروگاهی و نیز انتقال 

برق در شبکه های انتقال و توزیع دارد.
هر یک درجه افزایش دما ۲۳۰۰ مگاوات به 

شبکه فشار وارد می کند
با هــر درجه افزایش دما میــزان مصرف برق 
۱۸۰۰ مگاوات افزایش و ۵۰۰ مگاوات ظرفیت 
تولید کاهش می یابــد، همچنین افزایش دما 
فشار بسیار زیادی به شبکه انتقال وارد می کند 
و آمــار قطعی های برق ناشــی از حادثه را به 

شدت بالا می برد.

سال قبل چقدر برق مصرف شد؟
در مرداد ماه ســال ۱۴۰۱ تنها یک بار رکورد 
مصرف برق با رسیدن به عدد ۶۹ هزار مگاوات 
شکســت و در مرداد ماه سال گذشته نیز ۱۴ 
روز میزان تقاضای مصرف برق وارد کانال ۷۱ 

هزار مگاوات شد.
پیک مصرف ســال گذشــته ۷۳ هزار و ۴۶۷ 
مگاوات بود که تکرار زیادی چندانی نداشــت، 
این در حالی اســت که در فصــل جاری و در 

حالــی که هنوز در روزهــای آغازین مردادماه 
قرار داریــم، ۶ مرتبه حد نصاب جدید مصرف 
برق با رسیدن به عدد ۷۹ هزار و ۱۸۹ مگاوات 

شکسته شده است. 
در سال های گذشته افزایش شدید دما نسبت 
به ســال جاری به مراتــب از پایداری کمتری 
برخوردار بود و پس از دو الی ســه روز افزایش 
دما، شــاهد کاهش نســبی دمــا بودیم و این 
در حالی اســت که در فصل گرم ســال جاری 
و دســت کم از نیمه تیرماه تاکنون به صورت 
مستمر دمای هوا افزایشی بوده و همین مسئله 
در بالارفتــن تقاضای مصرف بــرق به ویژه در 

بخش خانگی بسیار مؤثر بوده است.
رشد ۸ درصدی مصرف برق

متوســط رشــد مصرف بــرق در ســال های 
گذشته ســالانه ۴ درصد بود و در سال جاری 
 نیز بر همین اســاس سه ســناریوی افزایش

۳ درصــدی، افزایش ۴/۵ درصدی و افزایش ۶ 
درصدی مصرف برق پیش بینی و بر اساس آن 

برنامه ریزی های لازم صورت پذیرفت.
با این وجود بررســی ها نشان می دهد در سال 
جاری میزان متوســط افزایش مصرف برق در 
کشور به ۸ درصد رســیده است و این میزان 

در شــهر تهران نیز ۹ درصد اســت. افزایش 
دمــا و در کنــار آن افزایــش تقاضای مصرف 
برق در کشــور نیز به واحدهای نیروگاهی و به 
شبکه های انتقال توزیع فشار بسیار زیادی وارد 
کرده است. در روزهای گذشته به واسطه فشار 
ســنگین وارده به واحدهای نیروگاهی ۶ واحد 
با مشــکل رو به رو شد که ۲ واحد روز گذشته 
مشکلشان مرتفع شد و ۴ واحد دیگر نیز امروز 

ئارد شبکه شدند.
 آنطور که علی اکبر مجرابیان، وزیر نیرو  اعلام 
کرده اســت پیش بینی می شود در هفته پیش 
رو قله هــای جدیدی از تقاضــای مصرف برق 
ایجــاد می شــود و بر همین اســاس از عموم 
هموطنان خواهشــمندیم بــا صرفه جویی در 
مصرف برق فرزندان خود در این صنعت برای 
 تأمین حداکثری بــرق در بخش های مختلف 

یاری دهند.
 به گفته وی گروه های واکنش ســریع صنعت 
برق در آمــاده باش کامل قرار دارند، همچنان 
برخی اداره ها و سازمان ها برنامه های مدیریت 
مصرف برق را رعایــت نمی کنند که ضرورت 
دارد در این خصوص شرکت های توزیع نهایت 

دقت و نظارت را داشته باشند.

وزیر نیرو تأکید کرد:

تأمین برق سخت تر می شود

حمل و نقل زمینی

باشــگاه خبرنگاران- در مجموع در ایام اربعین 
باید ۹ هزار دستگاه اتوبوس در اختیار زائران باشد 
و ۳هزار دســتگاه دیگر هم برای ســایر مسیرهای 

داخلی مورد استفاده قرار می گیرد.
از روز گذشــته پیش فــروش بلیت هــای اربعین 
اتوبوس آغاز شــد، امســال برای اربعین با توجه به 
افزایش دمای هوا و گرم بودن شــرایط آب و هوایی 
بســیاری از مسافران ترجیح می دهند که از ناوگان 
حمل ونقل عمومی از جمله اتوبوس استفاده کنند.
امسال هم با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته 
تعداد مســافران و زائران نســبت به سال گذشته 
افزایــش خواهد یافت؛ بنابرایــن برنامه ریزی برای 
تکمیل این ناوگان در دستور کار قرار گرفته است.

آغاز فروش بلیت های اربعین از ۶مردادماه
داریــوش باقر جــوان، مدیرکل دفتــر حمل ونقل 
مسافری سازمان راهداری گفت: حدود ۱۴ دستگاه 
ناوگان در ســازمان راهداری وجود دارد که تنها ۶ 
هزار و ۵۰۰ هزار دســتگاه در وضعیت مطلوب قرار 
دارد که امکان پیمایش مسافت های بلند و متوسط 

را دارند.
مدیرکل دفتر حمل ونقل مســافر سازمان راهداری 
در ادامه تأکید کرد: البته این ۷ هزار دستگاه برای 
جابه جایی زائرین اربعین کافی نیست و باید حدود 
۲ هزار ناوگان دیگر به این تعداد اضافه شود تا به ۹ 

هزار دستگاه برسد.
وی تأکیــد کرد: بــرای ایام اربعین امســال حدود 
۱۲هزار دســتگاه اتوبوس مسافری نیاز است که در 
حال حاضر حدود ۷ هزار دستگاه اتوبوس مسافری 
کــه قابلیت تردد در مســافت های طولانی را دارند 
و آماده به کار اســت و حدود ۵ هزار دســتگاه هم 
باید دســتگاه های دیگر که دارای ناوگان پلاک )ع(
هستند در اختیار سازمان راهداری برای ایام اربعین 

قرار دهند.
وی افــزود: در مجموع در ایــام اربعین باید ۹ هزار 
دســتگاه در اختیار مسافران باشد و ۳هزار دستگاه 
دیگر هم برای سایر مسیرهای داخلی مورد استفاده 

قرار گیرد.
وی با بیــان اینکه از ظرفیت کل نــاوگان موجود 
برای جابه جایی مسافران در بخش جاده ای در ایام 
اربعین اســتفاده خواهیم کرد،گفت: برای اربعین از 
دستگاه های مختلف درخواست کرده ایم که ناوگان 
مورد نیاز را وارد شــبکه جاده ای کشــور کنند که 
متأســفانه تا به امروز در این بخش اقدامی صورت 

نگرفته است.
مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافری سازمان راهداری 
اظهار کرد: در ســال گذشته حدود سه هزار و۳۰۰ 
دســتگاه اتوبوس ســوار و در حال حرکت تنها در 
 یک بــازه زمانی دو تــا ســه روزه در پایانه برکت 
داشــته ایم کــه یک فشــار مضاعف به مســافران 
و ســازمان راهــداری وارد شــد کــه امســال در 
 تلاش هســتیم این نیــاز از طریــق پیش فروش 

متناسب سازی شود.
وی با بیان اینکــه پیش فروش بلیت اتوبوس برای 
ایام اربعین از ســه مرز شلمچه، چزابه و خسروی از 
شنبه ۶ مرداد آغاز می شود که برای مرز مهران هم 
با توجه به افزایش میــزان تقاضا برنامه ریزی برای 
پیش فروش در دســتور کار است،گفت: در صورتی 

که ظرفیت مقصدی تکمیل شد، مسافران می توانند 
در لیســت انتظار بلیت اتوبــوس ثبت نام کنند که 
براســاس اولویت و تعداد سرویس فوق العاده در آن 

مسیر مجددا راه اندازی می شود.
باقر جوان اظهار کرد: با توجه به نیازسنجی اتوبوس 
در ایــام اربعین اجــرای این طرح ضروری اســت 
چراکه رفت زائران در ایام اربعین در یک بازه زمانی 
یک هفته تا ۱۰ روز انجام می شــود، اما برگشــت 
زائران تنها در دو تا سه روز است که باعث افزایش 
 ناگهانی نیاز می شود در نتیجه با انجام پیش فروش

بلیت های اتوبوس یک توزیع همگن بین پایانه ها و 
متناسب با نیاز مسافران انجام می شود.

دستگاه ها ناوگان خود را دراختیار مراسم اربعین 
قرار دهند

 همچنیــن  احمد رضــا عامری، رئیــس اتحادیه 
تعاونی های مســافری با بیان اینکه امســال برای 
اربعیــن باید ناوگان مورد نیاز تأمین شــود، گفت: 
در ســال گذشته دستگاه هایی که قرار بود اتوبوس 
بیاورند همکاری لازم را نداشتند و همین امر باعث 
شــد که حتی برای یک بازه زمانی چند روزه هیچ 
اتوبوســی برای شــهرهای دیگر نــرود و از تمامی 
ظرفیت ناوگان اتوبوســی برای مرزهــای مهران ، 

شملچه و چزابه استفاده شود.
وی اظهار کرد: امسال هم باید دستگاه های مسئول 
از جمله وزارت کشــور ، ســتاد اربعین،  وزارت راه  
وشهرســازی و سایر دســتگاه ها پای کار بیایند تا 
کارخانجات و معادن  ناوگانی را که برای ســرویس 
و تردد کارکنان خود استفاده می کنند را در اختیار 

سازمان راهداری برای ایام اربعین قرار دهند.
عامــری افزود: حمایــت از مالــکان و رانندگان و 
شــرکت های حمل ونقلی خود باعث می شــود که 

ناوگان مورد نیاز زودتر تأمین شود.

استفاده از ۹ هزار دستگاه اتوبوس برای جابه جایی زائران اربعین

محیط زیست

حمل و نقل هوایی

بورس

ورود ۱۰۰ فروند هواپیما به ناوگان 
هوایی کشور

باشگاه خبرنگاران- محمــد محمدی بخش، رئیس سازمان هواپیمایی کشور 
گفت: در دولت ســیزدهم به خودکفایی کامل در تعمیرات هواپیما رسیده ایم به 
طوری که دیگر هیچ یک از قطعات هواپیما به خارج از کشــور برای تعمیر اعزام 
نمی شود.رئیس سازمان هواپیمایی کشور در مراسم افتتاح پروژه های وزارت راه 
وشهرســازی با بیان اینکه در کمتر از دوســال با توجه به درخواست کشور های 
همســایه مبنی بر ایجاد ظرفیت برای پرواز های بین المللی در شهر های شمالی 
کشــور اقدام به راه اندازی فرودگاه رامسر در شمال کشور کرده ایم گفت: در حال 
حاضر در فرودگاه رامســر و فرودگاه سازی ظرفیت پرواز های بین المللی افزایش 
یافته اســت و امکان نشست وبرخاســت هواپیمایی ایرباس ۳۲۰ و بوینگ ۷۵۰ 

فراهم شده است.
وی ادامه داد: توســعه ترمینال برای انجــام پرواز های  داخلی و خارجی و انجام 
پرواز های عتبات از ۲۱ فرودگاه کشور فراهم شده است و امروز ظرفیت دوبرابری 
برای پرواز های اربعین ایجاد شــده اســت به طوری که ۶۰۰ هزار مسافر قابلیت 

جابه جایی از فرودگاه های کشور را دارند.
او با بیان اینکه در زمانی که دولت ســیزدهم وارد کار شد شرایط پروازی کشور 
در نازل ترین حد ممکن بود به طوری که از ۱۳ هواپیمای برجامی خریداری شده 
تنهــا ۳ هواپیما فعالیت نمی کردند. همچنین از ۳۳۰ هواپیما موجود در کشــور 
۱۱۲ هواپیما با بازه سنی دو تا ۳۰ سال زمین گیر بودند و ۳۷ هواپیما هم دیگر 

قابلیت برگشت نداشتند.
محمدی بخش اظهار کرد: امروز با افتخار اعلام می کنیم که هیچ یک از قطعات 
هواپیما حتی موتور هواپیما برای تعمیر به خارج از کشــور ارسال نمی شود و ما 
در شــدیدترین تحریم های موجود هیچ نیازی به ارســال قطعات برای تعمیر به 

خارج از کشور نداریم.
رئیس سازمان هواپیمایی کشور بیان کرد:  در اربعین ۱۴۰۰ ما ۱۰۰ هزار مسافر 
را در بخش رفت وبرگشــت جابه جا کردیم و این عملیات را در ســال گذشته با 
روزانه ۴۵۰ هزار زائر انجام دادیــم. همچنین با افتخار اعلام میکنیم که در ۲۸ 
کشــور خارجی با ایمنی و امنیت  پرواز انجام می دهیم و به بیش از ۱۰۰ نقطه 

دنیا پرواز داریم.
او افزود: در دولت ســیزدهم حدود ۱۰۰ فروند ناوگان هوایی وارد کشور شد که 
بخش زیادی از این ناوگان با توجه به محدودیت های تحریمی که وجود داشــت 

اعلام نکردیم.



آخرین شــب سوگواره آواها و نواهای عاشــورایی در سومین دوره بگونه بین 
المللی و با اجرای ارکســتر ســمفونی شیراز، برگزار شــد و اقوام گوناگون از 
سراسرکشور، به میزبانی تالار حافظ با استقبال مردم شریف و محبان حضرت 

حسین )ع( و مسئولان استان، یاد و نام شهدای کربلا را طنین انداز کرد.
این سوگواره هنری در شب اول اجرا با حضور مالک سراج )هنرمند خوزستانی(، 
ابراهیم خشیج )دشتی خوانی شیراز(، سید مسافر )مدافع افغانستان(، محمدرضا 
اسحاقی )خواننده آوازهای سریال پایتخت( و صدها نفر ازهنرمندان و عزاداران 
آیینی کشــور، بر صحنه رفت و در شب آخر، اجرای محسن آزادی به همراه 
قطعات عاشــورایی توسط ارکستر سمفونیک شیراز، لحظات هنری را با نوای 
عاشــورایی تقدیم حاضرین در تالار حافظ اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

استان فارس کرد.
امســال گروه هایی از کشورهای مسلمان افغانســتان، عراق و آذربایجان نیز 
با آواها و نواهای مرتبط با واقعه عاشــورا در این رویداد شــرکت دارند و این 

سوگواره به میزبانی شیراز با هدف احیا و تحکیم سنت ها  و میراث عاشورایی 
اقوام و مناطق سراســر ایران اسلامی و جهان تشیع در سه بخش آیین ها، 
آواها و نواها برگزار شــد که در بخش آیین ها شــاهد نمایش ســنت های 
 بومی یا نمایشــی، اجرای بخشــی از تعزیه های میدانــی و اجرای نقالی و 

پرده خوانی بودیم. 
در بخش نواها، آثار تک نــوازی وتک خوانی، گروه نوازی و اجرای تک قطعه  
موسیقی عاشورایی شرکت دارند و در بخش آواها، میزبان چاووش خوان ها، 
لالایی های عاشورایی و مداحی آیینی و بومی خواهیم بود که این سوگواره 

و  پنجم مردادماه، همزمان با روزهــای چهارم 
و ۱۹ و ۲۰ محرم  گردید  برگــزار 

گروه های شرکت در پایــان از 
نیز  با حضور مسئولان کننده 
به  عمل آمد.تکریم 
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در حالــی این روزها هم اکــران آنلاین بــا حداکثر قیمت 
بهای بلیت سینماها عرضه می شــود؛ یعنی 8۰ هزار تومان 
که مخاطبــان کماکان به پخش تبلیغات در ابتدا و وســط 
 فیلم هــا و تحــت عنــوان »بلیبورهای جعلــی« در جریان 

فیلم ها انتقاد دارند.
سینمای ایران نخستین بار زمانی با اکران آنلاین آشنا شد که 

ی  لن ها سینما روز های پایانی دومین ماه سا
اکــران تعطیلی  و  می گذراندنــد  را 

نوروزی آن سال با وجود آثار 
پرامیدی، 

چون »شــنای پروانه« و »خوب، بد، جلف: ارتش سری« به 
کلی لغو شــده بود. در اواخر فروردین ســال ۱3۹۹ سازمان 
هنری-رســانه ای اوج از عرضه فیلم ســینمایی »خروج« در 

فیلیمو و نماوا دو سکو اصلی بازار خبر داد.
چند روز بعد مشــخص شــد این فیلم، نخستین محصول 
سینمایی سکو هاست که با تک فروشی نمایش داده می شود و 
بهای بلیت آن ۱۲ هزار تومان است. فیلم قابل دانلود نیست 

ساعت برای و از زمان خریداری بلیت، تنها ۱۲ 
دارد. تماشــای آن فرصت وجود 
»خــروج« بــا اســتقبال 
د مناســبی مواجه شــد تا  و حد

به حساب 3 میلیارد تومان از این فیلم 
سازمان اوج واریز شود.

پــس از اکران آنلاین »خروج« 

اثر ابراهیم حاتمی کیا که به علت خطرپذیری اوج در نمایش 
این فیلم، با ســهم صد درصدی این سازمان از بلیت فروشی 
به نمایش درآمد، سکو ها سهم 3۰ درصدی را از بهای بلیت 
درخواســت کردند و با وجود تثبیت این رقــم، تقاضا برای 

نمایش فیلم ها در طرح اکران آنلاین بالا گرفت.
»طلا« به تهیه کنندگی رامبد جوان و محمد شایسته، دومین 
فیلم اکران آنلاین بود که با نمایش آن، زمان تماشای فیلم ها 
به 8 ساعت کاهش یافت و بلیت سینمای آنلاین به ۱5 هزار 
تومان رسید. »طلا« هم بیش از یک میلیارد تومان فروخت 
تا تهیه کنندگان بیشتری به نمایش این گونه مشتاق شوند و 
احتمالاً به همین دلیل بود که از فیلم سوم، فیلیمو و نماوا باز 

هم بلیت را گران کردند و به ۲۰ هزار تومان رساندند.
اکــران آنلاین در حدود 6 ماه بعــد از آن، میزبان حدود 3۰ 
فیلم سینمایی بود، اما قاچاق بسیار سریع آثار در چند ساعت 
و کاهش تدریجی اســتقبال از فیلم ها، این طرح را به عنوان 

جایگزینی برای نمایش روی پرده، به بن بست رساند.
در ماه های بعد و با بازگشایی تدریجی سینماها، اکران آنلاین 
به شــکل مرحله ای بین عرضه روی پرده سینما و عرضه در 

نمایش خانگی درآمد. 
حال مدت هاســت که فیلم ها چند ماه پــس از پایان اکران 
سینمایی، در سکو ها با بلیت فروشی نمایش داده می شوند و 

مدتی بعد از آن، در دسترس مشترکان سکو قرار می گیرند.
با توجه به این که بیشــتر بلیت های اکران آنلاین در همان 
چند روز اول فروخته می شود، سقف مدت زمان اکران آنلاین 
فیلم های مشترک فیلیمو و نماوا، 4 هفته است. با این حال، 

در ماه های اخیر بعضی فیلم های اختصاصی سکو ها تا چندین 
ماه در حال اکران آنلاین بودند؛ مثلًا »عروسی مردم« بیش از 
3 ماه اســت که در سکو فیلم نت بلیت فروشی دارد و »جنگ 

جهانی سوم« برای حدود 6 ماه در نماوا اکران آنلاین شد.
سازندگان و ســکو ها که گویی ظرفیت فوق العاده ای را برای 
درآمدزایی کشف کرده باشند، در یکی دو سال اخیر، به ندرت 

فیلمی را بدون تک فروشی )اکران آنلاین( عرضه کرده اند. 
حتی در مورد استثنای »دوزیســت« ساخته برزو نیک نژاد 
که بدون اکران آنلاین در دسترس کاربران قرار گرفت، سکو 
نمایش دهنده طوری تبلیغات کرد که گویی این تصمیم، یک 

لطف از سوی آن ها به صاحبان اشتراک سکو بوده است.
مدت هاست آمار بلیت فروشــی فیلم های اکران آنلاین اعلام 
نمی شود تا مشخص شود تعداد بلیت به  فروش  رسیده برای 
هر فیلم، آن قدر کم اســت که سکو ها دلیلی برای اعلام آن و 
استفاده از ظرفیت تبلیغاتی آن ندارند. این در حالی است که با 
هر بار افزایش بهای بلیت سینما، سکو ها به سرعت بهای بلیت 
اکران آنلاین را گران می کنند و در این مسیر تفاوت خاصی 

میان کمدی های پرفروش با دیگر آثار قائل نیستند.
طمع تهیه کننده ها و ســکو ها در درآمدزایی از طریق اکران 
آنلاین، اگرچه ارقام ناچیزی به حساب آن ها می ریزد؛ اما در 
تغییر عادات فیلم بینی تماشــاگر ایرانی مؤثر بوده است؛ آن 

هم تأثیر منفی.
 از واکنش های بسیار زیاد در شبکه های اجتماعی، می توان به 
این باور رسید که فیلم های اکران آنلاین ده ها و شاید صد ها 

برابر بیشتر از تعداد بلیت های فروخته شده، دیده می شوند.

نوای عاشورایی ارکستر سمفونی در شب پایانی سوگواره آواها و نواها
سینما

۳ فیلم جدید ۷ میلیاردونیم فروختند

 همان گونه که انتظار می رفت، 
شــورای صنفــی نمایــش و 
سازمان سینمایی، برنامه ریزی 
خوبی بــرای ماه های محرم و 
صفر سینماها در نظر گرفتند 
و در نخستین گام، موفق شدند 
تا با انتخاب فیلم های درست، 
استقبال  به ســمت  را  گیشه 

مخاطب هدایت کنند.
بر همین اساس، 3 فیلم جدید 

»پول و پارتی«، »ساعت 6 صبح« و »مصائب شیرین ۲« موفق شدند تا طی 3 روز 
نخست نمایش خود، ۷ میلیارد و 45۰ میلیون تومان بفروشند حال آن که مجموع 
فروش فیلم های روی پرده طی این 3 روز، ۲۰ میلیارد تومان بوده اســت. بنابراین 
3 فیلم جدید اکران 3۷درصــد از فروش پایان هفته را به خود اختصاص دادند که 

عملکرد قابل قبولی است.
»پول و پارتی«، عملکرد بهتری به نسبت ۲ فیلم دیگر داشته است. جدیدترین ساخته 
سعید سهیلی موفق شد تا در 3 روز پایانی هفته گذشته، ۷8 هزار و 6۰۰ مخاطب را 

به سینما کشانده و 5 میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان نیز بفروشد.
این فیلم آلترناتیو مناســبی برای »تگزاس 3« است تا با هم پوشانی یکدیگر، نوک 
هرم گیشه را به دست گرفته و فروش تابستانی چشمگیری را نصیب سینمای ایران 
کنند. قطعاً در ادامه اکران این فیلم، با افزایش ســالن ها، شاهد فروش بیشتر پول و 

پارتی خواهیم بود.
»ساعت 6 صبح« مهران مدیری نیز خوب ظاهر شد و توانست در همین زمان، با ۲۱ 

هزار و 4۰۰ مخاطب، به گیشه ۱ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومانی دست یابد.
این فیلم نیز از آن دســت آثاری است که رفته رفته مخاطبان بیشتری را به دست 
می آورد و طبیعی است که در آینده نزدیک شاهد رشد خوب مخاطبان و گیشه این 

فیلم باشیم.
»مصائب شیرین ۲« اما کمی دور از انتظار ظاهر شد و با 65۰ نفر مخاطب، به فروش 

5۰ میلیون تومانی رسید.
البته در هیاهوی ســینمای کمدی، فیلم علیرضا داوودنژاد، نتوانست در افتتاحیه، 
خودی نشان دهد. هرچند اطمینان خوبی وجود دارد تا در ادامه و با انتشار نقدها و 
تبلیغات دهان به دهان، بر مخاطبان این فیلم افزوده شــود؛ علی الخصوص آن که این 
فیلم یادآور یکی از بهترین ساخته های کارگردان است و همین گزاره ها سبب می شود 
تا تمام حواس ما معطوف به این آمار افتتاحیه نباشد و در انتظار روزهای درخشانی 

برای این اثر باشیم.
اکران، اکنون به یک ترکیب طلایی رسیده که می تواند متضمن یک تابستان خوب 
برای گیشــه باشد. تا روز گذشته، تعداد مخاطبان سینما، ۲۷ درصد بیشتر از مدت 
زمان مشابه سال گذشته بوده است و این انتظار می رود که این آمار تا پایان تابستان، 
از مرز 3۰ درصد متجاوز شود؛ چرا که سینمای ایران در محرم و صفر سال گذشته، 
برنامه ریزی خوبی برای اکران نداشــت و اکنون یک زمان طلایی است تا با عملکرد 
این ناوگان درســت، فاصله آماری مخاطب نسبت به سال گذشته، افزایش بیشتری 

پیدا کند.
سینمای ایران با عبور از بزنگاه مهم محرم و صفر، این فرصت را پیدا خواهد کرد تا 
به آمار ۲ هزار میلیاردی که با مشارکت بیش از 3۰ میلیون مخاطب تحقق خواهد 

یافت، دست یابد.

بیلبورد جعلی در فیلم ها و اکران ۸۰ هزار تومانی در سکوها

به گزارش ایرنا، علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم 
فوتبال تراکتور تبریز در حاشــیه حضور اعضای 
این تیم در تســت های پزشکی ایفمارک، گفت: 
خدا را شــکر، این موضوع اتفاقی اســت که هر 
فصل برای تیم هــا می افتد. این کار، کار بزرگی 
اســت چــون بازیکن ها از وضعیت جســمانی 
خودشــان متوجه بشــوند و بــرای ادامه فصل 

مشکلی نداشته باشند.
وی در رابطــه با بازی های تیــم ملی فوتبال و 
با اشــاره به حضور رئیس فدراســیون فوتبال 
در ایفمــارک گفــت: مهدی تاج یکــی از افراد 
زحمتکش فدراســیون اســت که واقعاً تلاش 
می کند. ان شاءا... بتوانیم زحمت های او را جبران 
و مردم را خوشحال کنیم. تا یک ماه دیگر بازی ها 
انتخابــی جام جهانی آغاز می شــود و امیدوارم 

اتفاقات خوبی رقم بزنیم.
بیرانوند در رابطه با همــکاری دوباره با دراگان 
اســکوچیچ، این بار در یک تیم باشگاهی گفت: 
اســکوچیچ یک مربی با دانش اســت که همه 
او را می شناســید. تمرینات خوبی را پشت سر 
گذاشتیم. یکی، دو بازی دوستانه ملایم داشتیم؛ 
چون در بدن سازی بودیم. اسکوچیچ جدا از اینکه 
یک مربی بزرگ اســت، به ایران آمده که خیلی 
چیزها را ثابت کند و خیلی  چیزها را نشان دهد؛ 
بالاخره اتفاقاتی که قبلًا در تیم ملی افتاد را اینجا 

می خواهد ثابت کند. ما هم به عنوان بازیکنی که 
یکی، دو ســال در تیم ملی کنارش بودیم او را 

کمک می کنیم.
دروازه بــان تراکتور درباره تصمیم بزرگ جدایی 
از پرســپولیس و تقابل با این تیم در هفته دوم 
لیگ برتر گفت: این اتفاق بزرگی است و تصمیم 
گرفتــم یک چالش جدید را به زندگی ام بیاورم. 
فوتبــال من هم تمام می شــود و بعد از فوتبال 
بایــد به ســمت مربیگری بروم. بایــد جاهایی 
بروید که بعداً بــه درد مربیگری بخورد. خدا را 
شــکر تیمی انتخاب کردم که هواداران خوبی 
 دارد و مطمئنــم تراکتــور امســال تیم خوبی 

خواهد داشت.
وی ادامــه داد: از هــواداران تراکتورســازی که 
همیشــه حمایت کردند و یار دوازدهم تیمشان 
بودند خواهــش می کنم که حمایــت کنند و 
تیممان را کمک کنند. ما فقط دلگرمی مان این 
هواداران هســتند. با قهرمانی تراکتور می توانند 
سال های سال شاد باشــند. امسال در سه جام 
می جنگیــم و تمــام تمرکــزم را در تمرینات 
گذاشــته ام، الان فقط به بــازی اولمان با مس 
رفســنجان فکر می کنم و امیدوارم بازی اول را 

با قدرت پیش ببریم.
بیرانوند در رابطه با صحبت های فرشــاد فرجی 
و ســروش رفیعی درباره فســخ قــرارداد او با 

پرســپولیس اظهار داشت: ســال های خوبی با 
سروش رفیعی داشــتم و او هم زحمت کشیده 
اســت. به هر حال شــاید او هم ناراحت شده و 
دوســت داشته من و دانیال اسماعیلی را داشته 
باشــد. ما بازیکن حرفه ای هستیم و تصمیماتی 
می گیریم که تمام بازیکنان دنیا این تصمیمات 

را می گیرند. 
من هم یک اتفاقاتی برایم افتاد. احترام می گذارم 
به بچه های پرسپولیس و هرکسی که به من انتقاد 

کرد. آزادشان می گذارم و اصلاًَ ناراحت نمی شوم. 
به هرحال شاید دوست داشتند پیش شان باشم. 
شاید بعد از اینکه فسخ کردم خیلی از آدم های 
بزرگ واسطه شدند که برگردم، ولی من صدای 
چند پیشکسوت را شنیدم که به مدیرعامل زنگ 
زدند و گفتند که بیرانوند حق ندارد برگردد و اگر 
برگردد خودت می روی و صدایی بود که از رضا 

درویش شنیدم.
وی در مورد اینکه گفته می شــد او با توجه به 

قرارداد بســتن بــا تراکتور نمی توانــد برگردد، 
گفت: آخریــن قــراردادم با تراکتــور ۱۰ روز 
 پیــش بود. مــن آن موقــع توافقی بــا تراکتو

 نداشتم.
دروازه بان تراکتــور در رابطه با اینکه آیا در این 
فصل نیز پیشنهادی از استقلال داشته یا خیر؟ 
گفت: اســتقلال تیم بزرگی اســت و پارســال 
اتفاقاتی افتاد و امسال هم دوستان پیشنهاداتی 
می دادند؛ ولی من اصلًا فکــر نمی کردم، چون 
خودم وحشــتناک زیر فشــار بودم و داشــتم 
هواداران را اذیت می کردم. سعی کردم تصمیم 
عادلانه ای بگیرم که به خودم، تیمم و تیم ملی 

کمک کنم.
بیرانونــد در واکنش به شــایعاتی که پیرامون 
دخالت امیر قلعه نویی در جدایی او مطرح شده 
است، عنوان کرد: دو سال نفت تهران بازی کردم 
و هر دو ســال را در تیم ملی بودم. چندین سال 
در نفت بازی کردم و می توانستم قهرمانی بیاورم. 
قلعه نویی یکی از بهترین ها است؛ ولی به جان دو 
فرزندم قسم بابت رفتن به تراکتور نه تماسی با او 
داشــتم، نه پیامی به او دادم و نه اصلًا از نزدیک 
او را دیدم. من کار خودم را می کنم و اگر بتوانم 
از لحــاظ فنی خودم را آمــاده کنم به تیم ملی 
دعوت می شوم. تمام تلاشم را می کنم کادرفنی 

را مجاب کنم که به تیم ملی دعوت شوم.

ورزش
بیرانوند:

از پرسپولیس شکایت می کنم
همراهباالمپیکپاریس؛

»فراز بادپا«، نماد رشادت همگام با قهرمانان ایران
 در افتتاحیه پاریس 

قهرمان  ایرنا،  به گزارش 
ایران و الگوی شــجاعت 
نســل  برای  فداکاری  و 
آینــده ما کــه در جمع 
اعضای کاروان ورزشــی 
ایران  اسلامی  جمهوری 
در المپیک پاریس حضور 
داشت، کسی نیست جز 

فراز بادپا.
حمله  در  کــه  کســی 

تروریســتی۲۲ مرداد ۱4۰۲ در حرم شاهچراغ با رشادت و شجاعت خود، مانع از 
حرکت تروریســتی عضو گروهک داعش به سمت زائران شد. او با شنیدن صدای 

تیراندازی، بلافاصله به سمت تروریست حرکت و او را خلع سلاح کرد.
کسانی  که در حادثه تروریستی حرم مطهر شاهچراغ )ع( حضور داشتند، می گویند 
فراز با شــجاعت به سوی تروریســت گروهک داعش که در صحن حرم به سمت 
زائران و نمازگزاران حرکت می کرد، حمله و او را متوقف کرد؛ حرکتی که فراموش 

نشده و نمی شود.
حال یک سال از آن روز می گیرد و قهرمانان ایران برای حضور در المپیک ۲۰۲4 
راهی پاریس شده اند، فرصت خوبی است که یادی کنیم از قهرمانی که جان خود 
را بــه خطر انداخت تا جان هم وطنانش را نجات دهد و چه زیباســت وقتی نماد 
این رشــادت کنار قهرمانانی بایستد که آنها هم برای سربلندی نام ایران و ایرانی 
می جنگند. »فراز« با شجاعت و فداکاری که به تصویر کشید، الگویی تمام عیار است 

برای ورزشکاران کاروان ایران و همه فرزندان ایران زمین.

همراهباالمپیکپاریس؛
چینی ها اولین طلای پاریس را صید کردند

به گزارش ایرنا، روز نخســت 
سی  و سومین دوره بازی های 
المپیک پاریس در شــرایطی 
آغاز شد که نخستین مدال این 
بازی ها در مسابقات تیراندازی 
و در ماده تفنگ بادی ۱۰ متر 
مختلط تیمی به دست آمد. در 
این مسابقه تیم چین اول شد 
و کره جنوبی و قزاقســتان به 

عناوین دوم و سوم دست یافتند. در ادامه چینی ها در شیرجه دومین طلای خود 
را هم به دســت آوردند. آمریکا دوم شد و انگلستان در جای سوم ایستاد. در حال 
حاضر چین با ۲ طلا در صدر جدول توزیع مدال ها قرار بگیرند. کره جنوبی و آمریکا 
فعلًا یک نقره دارند و انگلیس و قزاقستان نیز با ۲ برنز در رده های بعدی جای دارند.

»هانیه رستمیان« از صعود به فینال باز ماند

به گــزارش تســنیم، هانیه 
رستمیان موفق به صعود به 
فینال مســابقات تیراندازی 
تپانچــه بــادی ۱۰ متر در 
 ۲۰۲4 المپیــک  بازی های 

پاریس نشد.
در نخســتین روز از آغــاز 
در  تیرانــدازی  های  رقابت 
المپیک پاریس ۲۰۲4، هانیه 

رستمیان در تپانچه بادی ۱۰ متر در خط آتش ایستاد.
در پایان دور مقدماتی رستمیان با 5۷۱ امتیاز در رده ۲۲ ایستاد و از صعود به فینال 
باز ماند. نمایندگان کشورهای مجارستان، کره جنوبی )۲ نفر(، هند، چین )۲ نفر(، 

ویتنام و ترکیه به فینال راه یافتند.
فینال رقابت های تپانچه ۱۰ متر بانوان امروز برگزار می شود.

به گزارش ایرنا، بعد از مدت ها کش و قوس گویا سردار آزمون تیم بعدی 
خود را انتخاب کرده و قرار است پیراهن شباب الاهلی در لیگ امارات 
را بر تن کند. همان تیمی که ســعید عزت اللهی را در خط میانی دارد 
و البته ۱۰ روز دیگر باید در پلی آف لیگ نخبگان آسیا مقابل سپاهان 

قرار بگیرد. 
   ماجرای انتخاب شباب الاهلی توسط سردار آزمون چه بود؟

بایرلورکوزن زمســتان ۱4۰۰ با سردار آزمون توافق کرد تا ستاره خط 
حمله تیم ملی، بعد از درخشش با پیراهن زنیت راهی آلمان شود و برای 
این تیم بازی کند. آزمون یک فصل و نیم را در اردوی لورکوزن سپری 
کرد و چند گل هم در بوندســلیگا به ثمر رســاند. با این حال و بعد از 
حضور ژابی آلونسو، مسئولان باشگاه آلمانی تصمیم گرفتند در تابستان 

۱4۰۲ سردار را به ایتالیا بفرستند و او را به آاس رم قرض بدهند.
حضور آزمون در رم یک فصل بیشتر دوام نیاورد؛ چراکه مسئولان بایر 
لورکوزن به هیچ وجه از موضع خود مبنی بر دریافت ۱۲/5 میلیون یورو 

برای صدور رضایتنامــه آزمون کوتاه نیامدند و رم هم با توجه به عدم 
صعود به لیگ قهرمانان اروپا این توان را نداشــت تا بند خرید دائمی 
مهاجم تیم ملی ایران را فعال کند. به همین دلیل سردار چند روز قبل 
به آلمان رفت تا طبق تعهدی که به لورکوزن داشت، در تمرینات این 

تیم شرکت کند.
اختلاف با باشــگاه آلمانی و اتفاقاتی که ظرف هفته اخیر رخ داد نشان 
می داد ســردار آینده ای در لورکوزن ندارد و باید مسیر جدیدی را برای 
ادامه فوتبال خود انتخاب کند. این مسیر سرانجام به فوتبال آسیا ختم 
شــد و دقیقاً همان خبری که خبرگزاری ایرنا در تاریخ ۲۹ خرداد ماه 
) لینک خبر ( منتشــر کرده بود رخ داد. حالا آزمون با باشــگاه شباب 
الاهلی توافق کرده و قرار است پیراهن این تیم را در ادنوک لیگ و لیگ 

قهرمانان آسیا بر تن کند.
درباره چرایی موافقت آزمون با حضور در فوتبال آسیا نکته های بسیاری 
وجود دارد. اولی پیشــنهاد نجومی الاهلی به این بازیکن است و دومی 
نزدیکی به ایران. ســردار از ۱6 سالگی و با حضور در فوتبال روسیه از 
ایران و خانواده دور بود و این یکی از کلیدهای اصلی این انتقال است. 
دومی اما مبلغی است که شباب الاهلی برای انتقال این مهاجم هزینه 

کرد که در نوع خود کم نظیر است.
الاهلی برای امضای قرارداد 3 ســاله و البته هزینه دریافت رضایتنامه 
آزمون ۱8 میلیون یورو هزینه کرد. یعنی مبلغی بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد 
تومان. بخشــی از این مبلغ به بایر لورکوزن تعلق می گیرد و بقیه آن 
دستمزد مهاجم ۲۹ ساله تیم ملی است. انتقالی جذاب برای مهاجمی 
که از سویا اسپانیا نیز پیشنهاد داشت اما ترجیح داد تمام جوانب را در 

نظر بگیرد و الاهلی را به عنوان تیم جدید خود انتخاب کند.

به گزارش تســنیم، مهدی محمد نبی، نایب رئیس 
فدراسیون فوتبال درباره ورزشگاه میزبان دیدار تیم 
ملی فوتبال ایران مقابل قرقیزســتان در دور سوم 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲6 اظهار داشت: گزینه اول 
ما این بود که در ورزشگاه آزادی میزبان قرقیزستان 

باشیم و میزبانی در اصفهان، گزینه دوم ماست. 
بعــد از هفته ســوم که ۹ شــهریور خواهــد بود، 
ملی پوشــان روز ۱۰ شــهریور بــه اردو فراخوانده 

می شوند تا ۱5 شهریور بازی کنند.
وی در مورد برنامه تیم ملی ایران در صورت برگزاری 
مســابقه در اصفهان بیان کرد: اگر مجبور به اجرای 
گزینه دوم شــویم، روز ۱6 شهریور از اصفهان عازم 
امارات خواهیم شــد. قلعه نویی و دستیارانش روی 
بازیکنان بیشــتر دقت خواهند کــرد. پیش بینی 
می کنیم روز ۱۰ شــهریور که اردو آغاز می شــود، 
بخشی از کار در تهران انجام شود و اعضای تیم ملی 

روز ۱۱ شهریور به اصفهان سفر کنند.
نایب رئیــس فدراســیون فوتبال دربــاره وضعیت 
ورزشــگاه آزادی تصریح کرد: شرکت تجهیز اماکن 
ورزشــی و قــرارگاه خاتم الانبیاء تــلاش می کنند 
و امیــدوارم ورزشــگاه آزادی آماده شــود. با این 
حال نمایندگان کنفدراســیون فوتبال آســیا یک 
هفتــه زودتر به محــل برگزاری مســابقه مراجعه 

 می کننــد و بایــد اســتادیوم را تــا اواخــر مرداد 
مشخص کنیم.

نبی در مــورد الزامی که فدراســیون فوتبال برای 
باشــگاه ها بابت برطرف کردن مشکلات ورزشگاه ها 
ایجاد کرده است، گفت: ورزشگاه ها نواقصی دارند و 
با نمایندگان ۱۲ باشگاه طی ۱۰ روز گذشته جلسه 
داشتیم. مثلًا ورزشگاه شهید نصیری یزد نور کافی 
ندارد؛ چه برســد به بیرون از ورزشگاه. نواقص را به 
باشــگاه ها اعلام کردیم و بــرای برطرف کردن این 

ایرادات حداکثر دو هفته به آنها فرصت دادیم.
وی بــا بیــان اینکه کنفدراســیون فوتبال آســیا 
ســخت گیرتر از گذشته شده اســت، عنوان کرد: 
اگر تیم های لیگ برتری نتوانند ســال آینده مجوز 
ملــی بگیرند، از لیــگ برتر هم خارج می شــوند. 
ســخت  گیری ها بیشتر شــده و ممکن است فصل 
آینده به جای هزار و 6۰۰ لوکس بگویند ورزشگاه ها 
باید دو هزار لوکس نور داشته باشند. مواردی چون 
سکوها، ورودی ورزشگاه ها و شماره گذاری صندلی ها 

باید اصلاح شود.
وی دربــاره اینکه رئیس فدراســیون فوتبال وعده 
داد کــه بودجه لازم برای ورود کمک داور ویدیویی 
)VAR( شنبه به حساب فدراسیون واریز می شود، 

تصریح کرد: اطلاعی از این مسئله ندارم. 

قرارداد نجومی »سردار« با الاهلی؛ 

هزار میلیارد برای ۳ سال
نایبرئیسفدراسیونفوتبال:

اردوی تیم ملی بعد از هفته سوم لیگ برتر 
آغاز می شود



مدیر کل راه و شهرسازی فارس: 
برگزاری مطلوب آزمون حرفه مهندسان ساختمان، 

کیفیت نظارت  ها را ارتقاء می بخشد
به گزارش ســبحان، ناصر رضایی، مدیر کل راه و شهرسازی فارس، با اشاره 
به برگــزاری آزمون ورود به حرفه مهندســان، کاردان  ها و معماران تجربی 
گفــت: برگزاری مطلــوب این آزمون به ارتقاء و افزایــش کیفیت نظارت بر 

ساخت وسازها کمک خواهد کرد.
رضایــی در جریان بازدید از روند برگزاری این آزمون افزود: بر این اســاس، 
تعداد 11 هزار و 232 داوطلب شامل 10 هزار و 995 نفر در حرفه مهندسان 
و 237 نفــر در حرفه کاردان  ها و معماری و تجربی در این آزمون شــرکت 
خواهند کرد. وی ادامه داد: از مجموع داوطلبان، هشــت هزار و 642 نفر از 
آقایان و 2 هزار و 353 نفر از خانم  ها هســتند که در هفت رشــته عمران، 
معماری، نقشــه برداری، ترافیک، شهرســازی، تأسیسات برقی و تأسیسات 

مکانیکی در این آزمون شرکت خواهند کرد.
وی اظهــار کرد: این آزمون میزان صلاحیت مهندســان برای ورود به هفت 
رشــته مذکور را مشــخص خواهد کرد و قطعاً تأثیر قابل توجهی در آینده 
مهندسی استان در حوزه طراحی و نظارت بر ساخت وساز و افزایش کیفیت 

ساخت وساز خواهد داشت.
مدیر کل راه و شهرســازی فارس گفت: مبنای پذیرش در این آزمون، کسب 
حداقل نمره پیش بینی شــده آزمون است که کسانی که موفق به کسب این 
نمره شــوند می توانند برای دریافت پروانه اشــتغال به کار و ورود به حرفه 

مهندسی اقدام کنند. 

رئيس پليس فتا استان فارس خبر داد:
بازداشت متهم به برداشت 10 میلیارد از حساب مردم 

به گزارش سبحان، ســرهنگ امیرحسین سلیماني، رئیس پلیس فتا استان 
فارس از شناســایي و دســتگیري فردي که با کپي کــردن کارت هاي عابر 
بانک شــهروندان اقدام به برداشــت 10 میلیارد ریال از حساب آنان کرده 

بود، خبر داد.
سرهنگ سلیماني اظهار داشت: تعدادي از شهروندان در شیراز با مراجعه به 
پلیس فتا اســتان فارس بیان کردند با وجود اینکه کارت عابر بانک آنها نزد 
خودشــان بوده اســت، اما مبالغ زیادي به صورت غیرمجاز از حساب بانکي 
آنان برداشت شده است. این مقام انتظامي بیان داشت: پس از اخذ اظهارات 
مال باختگان این موضوع در دســتور کار این پلیس قرار گرفت و کارشناسان 

پلیس فتا تحقیقات خود را در این زمینه آغاز کردند. 
وي افزود: در تحقیقات اولیه افســران پلیس فتا مشخص شد همه قربانیان 
ایــن پرونده بعد از مراجعه به یکي از پارکینگ هاي ســطح شــهر شــیراز، 

حسابشان خالي و مورد کلاهبرداري قرار گرفته اند. 
رئیس پلیس فتا اســتان فارس با بیان اینکه مأمــوران در مرحله تحقیقات 
متوجه شدند کارگري که در مجموعه پارکینگ مشغول به کار بوده، اقدام به 
کپي کردن کارت هاي بانکي شــهروندان مي  کرده است، گفت: با بررسي هاي 
تکمیلي در این خصوص، متهم که جواني 28 ســاله بود مورد شناسایي قرار 

گرفته و به همراه تجهیزات اسکیمر دستگیر شد. 
ســرهنگ سلیماني خاطرنشــان کرد: متهم در تحقیقات پلیسي تاکنون به 
کپي کردن تعداد زیادي از کارت هاي بانکي شهروندان و کلاهبرداري از 30 

نفر به ارزش 10 میلیارد ریال با این روش اعتراف کرد. 
وي ادامه داد: شهروندان جهت پیشگیري از سرقت  به  صورت اسکیم، انجام 
عملیات بانکي و وارد کردن رمز کارت حســاب بانکي را شخصاً انجام دهند 
چراکه حتي در صورت نصب اسکیمر بر روي دستگاه کارت خوان، بدون اطلاع 
از رمز عبور، امکان برداشت از حساب شهروندان امکان پذیر نخواهد بود. رئیس 
پلیس فتا اســتان فارس توصیه کرد: شهروندان در صورت اطلاع از هرگونه 
 فعالیت مجرمانه در فضاي مجازي مراتب را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس

 www.fata.gov.ir و یا از طریق شماره تماس 096380 گزارش کنند. 

پايان عملیات برداشت غلات در ني ريز 
به گزارش ســبحان، علیرضا بصیري، مدیر جهادکشاورزي شهرستان ني ریز 

از پایان عملیات برداشت محصولات گندم و جو در این شهرستان خبرداد.
بصیري گفت: برداشــت غلات شهرستان، همه ســاله از نیمه اول خرداد ماه 
شــروع مي شود و در اواخر تیرماه با برداشــت محصول گندم پایان مي یابد. 
به گفته وی؛ باتوجه به بارندگی مناســب سال زراعی جاری عملکرد رضایت 
بخش بوده است. این مقام مسئول همچنین اظهارکرد: امسال برداشت 508 
هکتــار گندم و 550 هکتار جو با ده دســتگاه کمباین و چهار گروه نظارتي 
به صورت مکانیزه انجام شــد. بصیــري تصریح کرد: میزان تولید گندم و جو 
شهرستان ني ریز به ترتیب 2032 و 1650تن بوده که از این مقدار، 55 تن 

گندم تحویل سیلوي بختگان شده است. 

نماینده لامرد و مهر در مجلس:
» پال« سی و هشتمین شهرستان فارس می شود

به گزارش ســبحان، ســید موسی موســوی، نماینده مردم لامرد و مهر در 
مجلس شورای اســلامی اعلام کرد: در جلسه چهارشنبه گذشته کمیسیون 
سیاســی دفاعی دولت که به ریاســت وزیر کشور، با حضور نایب رئیس وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مســلح برگزار شد، طرح ایجاد شهرستان پال به 

تصویب رسید. 
وی افزود: ارتقای مناطق گله دار، اسیر، فال و روستاهای تابعه به شهرستان، 
نقش چشمگیری در رشد و شــکوفایی این مناطق محروم دارد و به همین 

دلیل از آرزوهای دیرینه مردم این خطه است. 
نماینده مردم لامرد و مهر در مجلس شورای اسلامی گفت: ایجاد شهرستان 
پال، پس از تهیه طرح و تصویب در استانداری فارس، به تأیید شورای تأمین 
استان و سپس به تصویب وزارت کشور رسید. در مرحله بعد، فرآیند تصویب 
این طرح در دولت نیز با وجود تمام کارشــکنی ها، مانع تراشــی ها و از سد 
تمام موانع عبور و مهر تأیید وزرای عضو کمیسیون سیاسی دفاعی دولت را 
دریافت کرد. نماینده لامرد و مهر مجلس شــورای اسلامی گفت: موضوعاتی 
که قرار اســت در صحن علنی دولت طرح شوند، پیش از آنکه در دستورکار 
هیئت وزیران قرار گیرند، ابتدا به کمیســیون تخصصی ارجاع می شود تا با 

حضور وزرای مربوط، مورد بحث و بررسی کامل قرار گیرند. 
وی افزود: چنانچه مطلبی در کمیسیون تخصصی به تصویب برسد، دیگر در 
جلسه دولت بحث چندانی بر روی آن نمی شود و در اکثریت قریب به اتفاق 
موارد، ســایر اعضای هیئت وزیران نیز در صحن علنی دولت به آن موضوع 

رأی مثبت خواهند داد.
موســوی اضافه کرد: با تصویب طرح ایجاد شهرســتان پال در کمیســیون 
سیاسی دولت، گامی  بلند برای تحقق یک اتفاق تاریخی رقم خورد. نماینده 
مــردم لامرد و مهر عنوان کرد: »پال« نام قدیم این منطقه بوده و به همین 

دلیل این نام برای شهرستان جدید فارس انتخاب شده است. 

پیش بینی تولید 127 تن آلو در بیضا
صدیقه مؤیدی، مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان بیضا از آغاز برداشت آلو 
در این شهرســتان خبر داد و گفت: پیش بینی می شود 127/5 تن محصول 
آلو از باغ  های این شهرستان برداشت شود. مؤیدی با اشاره به سطح 127/5 
هکتاری باغ  های آلو در شهرستان بیضا، تصریح کرد: برداشت این محصول از 
اوایل تیر ماه آغاز شــده است و تا اوایل شهریورماه ادامه دارد. مؤیدی میزان 
عملکرد این محصول را 10 تن در هکتار برآورد کرد و افزود: در سال جاری 
میزان تولید این میوه تابستانه نسبت به سال قبل به دلیل افزایش هفت هزار 

و 500 مترمربعی سطح باغ  های آلو حدوداً هفت درصد بیشتر خواهد بود. 
به گفته وی؛ عمده ارقام آلو در بیضا شــامل: قطره طلا، شــابلون، سانتروزا 
و... اســت که در رنگ  های زرد، ســیاه، قرمز و یا به صورت ســبز و آلوچه 
موجود می باشد. این مسئول بیان کرد: آلوی تولیدی در بیضا به دلیل تلاش 
تولیدکنندگان برای تولید محصول ســالم و استفاده کمتر باغداران از انواع 
کودها و سموم شیمیایی از رنگ و طعم خاصی برخوردار بوده و همواره مورد 

توجه خریداران است.

7 اخبار سال سی و یکم  شماره 6336 شنبه 1403/05/07                                                 

 در ششمين نشست از سلسله نشست های شيراز پایتخت محيط زیستی آسيا مطرح شد؛ 

تولید نکردن زباله اولین و مهم ترين قدم در مديريت پسماند
به گزارش ســبحان، ششمین نشست از سلسله 
نشست های شیراز پایتخت محیط زیستی آسیا 
با موضــوع »مدیریت بهینه پســماند« برگزار 
شــد، در این نشســت جعفرزاده حقیقی، عضو 
هیئت علمــی  دانشــگاه علوم پزشــکی جندی 
شاپور به ایراد سخن پرداخت و بیان کرد که در 
معرفی شهرها هنگامی که از جنبه های مختلف 
مورد بررســی قرار می گیرند، معمولاً به پسماند 
توجه نمی شود، حال آن که مدیریت پسماند در 
تمام فراز و فرودهای شهر از جنبه های مختلف 

نقش بسیار مهمی  دارد.
 شیراز در زمینه مديريت پسماند به يک قطب 

تخصصی تبديل شده است
جعفرزاده توجه به مدیریت پسماند را مسئله ای 
دانســت که از دهــه 60 آغاز شــد و مدیران 
وقت شــهر با انجام مطالعات تخصصی و ایجاد 
حساســیت بر روی مســئله مدیریت اصولی تر 
پسماند واکنش نشان دادند تا از دپوی زباله در 

مناطق مختلف جلوگیری شود.
وی ادامــه داد: مدیریت پســماند هنگامی  در 

شــیراز به طور جدی آغاز شــد که از ســوی 
مدیران ارشــد شهرداری شــیراز به عنوان یک 
مسئله مهم پذیرفته شد و اکنون پس از سال  ها 
تلاش، شیراز در زمینه مدیریت پسماند به یک 
قطب تخصصی تبدیل شــده است که پتانسیل 

ارائه مشاوره به سایر شهر  ها را دارد.
 اولین قدم در مديريت پسماند عدم تولید است

جعفرزاده با تأکید بر ایــن نکته که اولین قدم 
در مدیریت پســماند عدم تولید اســت، گفت: 
در نخســتین قدم نباید پســماند را تولید کرد؛ 
چراکه بازیافت محصولات ضمن این که ســبب 
تحمیــل هزینه به مجموعه مدیریت پســماند 
می شــود، ارزش افــزوده ابتدایــی را نیز به ما 
برنمی گرداند. این اســتاد دانشگاه ضمن تأکید 
بر بهره گیری شیراز از متخصصان بومی، افزود: 
کارشناســانی که به توپوگرافی منطقه آشــنا 
هســتند، مطالعات مؤثرتری دارند و ســریع تر 
نیز به نتیجه می رســند. وی همچنین توجه به 
طرح  های جامع و تفصیلی مدیریت پســماند را 
که توســط متخصصــان تهیه می شــود، عامل 

موفقیت مدیریت پســماند دانست و گفت: در 
این زمینه باید از تجربیات موفق دیگر کشورها 
بهره   برد و درعین حــال به ویژگی های اقلیمی 

 هر منطقه نیز توجه ویژه داشت.
جعفــرزاده در زمینه کاهش مصرف و در نتیجه 
کاهش تولیــد و مدیریت پســماند گفت: باید 

بــه تولید نکردن زباله توجه کنیــم؛ اما این به 
معنای قرار دادن مسئولیت بر دوش شهروندان 
نیست، اگر ما از مصرف  کننده می خواهیم کیسه 
پلاستیکی اســتفاده نکند باید جایگزینی برای 
آن در اختیــارش قرار دهیــم و همچنین برای 
تولیدکنندگان باید سیاســت های تشویقی قرار 

 دهیم تا برای کاهش تولید منفعتی به دست آورد. 
عامل  پسماند  مديريت  مناسب  سیاست های   

پیشرفت در اين حوزه
وی سیاست های مناسب مدیریت پسماند را از 
عوامل پیشرفت در این خصوص دانست و گفت 
در ایــن زمینه نمی توان برای تمام کشــور یک 
طرح مشــترک داد؛ بلکه بهتر است هر منطقه 
متناســب با جغرافیای خاص خودش روش  های 

مدیریتی داشته باشد.
در ادامه این جلسه کارشناسان سازمان مدیریت 
پســماند ضمن گــزارش از جریــان مدیریت 
پســماند و حوزه  های مختلف نظیر جمع آوری، 
حمل و نقل، تفکیک در مبدأ، پردازش، خطوط 
تفکیک صنعتی، اســتحصال انرژی، تهیه کود 
کمپوســت و مواردی از این قبیل؛ به بررسی و 
تشریح موضوع و همچنین ارائه عملکرد سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری شیراز به عنوان یکی 
از نمونه های موفق در تفکیک و بازیافت پسماند 

در کشور پرداختند. 

به گزارش ســبحان، بهمن بهروزی، مدیرعامل آبفا شیراز با 
تأکید بر برنامه های فوری جهت تأمین آب در شــهر صدرا 
گفت: متأســفانه علی  رغم پیش بینی هــا با توجه به گرمای 
بی ســابقه هوا و افزایش میزان مصرف آب، چهار حلقه چاه 
آب آهکی در شهر صدرا خشــک  شده و سایر چاه های در 
شرق صدرا نیز کاهش دبی داشتند که در این راستا اقدامات 

قابل توجهی برای جلوگیری از بحران انجام شده است. 
بهروزی ابراز داشــت: بــا اتمام اجرای خــط انتقال 600 
میلی متر فلزی از پمپاژ مخزن تعادلی تا خط 600 میلی متر 
موجــود به طول 120 متر، فاز دوم شــهر صدرا با افزایش 

100 لیتر در ثانیه کامل پوشش داده می شود.
وی خاطرنشــان کــرد: همچنین راه انــدازی دو حلقه چاه 

جدید و بهره بــرداری از دو چاه بخش خصوصی در اولویت 
اقدامات قرار گرفته است. 

مدیرعامل آبفا شیراز ابراز داشت: اجرای خط انتقال از چاه 
جنب دانشگاه کشاورزی به طول 6 کیلومتر در دست اجرا 
است؛ همچنین ادامه خط انتقال مخزن تعادلی به طول پنج 

کیلومتر در برنامه قرار دارد.
 ایــن مســئول به آب رســانی و توزیــع آب توســط تانکر

در نقاطی که مشکل دارند نیز اشاره داشت. 
 مخازن ذخیره پاسخگوی تعداد واحدهای مسکونی صدرا 

نیست
مدیرعامل آبفا شــیراز تصریــح کرد: با توجــه به گرمای 
بیسابقه و افزایش میزان مصرف، مخازن ذخیره پاسخگوی 
 تعداد واحدهای مسکونی در این چند روز اخیر نیست؛ لذا 
باید ســاختمان ها افزایش حجم ذخیره داشــته باشــند. 
مخصوصــاً ســاختمان های جدیــد بایســتی بر اســاس 
اســتانداردها ساخته شوند و برای منازل ویلایی نیز داشتن 

مخزن ذخیره ضرورت دارد. 
مدیرعامل آبفا شــیراز گفت: قرارگرفتن ســاختمان ها در 
ارتفاعــات و بالادســت مخازن تأمین آب، آب رســانی این 
واحدها را دشــوار می نماید که امیدواریم با همکاری تمام 

شهروندان از تنش آبی تابستان امسال نیز عبور کنیم. 

 بــه گزارش ســبحان، علــی عوض پــور، دبیــرکل اتاق 
بازرگانی استان فارس در جلســه توسعه مراودات تجاری 
با کشــور عــراق که به صــورت وبینار در اتــاق بازرگانی 
فارس برگزار شــد، بیان کرد: سال هاســت کــه بازرگانان 
 اســتان فارس حضــور مســتمری در بازار کشــور عراق 
داشته اند و روابط تجاری و اقتصادی ما با این کشور مثبت 
اســت؛ اما علی  رغم همه تلاش  ها از حجم و میزان مراودات 

راضی نیستیم.
 بیشــترين مبادله اقتصادی بین کشور فارس و عراق در 

حوزه  های پزشکی و گردشگری است
وی با بیان اینکه اشــتراکات زیادی بین اســتان فارس و 
کشــور عراق برای گســترش ارتباطات وجود دارد، افزود: 
فارس در بخش کشــاورزی، صنعت و معدن، صنایع نفت 
و گاز و پتروشیمی، معدن، فنی و مهندسی، صنایع غذایی 
و گردشگری از استان  های پیشرو ایران است که در هریک 
از این بخش  ها ظرفیت  های منحصر به فردی در فارس وجود 
دارد که می تواند سرفصل افزایش مراودات دو طرف باشد.

عوض پور اظهارداشت: بیشترین مبادله اقتصادی بین کشور 
فارس و عراق در حوزه  های پزشــکی و گردشــگری است 
که انتظار داریم علاوه بر این بخش  ها، در ســایر حوزه  های 
اقتصــادی مبحث صادرات و واردات نیز مورد توجه تجار و 
بازرگانــان دو طرف قرار گیرد.دبیرکل اتاق بازرگانی فارس 
با تأکید بر اینکــه بازرگانان ما باید برای حضور مؤثرتر در 
بازار کشــور عــراق تخصصی و به روز باشــند، اضافه کرد: 
ظرفیت  های اقتصادی دو طرف استان فارس و کشور عراق 
بیانگر این اســت که می توانیم در ســایر حوزه  ها تعاملات 

خوبی داشته باشیم. 
در ادامــه این جلســه فرزاد پیلتن، نماینــده ویژه تجاری 
سازمان توســعه تجارت ایران در کشــور عراق نیز گفت: 
عراق یکی از کشورهای مقصد کالاهای ایرانی است که در 
بسیاری از بخش  ها بازار بزرگی برای محصولات و کالاهای 
تولیدی کشــور ما محسوب می شود؛ اما تراز صادراتی ما با 

این کشور هنوز بالفعل نشده و جای کار فراوان دارد.
وی افزود: ظرفیت تجارت ایران با عراق بســیار زیاد است؛ 
امــا محصولات ما رقبایی نیز در این بازار دارد که این مهم 
نیازمند حضور هوشــمندانه تجار و بازرگانــان ما در بازار 

کشور عراق است.
 بخش خصوصی بايد برای توسعه مبادلات تجاری با کشور 

عراق برنامه ريزی داشته باشد
پیلتن اظهارداشــت: نکته قابل  توجــه در تجارت با عراق 
این اســت که علاوه بر رقبای قدیمی  ایــران در این بازار، 
برخی از کشــورهای عربی نیز در کنار کشورهای اروپایی، 
به  عنوان یک رقیب جدید در حال ورود به بازار این کشور 
هستند که این مسئله به خصوص در حوزه صادرات برخی 
از بخش  ها می تواند به چالشی برای کشورمان تبدیل شود.

وی اضافه کــرد: نکته مهم درخصوص رقبــای بازرگانان 
ایرانی در بازار عراق این اســت که تجار کشــورهای دیگر 
علاوه بر حمایت  های دولتی، از عدم وجود محدودیت  های 
تحریمی  برخوردارند که این موضوع مسیر تجارت را برای 

آنها هموارتر از تجار ما کرده است.
پیلتن با تأکید بر اینکه بخش خصوصی کشور ما باید برای 
توســعه مبادلات تجاری با کشور عراق برنامه ریزی داشته 
باشــد، ادامه داد: برای افزایش مبادلات تجاری و اقتصادی 
با کشور عراق نیاز است که به سمت متوازن سازی تجارت 

دوجانبه گام برداریم. 
در این جلســه مباحثی در زمینه توانمندیهای اســتان در 
جهــت صادرات به کشــور عراق، اهم برنامه  های توســعه 
صادرات سال توســط نماینده ویژه تجاری سازمان توسعه 
تجــارت ایران در کشــور عراق، مشــاوره و هدایت تجار و 
فعالان اقتصادی جهت ارتباط گیری با تجار عراق و اعزام و 
پذیرش هیئت تجاری فی مابین کشور عراق و استان فارس 

به صورت پرسش و پاسخ مطرح شد. 

به گزارش ســبحان، جلســه شــورای حفاظت از منابع آب و 
پیشــگیری از وقوع جرم با حضــور فرماندار ویــژه کازرون، 
رئیس دادگســتری، دادســتان، رئیس حــوزه قضایی بخش 
جــره و بالاده، فرماندهــی انتظامی  و ناحیه مقاومت بســیج 
همچنیــن تعدادی از مدیران آب منطقــه ای فارس، علی اکبر 
بازیــار مدیر حفاظــت و بهره بــرداری، حمیدرضــا حیدری 
 رئیس گروه احیا و تعادل بخشــی، امیری ناظر پروژه گشت و 
بازرسی و محمدحسن حسینی قیری مدیر امور آب شهرستان 
کازرون و ادارات مرتبــط در محل دادگســتری شهرســتان 

کازرون برگزار شد. 
 محمدعلــی بخــرد، فرمانــدار ویــژه شهرســتان کازرون و 
رئیس شــورای حفاظــت از منابع آب و مجموعــه قضایی و 
انتظامی شهرســتان بر رعایــت قوانین و مقــررات، حفاظت 
و صیانــت از منابــع آب، جلوگیری از تغییــر کاربری اراضی 
کشاورزی و همکاری همه دستگاه ها جهت پیشگیری از وقوع 

جرم تأکید کرد.
علی اکبــر بازیار، مدیــر حفاظت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای فــارس ضمن تشــکر از زحمات کلیه مســئولین 
شهرســتان کازرون، آمــار چاه هــای مجاز و غیرمجــاز، پر و 
مســلوب المنفعه نمودن چاه هــای غیرمجــاز و جلوگیری از 
بهره بــرداری غیرمجــاز از چاه  های پروانــه دار به طریق طرح 
مدیریــت توأمان آب و برق ارائه کــرد. همچنین در ادامه به 
نحوه کنترل میزان بهره برداری چاه های مجاز برقی به وســیله 

کنتورهای هوشمند برق )کنتور فهام( پرداخته شد. 
در ادامه حســینی قیری، مدیر امور آب شهرستان کازرون نیز 
گفت: باید نســبت به ارائه آمار منابع آب شهرستان و اهمیت 

آب و مخاطرات خشکسالی ها، رشد جمعیت و کاهش روزافزون 
آب های زیرزمینی و تبیین اثرات نامطلوب بهره برداری بی رویه 

از منابع آب اقدام شود.
حســینی قیری در ادامه خواستار پشــتیبانی و حمایت های 
قانونــی به منظور اجرای احکام قضایی، برخورد با متخلفین و 

صیانت همه جانبه از مجموعه منابع آب شهرستان شد.
مدیر امور آب شهرســتان کازرون در ادامه افزود جلوگیری از 
بهره برداری غیرمجاز به منظور حمایت از کشــاورزان قانونمند 
از طریق کلیه ظرفیت های قانونی به ویژه نصب کنتور هوشمند 

بر روی چاه  ها در دستورکار قرار دارد. 
لازم بــه ذکر اســت کازرون واقع در شــمال غرب اســتان 
فارس بــا فاصلــه 130 کیلومتــری مرکز اســتان با 4200 
 حلقه چاه و ســد مخزنی نرگســی بــر روی رودخانه دالکی، 
یکی از شهرستان  های مهم استان به لحاظ منابع آب زیرزمینی 

و سطحی می باشد. 

به گزارش ســبحان، در بازدید مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی فارس از منطقه ویژه اقتصادی کازرون پیشرفت اجراي 
طرح  هاي زیرساختي و نیز روند ساخت وساز طرح  هاي صنعتي 

در این منطقه ویژه اقتصادي بررسي شد. 
در ایــن بازدید که معاونان فني و برنامه ریزي شــرکت حضور 
داشــتند بر تســریع در اجراي پروژه  ها و حمایت از اســتقرار 

طرح  هاي صنعتي تأکید شد.
 تحول در زيرساخت  هاي منطقه ويژه اقتصادي کازرون

سید مســعود عظیمي، مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
فارس از برنامه این شــرکت براي تکمیل پروژه  هاي زیرساختي 
در منطقه ویــژه اقتصادی کازرون خبــر داد و گفت: در حال 
حاضر 5 پروژه زیربنایي بــا اعتبار 35میلیارد تومان در مرحله 

اجرا قراردارد. 
عظیمي بــا بیان اینکه بــا بهره بــرداري از پروژه  هاي موجود 
شاهد تحول در زیرســاخت  هاي منطقه ویژه اقتصادي کازرون 
هستیم گفت: پروژه  هاي خاکبرداري، زیرسازي، جدول گذاري، 
دال گذاري، احداث دیوار ســنگي و روسازي و آسفالت، احداث 
ســاختمان اداري و گیت ورود و خروج و سردرب و نیز اصلاح 
و تکمیل شبکه  هاي گاز و فاضلاب با پیشرفت فیزیکي مناسب 

در حال اجرا است. 
وي همچنیــن از آغــاز عملیات اجرایي طرح احــداث انبار به 
مساحت 1000متر و ساختمان جانبي آن خبر داد و گفت: این 
مجموعه انبار از زیرســاخت  هاي گمرکي منطقه ویژه محسوب 
مي  شود و با بهره برداري از آن فعالیت  هاي واردات و صادرات در 

گمرک تسهیل مي  شود. 
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس بــا تأکید بر 
اینکــه ایــن منطقه ویژه اقتصادی بسترســاز توســعه صنایع 
صادرات محــور در غرب اســتان فارس اســت از آمادگي براي 
 جذب ســرمایه گذار خبر داد و گفت: این منطقه ویژه اقتصادی 
بــا توجــه بــه موقعیــت جغرافیایــی و برنامــه عملیاتــی 
چشــم انداز  از  زیرســاخت ها  تکمیــل  و  توســعه   بــرای 

مناسبی برای جذب سرمایه گذاری و توسعه صادرات برخوردار 
است. 

مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه 
مســاحت اولیه اراضی منطقه ویژه اقتصادی کازرون 73 هکتار 
اســت، گفت: با توجه به افق چشــم انداز توســعه این منطقه 
ویــژه اقتصادی و اینکه این مســاحت کم پاســخگوی حجم 
ســرمایه گذاري  ها در آینده نبود، اجرای طرح توسعه اراضی به 

مساحت 110هکتار در مراحل پایاني تملک قراردارد.
 انعقاد 7 قرارداد سرمايه گذار در منطقه ويژه اقتصادی کازرون

مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتــی فــارس در ادامه 
بــا اشــاره بــه انعقــاد 7 قــرارداد ســرمایه گذار در منطقه 
 ویــژه اقتصــادی کازرون، گفــت: طرح هــای صادرات محور
 نظیــر مجتمع تولیــد الکتــرود گرافیتی با ســرمایه گذاری 
10هزار میلیــارد تومان، تولیــد تجهیزات ومخــازن نفتی با 
ســرمایه گذاری 15میلیــون یــورو، تولید کابــل آلومونیومی 
  بــا 65 میلیــارد تومــان و طرح های ســردخانه، ســورتینگ 
و بســته بندی نیــز در ایــن منطقــه ویــژه اقتصــادی در 
 مرحلــه ساخت وســاز قــرار دارد کــه بــا بهره بــرداری از
 آن ها جهش مناسبی در توسعه صنعتی و ایجاد اشتغال پایدار 

فراهم می شود.
عظیمی  افزود: این منطقه ویژه اقتصادی که با اعتبارات شرکت 
شــهرک های صنعتی فارس راه اندازی شده، دارای تمام مزایای 

قانونی مناطق ویژه اقتصادی کشور است. 
 فعال سازي اين ناحیه صنعتي جره و بالاده

مدیر عامل و معاونان شــرکت شــهرک  هاي صنعتي فارس در 
ســفر به شهرســتان کازرون از ناحیه صنعتي جره و بالاده نیز 
بازدیــد کردند. عظیمي در این بازدید که با حضور شــماري از 
متقاضیان ســرمایه گذاري برگزار شد بر فعال سازي این ناحیه 
صنعتي تأکید کرد و گفت: براي ســرمایه گذاران مشــوق  هایي 
در نظر گرفته خواهد شد تا شاهد استقرار واحدهاي تولیدي و 

صنعتي در این ناحیه صنعتي باشیم. 

به گزارش ســبحان، علی شــبانی، مدیر عامل آبفا فارس از 
پیشــرفت بالغ بر 80 درصدی عملیات اجرای سامانه تأمین 
آب شرب مجموعه روستاهای بخش قطرویه شهرستان نی ریز 
خبر داد و گفت: با بهره برداری از این ســامانه آب رسانی که 
بزرگ ترین طرح تأمین آب روســتایی اســتان فارس است، 
کمیت و کیفیت آب شــرب 95 روســتای ایــن بخش ارتقا 

خواهد یافت.
شــبانی با اعلام این خبر اظهار کرد: شرکت آبفا استان فارس 
پیــش از این طرح نیز به منظور رفع مشــکل کم آبی در این 
مناطــق اقدامات متعددی انجام داده که متأســفانه به دلیل 
تداوم خشکســالی  ها، موفقیت خاصی در این خصوص حاصل 
نشــده اســت و مردم این منطقه کماکان با مشــکل کم آبی 

مواجه هستند. 
وی تصریــح کرد: طبــق مطالعات کارشناســی دقیق، تنها 
راهکار ممکن به منظور برون رفت از این بحران، اســتفاده از 
ظرفیت آب ذخیره ســد چشمه عاشق تشخیص داده شد که 
خوشبختانه با همکاری و مساعدت شرکت فولاد نی ریز، خط 
انتقال این طرح از سد چشــمه عاشق تا محل احداث پکیج 
تصفیه آب، اجرا و امکان احداث تصفیه خانه آب فراهم گردید.
رئیس هیئت  مدیره شرکت آبفا استان فارس گفت: در همین 
راســتا از محل تصفیه خانه آب تا روستاهای ریزآب نیز خط 
انتقالی به طول 16 هزار متر با مشــارکت بســیج سازندگی 

استان اجرا شد.
وی اضافه کرد: به منظور تأمین پایدار آب شرب و رفع مشکل 

کمبود آب در روســتاهای بخش قطرویه پروژه آب رسانی از 
سد چشمه عاشــق شــامل اجرای 21 کیلومتر خط انتقال، 
طراحــی و اجرای پکیج تصفیه آب ) فیلتر شــنی(، از طرف 
شــرکت آبفا فارس در دســتورکار قرار گرفت که با پیشرفت 
فیزیکی بیش از 80 درصد در مراحل پایانی اجرا می باشــد و 
ان شــاء ا... تا پایان مرداد ماه سال جاری در مدار بهره  برداری 

قرار خواهد گرفت. 
به گفته مدیر ارشــد حوزه آب شرب استان فارس، این پکیج 
تصفیه آب که با اعتباری بالغ بر 380 میلیارد ریال در مراحل 
پایانی اجراست، از نوع فیلتر شنی با دبی خروجی 60 لیتر بر 
ثانیــه بوده و با اتمام عملیات احداث و بهره  برداری از آن، آب 
شرب روستاهای بخش قطرویه، شامل 95 روستا و آبادی، با 

جمعیتی بالغ بر 12000 نفر در قالب 3800 خانوار، از محل 
سد چشمه عاشق تأمین خواهد شد. 

برگزاری جلسه شورای حفاظت از منابع آب
 شهرستان کازرون

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس در بازدید ازمنطقه ویژه اقتصادی کازرون عنوان کرد:

بسترساز توسعه صنایع صادرات محور در غرب فارس

بزرگ ترین طرح آب رسانی روستایی فارس با بیش از ۸۰ درصد پیشرفت، به زودی به بهره  برداری می رسد

مدیرعامل آبفا شيراز تشریح کرد:

اقدامات آبفا شیراز برای گذر از تنش آبی در صدرا

 دبيرکل اتاق بازرگانی استان فارس:

بازرگانان استان برای حضور مؤثرتر در بازار عراق
 باید به روز باشند 
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سلامت

دانشگاه  داخلی  متخصص  شهری،  بختیاری  اکرم 
یک  عنوان  به  گرمازدگی  گفت:  گناباد  پزشکی  علوم 
شود  مرگ ومیر  باعث  می تواند  پزشکی  اورژانس 
تأثیر تحت  را  افراد  از  بسیاری  زندگی  کیفیت   و 

 قرار دهد.
عملکرد غیر طبیعی سیستم عصبی مرکزی و اختلال 
پیشرونده چند عضوی از جمله آسیب کبدی، عضلانی 
به صورت رابدومیولیز، ترومبوز و اختلال قلبی عروقی 
دنبال  به  فشارخون  افت  و  کاردی  تاکی  صورت  به 

گرمازدگی رخ می دهد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی گناباد بهترین 
روش پیشگیری از گرمازدگی را آموزش عوامل مستعد 
گرفتن  قرار  کاهش  افزود:  و  کرد  عنوان  آن  کننده 
جمعیتی  گروه های  به  ویژه  توجه  گرما،  معرض  در 
صحیح  برنامه ریزی  و  کارکنان  آموزش  آسیب پذیر، 
و  محیط  آماده سازی  و  بهداشتی  مراقبت های  برای 
نظارت و ارزیابی به موقع ارگان های مسئول، بخشی از 
اقداماتی است که از سوی سازمان جهانی بهداشت به 
عنوان مبنایی برای یک برنامه عملیاتی در نظر گرفته 

شده است.

بختیاری نوشیدن آب فراوان و مایعات دیگر را یکی از 
توصیه های مهم برای پیشگیری از گرمازدگی دانست 
لباس های  از  باید  تابستان  فصل  در  کرد:  تصریح  و 
سبک و گشاد که گردش هوا و دفع گرما بهتر انجام 
شود، استفاده کرد. همچنین توصیه می شود مردم به 
هوا  تهویه  دارای  یا  دار  سایه  منطقه  در  دوره ای  طور 
استراحت و از روش های خنک کننده مثل کیسه های 

یخ استفاده کنند.
گنابادی  بهلول  علامه  بیمارستان  آموزشی  معاون 
مبتلا  افراد  برای  لازم  توصیه های  خصوص  در 

گرمازدگی  بروز  صورت  در  گفت:  گرمازدگی،  به 
با  محیط  به  و  کنید  خارج  محیط  از  را  فرد  سریعاً 
فن،  با  و  کم  را  وی  لباس های  ببرید،  مناسب  تهویه 
و  کنید  سرد  را  فرد  بدن  ولرم،  اسفنج  و  پاشی  مه 
زیربغل  و  گردن  ران،  کشاله های  در  یخ  کمپرس های 
 وی قرار دهید؛ همچنین از سرم تراپی با مایعات سرد 

استفاده کنید.
به  گناباد  پزشکی  علوم  دانشگاه  داخلی  متخصص 
تابستان  فصل  شروع  با  اسهال  بیماری  موارد  افزایش 
خطر  افزایش  بر  علاوه  کرد:  خاطرنشان  و  اشاره 
روده ای  عفونت های  از  ناشی  بیماری های  گرمازدگی، 
در  که  می یابد  افزایش  نیز  غذایی  مسمومیت های  یا 
صورت عدم کنترل مناسب می تواند خطرناک بوده و 

منجر به کم آبی بدن و بروز شوک شود.
بختیاری ادامه داد: توصیه می شود برای پیشگیری از 
به خوبی  بهداشت دست  بیماری های روده ای  به  ابتلا 
رعایت و از مصرف آب غیرمطمئن )آب های جاری مثل 
رودخانه و چشمه( و همچنین مصرف باقی مانده غذای 
طبخ شده که در محیط بیرون یخچال نگهداری شده، 

پرهیز شود.

نوشیدن آب فراوان برای پیشگیری از گرمازدگی ضروری است

امامحسنعسکری)علیهالسلام(:
»همهپلیدیهادرخانهاینهادهشدوكلیدآندروغاست.«

أعلامالدين:ص٣١٣

طرح روزحدیث روز

ادبیات

چند عنوان از بهترین های جهان و ایران

بدون  شک تمام زندگی ما متأثر از تصمیم های خُرد و کلان اقتصادی است؛ 
از کرایه ای که برای تاکسی می پردازیم  تا مبلغ اجاره منزل و قیمت کالاهای 
اساسی و ارزش پول ملی همگی به وضعیت اقتصاد ربط دارند. بنابراین بد 
نیست ما هم در خصوص مفاهیم اقتصادی و سازوکار دنیای مالی دیدگاهی 
کلی داشته باشیم تا به تأثیر سیاست گذاری های اقتصادی بر زندگی خود 
اقتصادی، مطالعه  از روش های کسب اطلاعات مالی و  آگاه تر شویم. یکی 
بهترین کتاب اقتصاد است. در این مقاله قصد داریم 14 کتاب را معرفی 
کنیم که با زبانی ساده و روان مفاهیم پیچیده علم اقتصاد را توضیح داده اند.

  صفر تا صد سرمایه گذاری در بورس
حجت بهادری و نسیم کردستانی در کتاب »صفر تا صد سرمایه گذاری در 
بورس« تقریباً هر نکته ای را که باید درباره سرمایه گذاری در این بازار بدانید، 
و  مردم  عموم  کتاب  این  مخاطب  داده اند.  توضیح  روان  و  ساده  زبانی  به 
علاقه مندان به مباحث سرمایه گذاری هستند و هدف کتاب افزایش دانش و 
آگاهی افراد در خصوص بازار سرمایه است. پس از خواندن این کتاب، احتمالاً 
شناخت کلی از انواع نهادهای مالی، انواع بازارهای مالی، انواع اوراق بهادار و 
شرکت های کارگزاری بورس ایران به دست آورده اید. همچنین با اصطلاحات 
رایج در بورس آشنا می شوید و روش های خریدوفروش سهام را می آموزید. 
ریسک و بازده، کارمزد خریدوفروش، عرضه اولیه سهام، صورت های مالی 
کتاب  این  در  که  عناوینی هستند  از  دیگر  برخی  هم  مالی  نسبت های  و 
تکنیکال  تحلیل  و  بنیادی  تحلیل  به  نیز  فصولی  همچنین،  می خوانید. 
اختصاص یافته اند و کتاب در فصل پایانی، به روان شناسی سرمایه گذاری 

هم اشاره  کوتاهی می کند.
  اقتصاد ایران به کدام سو می رود؟

این کتاب قطور چکیده ای از پژوهشی 9 جلدی است که به  کوشش مسعود 
پژوهش جامع  این  نیلی  است.  نوشته شده  دیگر  اقتصاددان  و چند  نیلی 
تحت عنوان »عوامل تأثیرگذار بر عملکرد میان مدت اقتصاد ایران« را برای 
سهولت دسترسی عمومی خلاصه کرد و به کمک انتشارات دنیای اقتصاد در 

کتابی با عنوان »اقتصاد ایران به کدام سو می رود؟« منتشر کرد.
این پژوهش جامع ترین و مفصل ترین پژوهش در سطح اقتصاد کلان ایران 
به شمار می رود و با همکاری اتاق بازرگانی تهران و پژوهشکده مطالعات 
موضوعاتی  است.  شده  انجام  شریف  دانشگاه صنعتی  و صنعتی  اقتصادی 
همچون اقتصاد ایران در دهه هشتاد، خصوصی سازی، هدفمندسازی یارانه ها، 
ظرفیت های اقتصاد ایران، تورم و بیکاری، فقر و نابرابری، سیاست های مالی و 
تجاری، بازار کار و همکاری های منطقه ای برخی از مواردی هستند که همراه 
با داده های آماری و تحلیل کامل در اختیار خوانندگان بهترین کتاب اقتصاد 
کلان ایران قرار گرفته اند. با خواندن این کتاب، می توانید با چشم انداز اقتصاد 

ایران در سال های آینده هم آشنا شوید.
  کژرفتاری؛ داستان شکل گیری اقتصاد رفتاری

اقتصاد  حوزه  در  کتابی  رفتاری«  اقتصاد  داستان شکل گیری  »کژرفتاری؛ 
رفتاری است که پیچیدگی های رفتار انسان را برجسته می کند و نظریه های 
سنتی علم اقتصاد مبنی بر تصمیم گیری منطقی انسان را به چالش می کشد. 
این کتاب ترکیب جالبی از داستان ها، تحقیق های دقیق علمی و تجربیات 
اغلب  چطور  افراد  که  می دهد  نشان  به خوبی  و  است  نویسنده  شخصی 

رفتارهای غیرمنطقی دارند.
به عقیده تیلر، انسان ها به راحتی ممکن است تسلیم تعصب و تصمیم گیری 
احساسی شوند و با این رفتار غیرمنطقی اثری موجی شکل را در اقتصاد ایجاد 
کنند. همچنین تیلر در ادامه کتاب توضیح می دهد که افراد چگونه می توانند 
افتادن در این دام های احساسی اجتناب کنند و هوشمندانه تر تصمیم  از 
بگیرند. گفتنی است ریچارد تیلر استاد اقتصاد رفتاری در دانشگاه شیکاگو و 

همکار پژوهشی در دفتر ملی تحقیقات اقتصادی آمریکاست.
 راه بردگی

از  یکی  به  تا  شد  منتشر   1944 سال  در  بار  اولین  بردگی«  »راه  کتاب 
کتاب های اصلی دنیای اقتصاد تبدیل شود. نویسنده این کتاب، فریدریش  
علیه  این کتاب هشداری بحث برانگیز  نوشتن  با  زمان  فون هایک، در آن 
کنترل دولت بر کالاها داد. این مبحث جنجالی باعث شد کتاب »راه بردگی« 
به بیش از 20 زبان زنده دنیا ترجمه شود و بیش از 400 هزار نسخه از آن 

فروش برود. 
ویرایش جدید این کتاب شامل پیشگفتاری از بروس کالدول است که یکی 
برداشت های  و  توضیحات  کالدول  می رود.  شمار  به  هایک  دانشجویان  از 
مدرنی را به اثر هایک اضافه کرده که البته در بسیاری موارد دچار سوءتعبیر 
منتقدان و مفسران شده است. همچنین باید اضافه کنیم هایک برنده مدال 
آزادی و جایزه یادبود نوبل اقتصاد بود و در دانشگاه های مختلفی از جمله 

دانشگاه لندن، دانشگاه شیکاگو و دانشگاه فرایبورگ تدریس می کرد.

اولین قلب تیتانیومی جهان با موفقیت در بدن انسان 
کاشته شد

فن آوری

مبتکران در حوزه مراقبت های بهداشتی دستگاهی 
بر پایه فلز ابداع کردند که شبیه قلب است و مانند 
نامیده  کامل   مصنوعی  قلب  و  می کند  عمل  آن 
می شود. این قلب مصنوعی توسط شرکت فناوری 
که  بیمارانی  در  است.  شده  ساخته   BiVACOR
تک  نارسایی  یا  قلب  بطنی  دو  شدید  نارسایی  از 
کننده  کمک  می تواند  پیوند  می برند،  رنج   بطنی 
باشد. مؤسسه قلب تگزاس به تازگی اولین کاشت 
موفقیت آمیز قلب مصنوعی کامل را در بدن انسان 
اعلام کرده است. قلب مصنوعی از پمپ خون دوار 
قسمت  یک  همراه  به  تیتانیوم  پایه  بر  بطنی  دو 

متحرک تشکیل شده است که از یک پروانه معلق 
پمپ  را  خون  پروانه  می کند.  استفاده  مغناطیسی 
قلب دچار  برای هر دو بطن  و جایگزینی  می کند 
مشابه  فناوری  از  مصنوعی  قلب  است.  نارسایی 
خطوط ریلی پرسرعت استفاده می کند و اکنون در 
داخل بدن انسان کاشته شده است. هدف از ساخت 
قلب  با  آن  کامل  کردن  جایگزین  دستگاه  این 
بیمار  که  است  مناسب  زمانی  برای  بلکه  نیست، 

منتظر پیوند قلب واقعی باشد.
دانیل تیمز، بنیان گذار شرکت BiVACOR اظهار 
پیشرفته  فناوری  از  آنها  قلب مصنوعی  که  داشت 
شناوری مغناطیسی استفاده می کند. او گفت: قلب 
مصنوعی کامل، ما را یک قدم به ارائه یک گزینه 
بسیار مورد نیاز برای افراد مبتلا به نارسایی قلبی 
که در زمان انتظار برای پیوند قلب نیاز به حمایت 

دارند، نزدیک تر می کند.
نیست،  مصنوعی  قلب  پیوند  اولین  این  اگرچه 
فناوری  از  دانشمندان  که  بود  باری  اولین  این  اما 

شناوری مغناطیسی استفاده کردند.

پزشکی 

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  تولید فالوده شیرازی

بیشازدومیلیونخانهخالیدر
كشورشناسايیشد.

امیررضا حنیف نیا، متخصص پوست و مو با بیان 
آفتاب  نور  معرض  در  روزانه  گرفتن  قرار  اینکه 
)البته تا حد کم آن( بسیار مفید است، افزود: 20 
الی 30 دقیقه قرار گرفتن در معرض نور مستقیم 
آفتاب بر روی پوست، ویتامین D مورد نیاز بدن 

را تأمین می کند.
وجود  مختلفی  طیف های  آفتاب،  نور  تابش  در 
از   ،UVB و   UVA طیف  دسته  دو  که  دارد 
سطح  در   UVB برخوردارند.  بیشتری  اهمیت 
آفتابی  حاد  آسیب های  و  می ماند  باقی  پوست 
شده  ایجاد  پوستی  تاول های  می کند.  ایجاد  را 
به دنبال تابش آفتاب، در اثر تابش همین اشعه 

ایجاد می شود. افرادی که طولانی مدت در مقابل تابش 
تا پوستشان را برزه کنند، تحت  آفتاب قرار می گیرند 
تأثیر اشعه UVA قرار می گیرند که قسمت های عمقی 
پوست را هدف می گیرد که باعث گسستگی بافت های 

کلاژن پوست و پیری زودرس پوست می شود.
همچنین افزود: اگر طولانی مدت در برابر این دو نوع 
اشعه قرار بگیریم، خطر سرطان پوست افزایش میابد. 
سنگفرشی  و  سطحی  لایه  سرطان های   UVB اشعه 
دارد  بیشتری  خطر  که   UVA و  می دهد  افزایش  را 
پوست  رنگدانه های  از  ناشی  سرطان های  افزایش   با 

همراه است.
التهاب، خارش،  با ایجاد  اشعه UVB در مراحل حاد 
قرمزی، پوسته ریزی و تاول های سطحی باعث آزار فرد 
می شود. متأسفانه امروزه در دستگاه های سولاریوم که 
برای برنزه کردن پوست مورد استفاده قرار می گیرند، از 

این اشعه آسیب زا استفاده می شود.

برابر  در  پوست  طولانی مدت  گرفتن  قرار  افزود:  وی 
رفتن  بین  از  و  بافت ها  به  آسیب  باعث  آفتاب،  اشعه 
مرور  به  نیز  پوستی  لکه های  می شود،  پوست  کلاژن 
ایجاد  باعث  پیشرفته تر  حالت  در  می شود.  اضافه 
نهایی  مراحل  تا  که  می شود  سرطانی  پیش  ضایعات 

بیماری 10 سال زمان می برد.
  در روز های پر آفتاب چه کنیم؟

مصرف ضدآفتاب در این روز ها ضروریست، اما متأسفانه 
را  آفتاب  ضد  نوع  هم  و  نمی زنیم  کافی  مقدار  به  هم 
درست انتخاب نمی کنیم. SPF میزان مقاومتی است که 
 SPF :ایجاد می کند. وی ادامه داد UVB ضدآفتاب در برابر
بالای 30 حدود 95 درصد در برابر اشعه UVB مقاومت 
 SPF ایجاد میکند و برای استفاده مناسب است. استفاده از
با درجات بالا ضرورت ندارد؛ زیرا با افزایش مواد شیمیایی 

روبرو است که ارزش مصرف ندارد. 
  برای جلوگیری از آفتاب سوختگی چه کنیم؟

 هر دو تا سه ساعت یک بار، ضد آفتاب تجدید شود و 

از لباس های روشن و آستین بلند برای جلوگیری از 
برخورد اشعه آفتاب با پوست استفاده شود.

  اگر با وجود همه این کار ها آفتاب سوختگی 
رخ داد چه کنیم؟

از  باید  آفتاب سوختگی  از  بعد  حتی  گفت: 
شود.  استفاده  آفتاب  ضد  پماد های  و  محلول ها 
استفاده  فیزیکال  آفتاب های  ضد  از  است  بهتر 
هستند  کمتری  شیمیایی  مواد  حاوی  که  کنیم 
و  زینک اکساید  حاوی  آفتاب ها  ضد  نوع  این 
نوع  این  مزیت  می باشند.  دی اکساید  تیتانیوم 
این است که پوشش خوبی دارند و  ضد آفتاب ها، 
 تنها اشکال آنها این است که ظاهر سفید رنگ ایجاد 

می کنند.
در هنگام آفتاب سوختگی از ترکیباتی مانند آلوورا که 
آرامش دهنده پوست است استفاده کنید، همچنین در 
چند روز اول آفتاب سوختگی می توان از کورتون های 
از  ناشی  التهاب  تا  کرد  استفاده  پوستی  سبک 
آفتاب سوختگی را کاهش دهد. دارو های ضدالتهاب غیر 
کاهش سوزش شدید  به  نیز  ژلوفن  مانند  استروئیدی 
آفتاب سوختگی کمک می کند. در مراحل بسیار شدید 
استفاده  و  وریدی  مایعات  جایگزینی  آفتاب سوختگی، 
درمان های  جزو  کورتون دار،  خوراکی  دارو های  از 

پیشنهادی است.
مدت  طولانی  برنزه،  پوست  ایجاد  برای  که  افرادی 
 UVA اشعه  می گیرند،  قرار  آفتاب  اشعه  معرض  در 
قسمت های عمیق پوست را مورد هدف قرار می دهد، 
و  می کند  گسسته  هم  از  را  پوست  کلاژن  بافت های 

باعث پیری زودرس پوست می شود.

اشعه  UVB خورشید دشمن بی صداست

بر  گرما  تأثیرات  درباره  سؤالی  به  پاسخ  در 
باعث  گرما  کوتاه مدت،  در  که  بگوییم  باید  روان 
بی حوصلگی شدید می شود. وقتی در معرض گرما 
تعریق  بیشتر  شدن،  خنک  برای  بدن  هستیم، 
می کند و همراه با عرق، املاح ضروری برای بدن 
دفع  می شود.  دفع  عصبی  سیستم  مخصوصا  و 
در  و  بدن  در  تنش  ایجاد  باعث  ضروری،  املاح 
مرگ  حتی  و  گرمازدگی  به  منجر  شدید  حالت 
کار  خنک  آب  نوشیدن  شرایط  این  در  می شود. 
درستی نیست، چون به بدن شوک وارد می کند.

در این مواقع، دمای درون بدن به شدت کاهش 
پیدا کرده ولی بیرون داغ است؛ بنابراین نوشیدن 
دفع  و  می کند  کم  را  تعریق  سرد  خیلی  آب 
می شود.  بیشتر  گرمازدگی  احتمال  و  کمتر  گرما 
تخم  خاکشیر،  شربت  خنک،  کمی  دوغ  نوشیدن 
آب  با  همزمان  تا  است  مفید  بسیار   ... و  شربتی 

بدن، املاح لازم هم به بدن وارد شود. 
  چرا در گرما، پرخاشگر می شویم؟

کاهش املاح ضروری و تنش گرمایی به سیستم 
این  نتیجه  در  می کند.  وارد  فشار  به شدت  روان 
یعنی  نیست،  پاسخ  قابل  راحتی  به  که  تنش 
حس  ایجاد  باعث  شد،  خنک  سریع  نمی شود 
همیشه  می شود.  پرخاشگری  نتیجه  در  و  ناکامی 
پیدا  افزایش  قتل  و  نزاع  میزان  داغ،  روز های  در 
و  تحمل  باعث کاهش شدید  گرما  می کند، چون 

زوجین،  دعوای  احتمال  نتیجه  در  می شود.  صبر 
نزاع خیابانی یا حتی قتل بیشتر می شود. 

   گرما اثر بلندمدت بر روان ندارد، اما ...
گرما تأثیر خاصی بر سلامت روان کلی آدم ندارد، 
چون گذراست. چند روز هوا گرم می شود و دوباره 
به حالت عادی برمی گردد؛ بنابراین خود گرما اثر 
اما رفتار هایی که  بلندمدت بر سلامت روان ندارد، 
است  ممکن  می دهیم  انجام  گرمایی  تنش  تحت 
در  که  فردی  مثلًا  باشد.  داشته  بلند مدت  اثرات 
در  بعد  و  بوده  کار  مشغول  خانه  از  بیرون  گرما 
اعمال  مستعد  کاملًا  برگشته،  خانه  به  ترافیک 
قرار  به خانواده  خشونت کلامی و فیزیکی نسبت 
دارد؛ بنابراین اگر محرکی در خانه پیش آید ممکن 
است به دعوای شدیدی منجر شود که در حالت 

عادی امکان پذیر نبود. 

 استرسی شدن به دلیل تعویق کار ها ناشی از گرما 
در این روز های بی حوصلگی، ممکن است کار های 
مان را به تعویق بیندازیم که همین مسئله باعث 
استرس می شود. برای حل مشکل ابتدا لازم است 
ما  کنیم.  پیدا  را  انداختن  پشت گوش  این  دلیل 
گاهی به این دلیل کار ها را به تعویق می اندازیم 
که از نتیجه شان می ترسیم. در این صورت بهترین 
راه، مواجهه با این موضوع است که نتیجه مثبت 
و منفی کار ها را در نظر نگیریم. همه ما گاهی در 
زندگی دنبال پیشرفت هستیم، اما همیشه مسئله 
ما پیشرفت نیست؛ گاهی بهترینِ خودمان بودن 
کافی است. در روز های دشوار، بهترین خود بودن، 
اساسی ترین کاری است که می توانیم انجام بدهیم. 

   این روز ها به پروپای دیگران نپیچید!
در این روز های داغ حواس مان باشد که همه کلافه 
هستند. موقع رانندگی بوق زدن بی مورد یا عجله 
و  درگیری  به  می تواند  و...  خانه  به  برگشت  برای 
حال  بیشتر  کمی  است  بهتر  شود.  منجر  بحث 
همدیگر را درک و یک سری اصول را رعایت کنیم. 
گرما برای همه کلافه کننده است. به شوهر ها هم 
گرمای  این  در  خانم ها  که  حالا  می کنم  توصیه 
سوزان به علت پوشش بیشتر، به احتمال بالاتری 
در معرض کلافگی ناشی از گرما هستند، خیلی به 
پروپای آنها نپیچند و صحبت درباره مسائل مناقشه 
انتقاد را به زمان دیگری موکول کنند. یا   برانگیز 

آیا واقعاً گرما باعث افزایش خشونت می شود؟
سواد زندگی
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